
 در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای، جمع آوری مرسولات)1: پاکت و جوف 2: بسته و امانت( از سطح دفاتر خصوصی و دولتی شهر قم را مطابق 
با شرایط و مفاد مندرج در اسناد مناقصه به مدت یکسال به پیمانکار واجد صلاحیت )موضوع اصلی فعالیت آن با موضوع مناقصه مطابقت داشته و دارای مجوز از 
مرجع ذیربط در امور حمل و نقل می باشد( واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها 
از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir    انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی،  
مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر است شماره فراخوان مذکور در سامانه 

ستاد 2003001124000008 می باشد.
1-تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: ساعت 9  روز چهارشنبه مورخ 1403/08/30 می باشد.

2-مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه: از تاریخ انتشار لغایت ساعت  18  روز سه شنبه مورخ 1403/09/06
3-مهلت زمانی ارسال پیشنهاد: ساعت 19 روز شنبه مورخ 1403/09/17

4- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:
5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 2.374.000.000 ریال)به حروف: دو میلیارد و سیصد و هفتاد و چهار میلیون ریال( است که به یکی از دو روش 

ذیل می باشد:
5/1- ارائه ضمانتنامه بانکی از یکی از بانکها یا موسسات مالی تحت نظارت بانک مرکزی با اعتبار سه ماهه و قابل تمدید.

5/2- فیش واریزی بابت تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به حساب شبای شماره IR 320100004101047771208007 بانک مرکزی بابت شرکت در 
مناقصه.

6- زمان و مکان افتتاح پاکت ها : ساعت 10 روز یکشنبه مورخ 1403/09/18 در محل اداره کل پست استان قم.
* حضور پیشنهاد دهندگان در جلسه افتتاح پاکتها بلامانع است.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه:
نشانی: قم- بلوار 15 خرداد- بلوار محتشم کاشانی- اداره کل پست استان قم- واحد حقوقی تلفن: 025-37786441

       تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی سامانه ستاد جهت دریافت اطلاعات: 1456

اولیه  برآورد  با  را  قم   دستجرد  سازمانی  خانه  و  قم  دستجرد  شعبه  ملی  بانک  ساختمان  بازسازی  عملیات  دارد  نظر  در   
43،800،000،000 ریال ) براساس فهرست بهای سال 1403( و زمان اجرای کار 60 روزه  با  تضمین شرکت در مناقصه به مبلغ 
2،190،000،000 ریال)ضمانت نامه بانکی ترجیحا صادره بانک ملی یا واریز وجه نقد به شماره حساب 0110400886009  به نام بانک 

ملی ایران ( از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای و از طریق سامانه ستاد به شرکت های واجد شرایط واگذار نماید.
به همین منظور از کلیه شرکتهایی که دارای گواهینامه صلاحیت پیمانکاری حداقل رتبه 5 هم در رشته ابنیه و هم در رشته تاسیسات   از 
دفتر فنی استانداری و یا معاونت برنامه ریزی و نظارت راهبردی ریاست جمهوری ) دارای اعتبار در سامانه ساجات (   و همچنین دارای 
گواهی ثبت نام در سامانه مالیات بر ارزش افزوده کشور می باشند ، دعوت بعمل می آید در صورت تمایل به شرکت در مناقصه  از تاریخ 
1403/08/30   الی  مورخ  07 /1403/09   ) طبق زمانبندی  مندرج در سامانه ستاد ( از طریق سامانه ستاد نسبت به پرداخت مبلغ 
8،400،000 ریال جهت خرید و  دریافت اسناد مناقصه اقدام نموده و پیشنهاد قیمت خود را همراه با  مدارک  مورد نیاز  حداکثر تا پایان وقت 
اداری مورخ 09/17/ 1403 ) طبق زمانبندی  مندرج در سامانه ستاد (  از طریق  سامانه ستاد  تحویل نمایند. ) پاکات الف باید بصورت 
فیزیکی به دایره کارپردازی اداره امور شعب استان قم تحویل گردد . پاکات ب و ج فقط در سامانه بارگذاری شود .(  جلسه بازگشایی پاکات 
در ساعت 9 صبح مورخ 1403/09/18 در محل سالن جلسات زمرد واقع در  طبقه اول ساختمان اداره امور استان  قم  برگزار می گردد.  . 
مناقصه گران در صورت تمایل می توانند در جلسه بازگشایی پاکات حضور بهم رسانند .  پیشنهادات پیمانکاران به مدت سه ماه اعتبار دارد .

توضیحاً اینکه کلیه هزینه های مرتبط با چاپ و نشر آگهی بر عهده برنده مناقصه خواهد بود.
تذکر: شرکت در مناقصه صرفاً از طریق سامانه ستاد به نشانی www.setadiran.ir امکانپذیر خواهد بود.

اداره امور شعب بانک ملی استان قم: قم خ امام نبش کوی 26 پلاک 60 طبقه اول سالن زمرد ساختمان اداره  امور شعب استان قم 

فراخوان مناقصه عمومی بصورت یک مرحله ای شماره 1403/3/ق.م )نوبت دوم(

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای شماره  2003001543000001

اداره کل پست استان قم

اداره امور شعب بانک ملی استان قم

شناسه آگهی:1830319

شناسه آگهی: 1830333

دولت دموکرات، شریک 
جنایات اسرائیل

 همانگونه که پیش بینی می شد آمریکا 
قطعنامه شورای امنیت سازمان ملل برای 
آتش بس در غزه را وتو کرد و بار دیگر نشان 
داد که نه برای آرای جامعه جهانی اهمیت 
قائل است و نه از جنایات اسرائیل و نسل 
نگرانی  احساس  فلسطین  مردم  کشی 
می کند. در این زمینه توجه به نکات زیر حائز 

اهمیت است.
1. اقدام ده عضو غیردائم شورای امنیت سازمان ملل متحد برای ارائه 
قطعنامه ای که برقراری آتش بس فوری، بدون قید و شرط و دائمی در 
جنگ 13 ماهه در غزه و تبادل اسرای طرفین را تقاضا می کرد، یک اقدام 
درست بود که عمق نگرانی جامعه جهانی در قبال نسل کشی اسرائیل در 
غزه و تجاوز این رژیم به لبنان و کرانه باختری را نشان می داد و این احساس 
مسئولیت اگرچه با وتوی آمریکا مواجه شد، نمایش انزوای اسرائیل و آمریکا 

در جهان است.
ناتوانی شورای امنیت  بار دیگر  2. وتوی این قطعنامه توسط آمریکا 
سازمان ملل متحد برای جلوگیری از جنگ و استقرار صلح را برملا کرد و 
از این پس کشورهای جهان باید به دنبال حذف قانون ظالمانه وتو و یافتن 
راهکارهای جدید برای ایجاد امنیت و آرامش در جهان باشند. امروز جهان 
با دو جنگ خانمان سوز در فلسطین و اوکراین مواجه است و متاسفانه حق 
وتوی قدرت های بزرگ به عنوان مانع اصلی خاتمه این جنگ ها بر وجود 
دیکتاتوری در شورای امنیت حکایت دارد و آرای کشورهای عضو سازمان 

ملل متحد را بی اعتبار ساخته است.
3. رژیم صهیونیستی تحت حمایت دولت مستعجل آمریکا، خود را 
موظف به اجرای هیچ طرح سازنده ای برای اجرای آتش بس نمی داند؛ 
در این شرایط جامعه جهانی باید با شیوه های جدید مانند لغو و یا تعلیق 
عضویت اسرائیل در سازمان ملل متحد و دیگر نهادهای بین المللی، 

وظیفه خود برای مجازات جنگ افروزان و عاملا نسل کشی انجام دهد.
4. وتوی قطعنامه اعضای غیردائم سازمان ملل متحد نشان داد که 
آمریکا و اسرائیل به دنبال آتش بس نیستند و تنها برای بقای نتانیاهو 
تلاش می کنند. دولت بایدن به خوبی می داند که در صورت خاتمه جنگ، 
پرونده های مختلف فساد نتانیاهو باز و حیات سیاسی او به پایان خواهد 
رسید و چه بسا به عنوان جنایتکار جنگی نیز به اعدام محکوم شود. بر 
این اساس دولت بایدن برای حفظ نتانیاهو، منافع خود را در ادامه جنگ 
می بیند؛ سیاستی که موجب شکست دموکرات ها در انتخابات ریاست 

جمهوری شد.
5. تردیدی نیست که وتوی قطعنامه های حامی آتش بس از سوی آمریکا، 
مجوزی برای ادامه کشتار در غزه و لبنان توسط اسرائیل است. این وتو، نه 
تنها به منزله نقض فاحش اصل بنیادین حقوق بشر دوستانه بین المللی 
و نیز مفاد »کنوانسیون پیشگیری و مجازات نسل کشی« است بلکه باید 
از سوی جامعه جهانی محکوم شده و دولت آمریکا به خاطر مشارکت و 
همدستی در ارتکاب جنایات، تقبیح گردد. دولت دموکرات بایدن که با 
حق وتو از اسرائیل محافظت می کند مسئول افزایش تعداد کشته شدگان 
جنگ است و کشورهای جهان با ابراز انزجار از این دولت باید به ترامپ پیام 
دهند که تداوم حمایت آمریکا موجب افزایش نفرت جهانی نسبت به این 
کشور خواهد شد و جمهوریخواهان را همانند دموکرات ها با انزوای جهانی 

مواجه خواهد ساخت.
 سفیر پیشین ایران

رییس پلیس نظارت بر اماکن عمومی استان قم خبرداد:

همکاری پلیس اماکن عمومی برای اجرای 
پایش واحدهای تجاری

رییس پلیس نظارت بر اماکن عمومی استان قم  با بیان اینکه مسئولیت 45 
اتحادیه اتاق اصناف با پلیس اماکن است، از آمادگی نیروهای این مجموعه برای 

نظارت بر اجرای قوانین مرتبط با مدیریت شرایط ناترازی انرژی خبر داد.
سرهنگ اسماعیل فرامرزی در جلسه مدیریت بحران ناترازی انرژی با بیان اینکه 
شرکت گاز در طول سال همواره در حال خدمت رسانی به مردم است، خاطرنشان 
کرد: اما وقتی زمستان می شود و مشکل ناترازی خود را نمایان می کند، خدمات 

شرکت گاز به چشم می آید.
وی با اشاره به برخی خدمات شرکت گاز استان قم، گفت: با زحمت عزیزان 
شرکت گاز است که گرما به خانه، کانون خانواده و کسب و کارها می رسد و مجموعه 

انتظامی استان زحمات شما را ارج می نهد.
فرامرزی با بیان اینکه مسئولیت 45 اتحادیه اتاق اصناف با پلیس نظارت بر اماکن 
عمومی است، ابراز کرد: مجموعه پلیس نظارت بر اماکن عمومی در خصوص 
رعایت قوانین و ابلاغیه های مرتبط با مدیریت بحران ناترازی می تواند به صورت 
مستقیم بر اصناف نظارت کند، اما در خصوص دیگر اماکن عمومی به نامه و اجازه 

مجموعه بالادستی این اماکن نیاز است.
سرهنگ طهماسبی، کارشناس سازمان اطلاعات فرماندهی انتظامی استان قم 
نیز در این جلسه با اشاره به شرایط ویژه کشور، اظهار کرد: در ایام ویژه و خاص، 
مجموعه  های دولتی و حاکمیتی باید با جدیت و همکاری و همدلی بیشتر کار 

کنند.
وی ناترازی جریان گاز طبیعی را از جمله چالش های ویژه ای دانست که طی 
سال های اخیر کشور با آن روبه رو شده است و می بایست با همکاری و هم اندیشی 

مانع از سرریز شدن بار امنیتی و اجتماعی آن به جامعه شد.
شایان ذکر است در ابتدای این جلسه مرتضی خوش لهجه مدیرعامل شرکت گاز 
استان قم به گزارشی از وضعیت مدیریت شرایط ناترازی گاز طبیعی پرداخت و بر 
اهمیت توجیه اصناف و اماکن عمومی در خصوص رعایت ابلاغیه های نهادهای 

بالادستی و شرکت ملی گاز ایران تاکید کرد.

به مناسبت هفته بسیج برگزار شد ؛

غبارروبی گلزار شهدای توسط کارکنان 
شرکت گاز 

مراسم غبارروبی از گلزار شهدای قم به مناسبت هفته بسیج برگزار شد.
 به گزارش ایمان  ،مراسم غبارروبی از گلزار شهدای قم به مناسبت هفته بسیج، 

بعد از ظهرروزچهارشنبه در گلزار شهدای علی بن جعفر )ع( برگزار شد.
در این مراسم کارکنان بسیجی پایگاه شهید چمران شرکت گاز استان قم ضمن 
غبارروبی از مزار شهدای هشت سال دفاع مقدس و شهدای مدافع حرم، بار دیگر 

با آرمان های شهیدان تجدید بیعت کردند.

رهبرمعظم انقلاب :
حوزه  باید پاسخگوی مسائل 

جدید باشد
سایر  همچون  نیز  را  علمیه  حوزه های  انقلاب،  معظم  رهبر 
برای  و گفتند: حوزه علمیه  نیازمند تحول دانستند  مجموعه ها 
با  ایجاد حاکمیت دینی است که  و  تبلیغ و پیشبرد دین  مردم و 
برای  باید  بودن جامعه، حوزه علمیه هم  به در حال تحول  توجه 
انجام صحیح وظایف خود روزآمد شود. حضرت آیت الله خامنه ای  
طلاب  و  اساتید  مدیران،  از  جمعی  دیدار  در  ظهرروزچهارشنبه 

جامعةالزهرا)س(، این مجموعه اثرگذار را از پدیده های بی نظیر ... صفحه 2

آیت الله جوادی آملی:
در مبارزه با مفاسد اقتصادی 

قاطع عمل شود
باید در رفع مشکلات  تقلید شیعیان گفت: مسئولان  مرجع 
اقتصادی و گرانی بکوشند و همچنین در مبارزه با مفاسد اقتصادی 
رئیس  با  دیدار  در  آملی  جوادی  الله  آیت  کنند.  عمل  قاطع  هم 
سازمان بسیج مستضعفین اظهار کرد: بسیج نماد مردمی بودن 
نظام است و باید همیشه با تکیه بر اصول اخلاقی و ارزش های 
دینی عمل نموده و از ارزش های الهی و انسانی نظام حراست کند. 
این مرجع تقلید بر اهمیت بصیرت و نگاه دقیق به شرایط جهانی... صفحه  2شنبه   3 آذر ماه 1403  21 جمادی الاولی 1446 23 نوامبر 2024  شماره 6082  سال بیست و هفتم  5000 تومان

آیت الله فقیهی عضو جامعه مدرسین :

گرانی ها امان مردم 
را بریده است

معاون شرکت آب منطقه ای قم :

اهداف احداث 
بند رودخانه شور 

محقق نشد

صفحه 2

صفحه 8

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

تشدید برخورد
 با تغییر کاربری

 اراضی کشاورزی

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری قم
 تشریح کرد :

اقدامات طرح اجرایی 
رفع تخلفات شهری

صفحه 5

صفحه  8

استاندار قم تاکید کرد: 

توسعه قم با محوریت فرهنگ
صفحه  4

صفحه  8

نگاهی به زندگی استاد حسین نوروزیان ؛

چهره برجسته هنر 
موسیقی قم درگذشت

استاد حسین نوروزیان، معلم هنر و چهره برجسته 
هنر موسیقی استان قم روز پنجشنبه اول آذرماه در 

سن 72 سالگی بر اثر سکته قلبی درگذشت.
مدرس  و  آهنگساز  نی،  نوازنده  نوروزیان  استاد 
موسیقی و سرود متولد 13 مهرماه 1331 در شهر 
دبیری  به  آموزش وپرورش  در  سال ها  او  بود.  قم 
از  نسل  چند  تربیت  و  ادبیات  و  هنر  رشته های 
دانش آموزان اهتمام داشت. این پیشکسوت هنر 
قم در نوازندگی نی تخصص داشت و طی پنجاه 
سال سابقه هنری، علاوه بر تدریس هنر در مدارس 
»موسیقی«،  عرصه  در  دبیری  و  آموزش وپرورش 
به عنوان آهنگساز در گروه های تئاتر و سرود نیز 
حضور داشت و مربی و داور جشنواره های سرود 
در سطح کشور بود. او در سال های متمادی عضو 
هیئت مؤسس و مدیر انجمن موسیقی استان قم 
بود و سال ها قبل آموزشگاه موسیقی صبا را در این 
شهر بنیان گذاشت و هنرمندان متعهدی را در حوزه 

موسیقی تربیت کرد.
 روزنامه »ایمان« درگذشت استاد حسین نوروزیان 
پیشکسوت فرهیخته و برجسته هنر موسیقی را به 
خانواده ایشان و جامعه هنری قم تسلیت می گوید.

محسن پاک آیین*

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

لزوم پیش بینی زیرساخت ها در سایت 560 هکتاری

   اداره کل پست استان قم    اداره کل پست استان قم 
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بحران انرژی و واردات خودروهای برقی!
فروش  های  طرح  از  موجی  روزها  این 
شرکت های  توسط  برقی  خودروهای 
خودرویی ایران با قیمت هایی گزاف به راه 
است  این  اصلی  پرسش  اما  است.  افتاده 
که در کشوری که با بحران های متعدد در 
تأمین انرژی و تولید پایدار برق دست وپنجه 
ناگهانی  مونتاژ  و  ورود  این  می کند،  نرم 
خودروهای برقی چگونه توجیه می شود؟ آیا 
هدف، کاهش آلودگی هواست یا بهره برداری تجاری توسط عده ای خاص؟

در شرایطی که ایران به طور مداوم با کمبود برق و خاموشی های سراسری 
دوره ای در کل کشور مواجه است و ناتوانی نیروگاه ها در پاسخگویی به نیازها 
مسجل است و به بهانه حفظ سلامتی مردم حتی مازوت سوزی نیروگاه ها با 
محدودیت جدی روبرو است، اضافه شدن بار مصرف خودروهای برقی به 
شبکه تولید برق کشور، فشار مضاعفی بر این زیرساخت ناپایدار وارد می کند. 
به بیان ساده، وقتی توان تأمین برق کافی برای مصارف خانگی و صنعتی 
وجود ندارد، چگونه می توان انتظار داشت که ورود خودروهای برقی بدون 
افزایش بار بر این شبکه رخ دهد؟ این تناقض در تصمیم گیری ها نشان از 
عدم وجود برنامه ریزی جامع برای این سبک سیاست  گذاری ها دارد و به نظر 

می رسد اهداف پشت پرده دیگری در جریان است.
بازار  در  مافیایی  منافع  نفوذ  احتمال  اساسی،  پرسش های  از  یکی 
خودروهای برقی است. خودروهای برقی وارد شده به ایران، در حالی که 
مشوق های مناسب و زیرساخت های لازم را ندارند، تنها برای بخش خاصی از 
جامعه قابل دسترس هستند و بیشتر به نظر می رسد که گروه های اقتصادی 
خاصی از این وضعیت بهره برداری می کنند و این رویکرد، نشان از بازارسازی 

برای سودآوری مافی های خودرو سازی است نه کاهش آلایندگی.
 در چنین فضایی، به بهانه بهبود وضعیت آلودگی و سلامت عمومی، 
بستری برای ایجاد رانت و انحصار بیشتر مهیا شده است و بازاری که قرار بود 

به نفع محیط زیست و جامعه باشد، به سود یک عده خاص تمام می شود.
با توجه به محدودیت های ارزی کشور و وابستگی این خودروها به برقی 
که باید از نیروگاه های با راندمان پایین و سوخت فسیلی فراهم شود، تولید 
انبوه خودروهای ارزان کم مصرف و با آلایندگی اندک، راهکاری منطقی تر 
به نظر می رسید. کشورهایی که در مسیر کاهش آلایندگی موفق بوده اند، 
ابتدا به ارتقاء استانداردهای مصرف سوخت و کاهش آلایندگی خودروهای 
موجود پرداخته اند و سپس در پی توسعه زیرساخت های برقی و خودروهای 
الکتریکی رفته اند. این راهکار برای ایران نیز می تواند در کوتاه مدت تاثیرات 
مثبتی بر کیفیت هوا و کاهش آلودگی داشته باشد و همچنین فشار اضافی 

به شبکه برق وارد نکند.
ضمن اینکه در کشورهای موفق در توسعه حمل ونقل پاک با برنامه ریزی 
بلند مدت، ابتدا زیرساخت های پشتیبانی لازم بویژه ایستگاههای شارژ 
سریع آن هم با تکنولوژی های مدرن انرژی های تجدیدپذیر را فراهم کرده 
اند و همچنین مشوق های مالی و اجتماعی متعددی از جمله تخفیف های 
مالیاتی، کاهش هزینه شارژ و حتی ارائه وام های بدون بهره برای خرید 
خودروهای برقی را ارائه داده اند تا موفق به گسترش استفاده از خودروهای 

برقی شده اند.
در حالی که خودروهای پرمصرف و آلاینده داخلی همچنان در حال تولید 
هستند و کمبود خودرو یکی از مهمترین چالش های اصلی کشور در این 
سال ها است و تعداد چشمگیری از خودروهای شخصی و عمومی فرسوده 
شده و باید از رده خارج شوند و در عین حال کشور با بحران عمیق انرژی 
به ویژه در حوزه برق روبرو است و در عین حال زیرساخت های تولید انرژی 
تجدید پذیر و پاک نیز فراهم نشده است، به نظر می رسد تولید و واردات خودرو 
برقی بیشتر از آنکه یک برنامه ریزی جامع و منطقی برای کاهش آلودگی هوا 
باشد به یک بازی اقتصادی با منافع محدود و کوتاه مدت و به چالشی دیگر 
برای مردم و سیستم انرژی کشور تبدیل خواهد شد. این رویکردهای ناقص 
و بدون برنامه به جای بهبود وضعیت آلودگی و سلامت عمومی، تنها به ایجاد 
بازاری برای قشر خاصی از جامعه منجر می شود و در نهایت، مردم عادی و 

محیط زیست بزرگ ترین بازندگان این سیاست ها خواهند بود.
کارشناس رسانه و فعال محیط زیست

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران :

تشریح مشکل ناترازی ها به کارشناسان و 
احزاب واگذار شود

عضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی گفت: در مورد ناترازی ها از 
جمله بنزین، ابراز نگرانی رئیس جمهور کافی است و باید مشکل ناترازی ها و 

راهکارها توسط کارشناسان و احزاب با مردم در میان گذاشته شود.
علی محمد نمازی در گفت وگویی درباره اهمیت دیدار رئیس جمهور با 
احزاب، اظهار کرد: رئیس جمهور شخصا عضو هیچ تشکیلات سیاسی 
نیست، اما انتخاب او صحنه بروز و ظهور عملکرد حزبی بود و جبهه اصلاحات 
تمام قد از وی حمایت کرد. این اقدام می تواند سرآغاز خوبی برای کشور باشد 
تا به سمت کارکرد حزبی در انتخابات برویم و در نتیجه انتخابات رقابتی تر و با 

کیفیت تر شود و انتخاب مردم هم به باور آنها نزدیک تر شود.
وی ادامه داد: دیدار رئیس جمهور با احزاب اقدام پسندیده ای است و به 
تقویت کارکرد حزبی در اداره کشور کمک می کند. در یک نظام دموکراتیک، 
اداره کشور از طریق کارکرد حزبی انجام می شود و احزاب در انتخابات برنامه 
و کاندیدا ارائه می کنند و حزب پیروز هم مسئول اداره کشور و پاسخگوی 
عملکردش خواهد بود، اما در نظام های غیرحزبی، کسی مسئولیت شعارها 

و وعده ها را بر عهده نمی گیرد.
این فعال سیاسی درباره دیدار حزب کارگزاران سازندگی با پزشکیان، 
گفت: حزب پیش از این دیدار، موضوعات مهم کشور را آماده و سخنرانان و 
موضوعاتی که باید مطرح می شد را انتخاب کرده بود. همچنین برنامه حزب 
که برای انتخابات گذشته آماده شده بود و راهکارهای تحقق آن را به صورت 
مکتوب به رئیس جمهور ارائه داد.  فایده این دیدارها این است که احزاب فعال 
شده و فعالیت آنها هم کیفی شده و به سمت رصد مسائل کشور و ارائه راهکار 
می روند. وی تاکید کرد: رئیس جمهور و کابینه هم بهتر، واقعی تر و عینی تر 
با مسائل کشور مواجه می شوند. سایر احزاب هم مانند کارگزاران برنامه های 
خود را به رئیس جمهور ارائه می کنند و وقتی هر حزب راهکارهای خود را ارائه 
کند، فرصت خوبی برای انتخاب بهترین راهکار برای دولت فراهم می شود، 
بنابراین بهتر است دیدار رئیس جمهور با احزاب در همین سال اول دولت 

برگزار شود.
نمازی همچنین با اشاره به اینکه احزاب دیدگاه ها و مطالبات مردم را به 
دولت منعکس می کنند، تصریح کرد: در این دیدارها، کابینه بهتر با مطالبات 
و خواسته های جامعه آشنا می شود و می تواند این مطالبات را اولویت بندی 
کرده و برای برآورده کردن آنها با سایر قوا و ارکان نظام هماهنگی کند. این 
دیدارها همچنین می تواند موجب تقویت امید مردم شود، زیرا جامعه به 
چنین اخبار و دیدارهایی اهمیت می دهد. از سوی دیگر این دیدارها این 
پیام را برای خارج از کشور دارد که در کشور ما همدلی و اتحاد وجود دارد و 
احزاب دنبال کمک به دولت هستند. تاکنون جبهه اصلاحات، موتلفه، جبهه 
پایداری و کارگزاران سازندگی با رئیس جمهور دیدار داشته  و برای کمک به 

دولت اعلام آمادگی کرده اند و این نشانه وجود همدلی در کشور است.

اخبار

آیت الله فقیهی عضو جامعه مدرسین :

گرانی ها امان مردم را بریده است
عضو جامعه مدرسین حوزه، مشکل گرانی مسکن و اجاره ها را رنج آور 
دانست و گفت: متأسفانه امروز بسیاری از مردم با این مشکل مواجه اند. 
این همه زمین که در اختیار دولت است و قابلیت ساخت مسکن دارد، 
در اختیار مردم و جوانانی که مسکن ندارند، قرار بگیرد تا بتوانند مسکن 
بسازند و از اجاره نشینی نجات پیدا کنند این کار سبب کنترل و ارزان شدن 
قیمت مسکن در جامعه خواهد شد و به این وسیله بسیاری از رنج ها و آلام 

مردم کم می شود.
آیت الله محسن فقیهی در دیدار دکتر صفربیگی دبیر کلّ مجمع 
مشورتی نظام مسائل کشور، پیاده سازی احکام اسلام در قوانین و 
رفع مشکلات اقتصادی و معیشتی اقشار متوسط و پایین جامعه را 
مورد توجه قرار داد و گفت: اقشار مردم دچار مشکلات اقتصادی 
هستند و کمترین توقع این مردم خدمتگزار و با ایمان، رفع نیازهای 
اقتصادی و معیشتی است. کمک کنید مسائل معیشتی مردم حل 

و فصل شود.
افزود:  کشور  قوای  بین  موجود  هماهنگی  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
هماهنگی خوبی بین سه قوه مقنّنه، مجریه و قضائیه وجود دارد که به 
یقین در حل مشکلات و تصمیم گیری ها مؤثر است. باید این هماهنگی ها 
در جهت خدمت به نظام و مردم تحت رهبری مقام معظم رهبری بیشتر 

گردد تا آثار مثبت آن در جامعه به روشنی دیده شود.
عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان این که قشر متوسط و 
پایین جامعه دارای اوضاع نامناسب اقتصادی و معیشتی هستند و این 
گلایه را در دیدارهای عمومی و خصوصی بیان می کنند، اضافه کرد: 
روزانه افراد نیازمند برای مساعدت مالی مراجعه می کنند که انسان واقعاً 
شرمنده و ناراحت می شود که چرا کشور با وجود این همه منابع، باید 
طوری باشد که برخی خانواده ها حتی در تأمین مایحتاج اولیه خود 

درمانده باشند.
آیت الله فقیهی وضعیت گرانی خودرو را هم مورد توجه قرار داد و با ابراز 
گلایه از وضعیت نامناسب بازار خودرو، افزود: این بازار دو مشکل اساسی 
دارد، گرانی و بی کیفیت بودن خودرو. وضعیت طوری شده که مردم از 

خرید حتی خودروی بی کیفیت هم ناامید شده اند.
وی ادامه داد: یکی از راه های کنترل قیمت بازار و رقابتی کردن، وارد 
کردن خودروی با کیفیت است. مردم دنبال خودرو با کیفیت هستند، ولی 
بعضی ها اجازه ورود نمی دهند. اگر این کار صورت گیرد خودروسازان در 
رقابت با خودروهای با کیفیت وارداتی، به فکر بالابردن کیفیت خودروها 
و ارزان کردن آنها می افتاند. قوای کشور به طور جدّی به این امر اهتمام 
داشته باشند تا مردم شریف ما از بهترین امکانات که در شأن آنهاست بهره 

مند شوند.
آیت الله فقیهی اصلاح برخی قوانین دست و پا گیر را موجب تسهیل 
در امور مردم دانست و افزود: به عنوان یکی از نهادهای مشورتی مجلس 
شورای اسلامی با کمک کارشناسان و نیز حوزه های علمیه، قوانین دست 

و پا گیر را اصلاح کنید تا مشکلات مردم بر طرف شود.
 

مدیر حوزه های علمیه:

کشورهای اسلامی به سمت بازار فعال 
اقتصادی حرکت کنند

مدیر حوزه های علمیه گفت : باید سعی کرد تا کشورهای اسلامی به 
سمت یک بازار فعال اقتصادی حرکت کنند.

آیت الله علیرضا اعرافی روز پنجشنبه در گردهمایی علمی » جهاد مالی 
از وجوب شرعی تا مشارکت مردمی« در مرکز فقهی ائمه اطهار قم ابراز 
کرد: آن چه در یک سال اخیر شاهد هستیم نمونه های زیبایی از رویکرد 
جهادی و هم چنین جهاد مالی مسلمانان است که هموطنان ما نیز حضور 

ویژه ای در این عرصه داشته اند.
وی عنوان کرد: در دنیای امروز و در بین دولت های اسلامی به دلیل 
حضور برخی دولت های ضعیف و ناتوان، به بازار مشترک اسلامی دست 

نیافته ایم.
وی اظهار کرد: در مقابله با دشمنان خدا یکی از مهم ترین کارکردهای 
مال برشمرده می شود و زمانی که وارد مبحث جهاد مالی می شویم انفاق 

تبدیل به یک انفاق خاص می شود.
مدیر حوزه های علمیه افزود: آن چه در فرمایش های مقام معظم رهبری 
مشهود می باشد آن است که جهاد دفاعی انواع جهادها را شامل می شود 

و دریچه های متفاوتی از جهاد را پیش روی ما قرار می دهد.
وی بیان کرد : جهاد دفاعی با مال انواع و اقسامی دارد و در این بین 
گاهی اندیشه اسلام به خطر می افتد و در این زمینه باید با فکر و مال جهاد 

کرد.
وی ادامه داد: گاهی اوقات نیز نوامیس و جامعه اسلامی در معرض خطر 
و گاهی ملک اسلامی در خطر است در این بین باید در نظر بگیریم که 

جهاد مالی در دفاع از سرزمین های اسلامی معقول بر شمرده می شود.
اعرافی گفت: باید فرزند زمانه باشیم و به مسایل آینده توجه کنیم که 

دستگاه دین از پاسخگویی به نیازهای روز باز نماند.
علیرغم چالش های عظیم شاهد  اسلام  امروز  دنیای  در  افزود:  وی 
گسترده تر شدن جبهه مقاومت هستیم و در این زمینه هر گام در جهت 

مقابله حق با باطل اقدامی مهم بر شمرده می شود.

آیت الله حسینی بوشهری: 

ناهنجاری های اجتماعی با برنامه های 
بسیج، حل شدنی است 

رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، باور داریم با برنامه های بسیج 
مستضعفین در حوزه های اجتماعی و فرهنگی، بسیاری از ناهنجاری ها و 

مباحثی که مورد نگرانی دلسوزان و مومنان است، حل شدنی است.
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری روز پنجشنبه در دیدار رییس 
سازمان بسیج مستضعفین با وی، با بیان اینکه مردم ما مصداق »امت 
واحده« هستند، خاطرنشان کرد: مردم ما امروز مطالبه این را دارند که 

نباید در برابر دشمن کوتاه بیاییم.
وی با اشاره به اقدامات پردامنه بسیج مستضعفین، خاطرنشان کرد: 
پیوست اطلاع رسانی برای تبیین مباحث و امید آفرینی در بین مردم در 

اولویت برنامه های بسیج مستضعفین باشد.
امام جمعه موقت قم ادامه داد: فعالیت های بسیج در مباحث حیاتی 
نظام اسلامی مانند آبرسانی، جمعیت، اشتغال و عرصه های فرهنگی و 

اجتماعی بسیار حائز اهمیت است.
رییس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت: مردم با مشکلات معیشتی 
و اقتصادی روبه رو هستند اما عزت مردم ما اجازه نمی دهد که جلوه های 
الهی و برجستگی ها را بخاطر وجود مشکلات در حوزه اقتصاد و معیشت، 

نادیده بگیرند.
وی با بیان اینکه رابطه خوب بسیج مستضعفین با حوزه علمیه باید قوی تر 
شود، ابراز کرد: آموزه های دینی و جهاد تبیین در کنار خدمات عمومی و 

اجتماعی، سبب محبوبیت بسیجیان در بین عموم مردم می شود.

رئیس دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم با 
اشاره تضعیف گروه های مرجع در جامعه و پدید 
به  فرهنگی  تاثیرگذاری  متکثر  های  کانون  آمدن 
مدد فضای مجازی، تاکید کرد که موفقیت نهادهای 
دینی در دوره جدید، در گروه روزآمدی آنها و توجه 
خاص به مخاطب شناسی و زمان شناسی است و 

دوره انتخاب به جای افراد گذشته است.
روز  واعظی  احمد  المسلمین  و  حجت الاسلام 
پنجشنبه در آیین رونمایی از سامانه پاسخ گویی به 
سوالات دینی مبتنی بر هوش مصنوعی در سالن 
اظهار داشت:  قم  در  تبلیغات  دفتر  شیخ طوسی 
اسلامی  تبلیغات  دفتر  مانند  دینی  نهادهای  در 
دارند،  فرهنگی  رسالت  که  موسسه هایی  همه  و 
مخاطب شناسی و زمان شناسی یک امر بسیار لازم 

است.
کانون های  مجازی  فضای  اینکه  بیان  با  واعظی 
متکثری برای تاثیرگذاری فرهنگی ایجاد کرده است 
گفت: هر فردی این امکان را در خود می بیند که 
در فضای مجازی و زیست بوم مجازی، کُنش گری 

فرهنگی کند. رئیس دفتر تبلیغات اسلامی در ادامه 
بیان کرد: در چنین شرایطی، نهادهای فرهنگی 
و کسانی که می خواهند رسالت تسهیل گری امر 
هدایت را بر عهده  داشته باشند، باید این تحول ها 
را جدی بگیرند و خودشان نیز متحول شوند تا نقش 

کنش گری خودشان را همچنان حفظ کنند.
حوزه  در  تحول  این  انجام  لزوم  بر  تاکید  با  وی 
معناسازی و مفهوم سازی گفت: در جامعه ای که به 
شدت فردگرا و انتخاب گر شده، و می خواهد سبک 
زندگی و هویت ش را به شکل متمایز تعیین کند، 
تسهیل گری به معنای آن است که ما آگاهی بخشی 
فرد  تا  کنیم،  موانع  رفع  و  بدهیم  صورت  مناسب 
خودش آن چیزی که ما حق می دانیم، انتخاب کند.
وی اظهار کرد: ما به جای افراد نمی توانیم انتخاب 
کنیم، اینکه آحاد مردم به شدت فردگرا و انتخاب گر 

شده اند، این واقعیت تغییرناپذیر زمانه ماست.
وی تصریح کرد: در صدر اسلام نیز افراد خودشان 
انتخاب می کردند، اما امروز این انتخاب گری خیلی 

متشدد، متنوع و قوی شده است.

واعظی بیان داشت: در شرایطی که تاثیرپذیری 
از مرجعیت های سنتی فرهنگی کم رنگ شده، باید 
تسهیل گر باشیم، این تسهیل گری باید با زبان روز 

باشد.
تنها  مصنوعی  هوش  از  استفاده  اینکه  بیان  با 
مختص مرکز پاسخ گویی به سوالات دینی نیست 
گفت: در سایر بخش های دفتر تبلیغات نیز حرکت 
پرشتابی را به سمت استفاده از فناوری های هوشمند 

داریم.
دفتر تبلغات در امر پاسخ گویی به سوال های دینی 
به دنبال تحول مستمر می باشد، مرکز پاسخ گویی به 
سوالات دینی، هیچ وقت به قالب های مرسوم اکتفا 

نکرده است.
واعظی با بیان این مطلب که پاسخ گویی تلفنی و 
آنلاین این مرکز به روز شده است خاطرنشان کرد: 
اکنون به سراغ هوش مصنوعی رفته ایم، ماندگاری 
با  شدن  همگام  دلیل،  به  نیز  پاسخ گویی  مرکز 
ارتباطی  فناوری  زمینه  در  شده  ایجاد  تحول های 

است.

رئیس دفتر تبلیغات حوزه علمیه قم:
موفقیت نهادهای دینی در گرو مخاطب شناسی و زمان شناسی است

رهبر معظم انقلاب، حوزه های علمیه را نیز همچون سایر مجموعه ها 
نیازمند تحول دانستند و گفتند: حوزه علمیه برای مردم و تبلیغ و پیشبرد 
دین و ایجاد حاکمیت دینی است که با توجه به در حال تحول بودن جامعه، 

حوزه علمیه هم باید برای انجام صحیح وظایف خود روزآمد شود.
رهبر معظم انقلاب اسلامی ظهرروزچهارشنبه در دیدار جمعی از مدیران، 
اساتید و طلاب جامعةالزهرا)س(، این مجموعه اثرگذار را از پدیده های 
بی نظیر برآمده از انقلاب اسلامی و موجب افزایش سطح معلومات دینی 
و اثرگذاری زنان دانستند و با اشاره به ضرورت تحول و روزآمدی حوزه های 
علمیه همپای تحولات جامعه، گفتند: حوزه های علمیه باید برای مسائل 
مهم جامعه از جمله مسائل اقتصادی، حکمرانی و خانواده نظر داشته 

باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، تشکیل جامعة الزهرا)س( را 
مرهون ابتکار امام بزرگوار خواندند و گفتند: نفس تشکیل مجموعه ای با 
مأموریت ارتقاء معرفت و آگاهی دینی جمع زیادی از زنان و دختران کشور، 
بسیار ارزشمند است چرا که تا قبل از آن، زنان در تاریخ کشور از چنین 

امکانی برخوردار نبوده اند.
ایشان با اشاره به صدمات فراوان ناشی از گسترش فرهنگ غربی به 
پایین  از سطح  ناشی  از جمله عوارض  دوره رضاخانی  در  زنان  جامعه 
معلومات دینی زنان و نبود مجموعه مختص ارتقاء معرفت دینی آنان، 
افزودند: امروز جامعةالزهرا)س( متکفل این مأموریت مهم است بنابراین 
هر چه بتوانید دانشجویان بیشتری جذب کنید و معلومات دینی آنها را 

بالاتر ببرید، کاری ارزشمند است.
رهبر انقلاب، لازمه حرکت به سمت تمدن اسلامی را گسترش معارف 
ضرورت،  این  به  توجه  با  و  خواندند  مردم  عموم  میان  در  دینی  اصیل 
گفتند: تبلیغ و تبیین معارف اسلامی و احیاء دین، مأموریت مهم دیگر 
جامعةالزهرا)س( است که باید برای اثرگذاری تربیتی و پیش بُرد معنوی 

زنان که نیمی از جامعه هستند، هدفگذاری و برنامه ریزی انجام شود.
حضرت آیت الله خامنه ای تحول را امری طبیعی و قهری در عالَم خواندند 
و گفتند: چنانچه زمام تحول به دست افراد عاقل و متدیّن باشد جامعه و 
بشریت اعتلاء پیدا می کند اما بدون آن، تحول رو به گمراهی و انحطاط 
می رود همچنانکه امروز در جوامع غربی، منکرات عقلی به معروف تبدیل 
شده است. ایشان حوزه های علمیه را نیز همچون سایر مجموعه ها نیازمند 
تحول دانستند و افزودند: حوزه علمیه برای مردم و تبلیغ و پیش بُرد دین و 

ایجاد حاکمیت دینی است که با توجه به در حال تحول بودن جامعه، حوزه 
علمیه هم باید برای انجام صحیح وظایف خود روزآمد شود.

حوزه های  در  درسی  شیوه های  و  کتاب ها  به روزرسانی  انقلاب،  رهبر 
علمیه و ورود به مسائل مورد نیاز جامعه از جمله مسائل پولی و مالی، 
حکمرانی، خانواده و مسائل جدید همچون رمز ارزها را از جمله الزامات 
تحول در حوزه علمیه خواندند و افزودند: مخالفت با تحول حوزه علمیه، 
مخالفت با پیشرفت دین در کشور است البته کسانی باید تحول را ایجاد 

کنند که صلاحیت آن را داشته باشند.
حضرت آیت الله خامنه ای، با اشاره به لزوم حضور زنان دارای سطح بالای 
معارف دینی در رسانه ها و اجتماعات بین المللی و نقش جامعةالزهرا)س( 
در این خصوص، افزودند: بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، زنان فاضل 
پرشماری در جامعه حضور دارند که باید برای بیان مسائل مرتبط با زن و 
خانواده در رسانه ها آماده شوند و همچنین باید بتوانند در مجامع بزرگ 
جهانی و اسلامی با استناد به آیات و روایات و نهج البلاغه، مطالب عالی 
دینی را بیان کنند که این کار هم در پیشرفت و شناساندن کشور در دنیا و 

هم در ایجاد امت اسلامی تأثیرگذار خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای، برنامه ریزی برای تهذیب و پیشرفت روحی 
و معنوی زنان در جامعةالزهرا)س( را در کنار آموزش های علمی ضروری 
نفس  تهذیب  و  اسلامی  اخلاق  از  برخوردار  بانوی  گفتند:  و  دانستند 

می تواند نسل آینده را متحول و تربیت کند.
در ابتدای این دیدار، خانم برقعی مدیر جامعةالزهرا)س( گزارشی از 

فعالیت ها و برنامه های این مجموعه بیان کرد.

امام جمعه قم گفت: مقاومت ملت غزه و لبنان مثال زدنی است و به فضل 
الهی در نهایت پیروزی از آن جبهه مقاومت خواهد بود و این تلخی ها از میان 

خواهد رفت.
آیت الله سید محمد سعیدی در خطبه های نماز جمعه این هفته قم که در 
بسیج  تشکیل  سالروز  آذرماه  گفت: 5  شد  برگزار  شهر  این  قدس  مصلای 
مستضعفین است و بسیج بیش از آنکه یک سازمان باشد، یک تفکر است و همه 

کسانی که این فرهنگ را پذیرفته اند، بسیجی به شمار می روند.
امام جمعه قم با بیان اینکه بسیجیان باید فرهنگ بسیج را به دیگران انتقال 
دهند گفت: ایستادگی رزمندگان جبهه مقاومت برابر رژیم اشغالگر قدس و 
اعتراض ملت های دنیا به جنایات این رژیم منحوس، از جمله دستاوردهای 

انتقال روحیه جهادی و بسیجی است.
آیت الله سعیدی ادامه داد: جنگ امروز جنگی بین شرافت انسانی و شیطانی 
است و دشمنان در این عرصه همه توان خود را به میدان آوردند، اما مقاومت 
ملت غزه و لبنان مثال زدنی است و به فضل الهی در نهایت پیروزی از آن جبهه 

مقاومت خواهد بود و این تلخی ها از میان خواهد رفت.
عضو مجلس خبرگان رهبری اضافه کرد: خداوند وعده داده که پیروزی از آن 
یاری کنندگان خداوند است و نصرت الهی نه زودهنگام و نه دیر هنگام، بلکه به 

موقع و در زمان خودش است.
آیت الله سعیدی با اشاره به 7 آذرماه روز نیروی دریایی گفت: در این روز نیروی 

دریایی جمهوری اسلامی ایران، ضربه مهلکی به رژیم بعث زد و رزمندگان 
نیروی دریایی جان خود را برای حراست از کشور فدا کردند و افتخار آفریدند که 

دلاوری های نیروی دریایی ارتش فراموش نخواهد شد.
حرمت شهر قم باید هماره حفظ شود

وی در ادامه با اشاره به ویژگی های شهر قم گفت: شهر قم دارای 4 ویژگی 
مهم است که وجود حرم مطهر حضرت معصومه سلام الله علیها برگزار، حضور 
مراجع عظام تقلید و حوزه های علمیه، خاستگاه بودن انقلاب اسلامی و پایگاه 
مسجد مقدس جمکران است که این ویژگی ها حرمت شهر قم را نسبت به دیگر 

شهرها چند برابر کرده است.
خطیب جمعه قم بیان کرد: همه مردم قم و نهادهای مختلف باید بدانند که 
این امتیازات نیازمند مراقبت در ابعاد مختلف به خصوص در زمینه عفاف و 
حجاب دارد و در این راستا همگان باید به صورت ویژه عمل کنند و به جهاد 
تبیین برای حفظ ارزش اسلامی قیام کنند و با هنجارشکنان با قاطعیت و مؤثر 

برخورد کنند.
آیت الله سعیدی با اشاره به سخنان رهبر معظم انقلاب در دیدار با طلاب 
جامعه الزهرا سلام الله علیها گفت: رهبر معظم انقلاب حوزه علمیه را بخش 
جدایی ناپذیر حاکمیت دینی در جامعه برشمردند و از حوزه علمیه خواستند در 
موضوعات روز جامعه نظر بدهد و جامعه الزهرا سلام الله علیها را مرهون ابتکار 

امام راحل برشمردند و این مجموعه را بی نظیر دانستند.

امام جمعه قم:

 پیروزی نهایی از آن جبهه مقاومت خواهد بود

مرجع تقلید شیعیان گفت: مسئولان باید در رفع 
مشکلات اقتصادی و گرانی بکوشند و همچنین در 

مبارزه با مفاسد اقتصادی هم قاطع عمل کنند.
آیت الله جوادی آملی در دیدار با رئیس سازمان 
بسیج مستضعفین اظهار کرد: بسیج نماد مردمی 
اصول  بر  تکیه  با  همیشه  باید  و  است  نظام  بودن 
از  و  نموده  عمل  دینی  ارزش های  و  اخلاقی 

ارزش های الهی و انسانی نظام حراست کند.
این مرجع تقلید بر اهمیت بصیرت و نگاه دقیق 
جنگ ها  از  یکی  در  کرد:  ابراز  جهانی،  شرایط  به 
هنگامی که حضرت امیر علیه السلام پرچم را به 
فرمودند  او  به  دادند  حنفیه  ابن  فرزندشان  دست 
که  این دشمنی  تنها  القوم«،  اقصی  ببصرک  »ارم 
در مقابل تو ایستاده است را نبین، بلکه نگاهت به 
این  به  چشمتان  باشد؛  شام  در  دشمن  فکر  اتاق 
باشد که اتاق جنگ کجاست؛ امروز نیز باید فهمید 
که طراحی های دشمنان کجا و چگونه برنامه ریزی 

باید فراتر از میدان عمل کنیم و اتاق  می شود. ما 
جنگ اصلی دشمن را ببینیم، که گاه از دستورات 

صهیونیست ها و استعمارگران نشئت می گیرد.
این مرجع تقلید با تأکید بر عظمت ایران و تاریخ 
لذا  است،  بزرگ  ملتی  ایران  ملت  کرد:  بیان  آن، 
باید جهانی فکر کنیم و جهانی عمل کنیم؛ ایران 
کشوری ریشه دار، اصیل و پرافتخار است که برخلاف 
کشورهای غربی مانند آمریکا، ایران مملو از هنر، علم 

و فرهنگ است.
وی افزود: ما باید شأن و جایگاه خود را حفظ کنیم 
و به کارهای بزرگی بپردازیم که با عظمت ملت ایران 
و در همه  باید همواره  ما  باشد،  همخوانی داشته 
امور، جایگاه خود را به عنوان یک ملت متمدن حفظ 

کنیم.
رفع مشکلات  در  باید  اظهار کرد: مسئولان  وی 
اقتصادی و گرانی بکوشند و همچنین در مبارزه با 
مفاسد اقتصادی هم قاطع عمل کنند، اگر اختلاس 

و نجومی در کشور نباشد، ضعف مدیریتی نباشد، در 
این صورت مردم هم با قانون احترام می گذارند، چون 
همه می دانند که هر کس در کشوری زندگی می کند 
باید به قانون آن کشور احترام بگذارد، دین تنها برای 
آخرت که نیست، ما از خدا حسنه در دنیا را نیز طلب 
می کنیم، لذا اگر درست عمل کنیم، اگر بیراهه نرویم 
و راه کسی را نبندیم، همه به ما احترام می گذارند و 

می توان بدون دردسر و با امنیت زندگی کرد.
یاد  ما  به  شهدا  کرد:  تصریح  تقلید  مرجع  این 
و  زحمات  نتیجه  داریم،  که  نعمتی  هر  که  دادند 
نعمت های  شکر  است.  گذشتگان  ایثارگری های 
الهی، عامل افزایش برکات است و کوتاهی در این 

زمینه قابل قبول نیست.
آیت الله جوادی آملی در پایان اظهار امیدواری کرد 
که با تلاش مسئولان و حمایت مردم، نظام اسلامی 
روزبه روز مستحکم تر شود و آرمان های الهی و انسانی 

تحقق یابد.

آیت الله جوادی آملی:

در مبارزه با مفاسد اقتصادی قاطع عمل شود

رهبرمعظم انقلاب در دیدار مدیران، اساتید و طلاب جامعةالزهرا)س(: 

حوزه  باید پاسخگوی مسائل جدید باشد

عباس جعفری*
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مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت گفت: رژیم غذایی هدفمند، به معنای انتخاب 
هوشمندانه مواد غذایی، کلید اصلی برای مدیریت بهتر بیماری های کلیوی است.

احمد اسماعیل زاده در خصوص بهترین رژیم غذایی برای بیماری کلیوی، گفت: به گفته 
انجمن تغذیه آمریکا، رژیم غذایی کلیوی معمولًا برای افرادی که در مراحل پایانی بیماری مزمن 
کلیه و مرحله نهایی بیماری کلیوی هستند، توصیه می شود. متأسفانه هیچ درمان یا درمان 
دائمی برای نارسایی کلیه وجود ندارد و فقط راهبردهایی برای حفظ ثبات و سلامت فرد مبتلا به 
بیماری کلیوی تا حد امکان، وجود دارد که یکی از این استراتژی ها پیروی از رژیم غذایی بیماری 

کلیوی است.
وی افزود: این رژیم غذایی، مصرف برخی مواد مغذی را محدود می کند تا میزان ضایعات 

موجود در خون آنها کاهش یابد. به این دلیل که کلیه ها برای متعادل کردن نسبت های آب، نمک 
و سایر مواد معدنی )به نام الکترولیت ها( در خون مورد نیاز هستند. بنابراین، اختلال عملکرد 

کلیه می تواند منجر به سطوح غیر طبیعی مواد معدنی شود.
مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت، در خصوص رعایت برخی نکات تغذیه ای 
برای بهبود عملکرد کلیه بیماران کلیوی، بیان کرد: مصرف شیر و لبنیات )ماست، پنیر، دوغ، 
بستنی( را مجموعاً به یک سهم در روز محدود کنید. مصرف نمک را محدود کنید. از مصرف 
غذاهای شور بپرهیزید. غذاهایی مثل سوسیس و کالباس و همبرگر حاوی سدیم بالا هستند، 
مصرف آنها را به حداقل برسانید. دقت کنید که هیچ غذایی برای شما ممنوع نیست. آنچه که 
مهم است مقدار غذاها است که باید طبق برنامه غذایی تجویز شده توسط متخصصین تغذیه 
از آن استفاده کنید. وی ادامه داد: سعی کنید از غذاهای پر پتاسیم، روزانه بیش از یک بار آن 
هم در مقادیر توصیه شده در برنامه غذایی خود استفاده نکنید. غذاهای پر پتاسیم عبارتند از، 
زردآلو، موز، خرما، انجیر، کیوی، هلو، پرتقال، شفتالو، آلو، کشمش، انواع لوبیا، چغندر، اسفناج، 
شلغم، عدس، لپه، تمام مغزهای گیاهی )مثل پسته و فندق و گردو( جعفری، سیب زمینی، 
کدو، گوجه فرنگی، سس گوجه، آب انار، آب آلو، آب گوجه فرنگی، شیر. اسماعیل زاده همچنین 
گفت: سعی کنید غذاهای شور )مثل خیار شور و پنیر( را قبل از مصرف در آب بخوابانید و برای 
مدت 1 دقیقه قبل از مصرف آنها را زیر شیر آب بگیرید. از مصرف نان های سبوس دار، بیسکویت 
سبوس دار و ماکارونی سبوس دار بپرهیزید و از انواع نان سفید استفاده کنید. مصرف حبوبات 
و مغزهای گیاهی )مثل پسته، بادام، گردو و…( را نیز به علت داشتن فسفر بالا باید محدود 
کنید. وی گفت: سعی کنید از مصرف چیپس، مغزهای گیاهی شور )مثل پسته شور و بادام 
شور(، زیتون شور، سس گوجه فرنگی، کنسرو حبوبات )مثل کنسرو لوبیا(، آبگوشت و غذاهای 
کنسروی که حاوی نمک بالا هستند، بپرهیزید. در صورتی که با مصرف داروهای خود دچار 
یبوست شدید، حتماً متخصص تغذیه را مطلع کنید. مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 
بهداشت با بیان اینکه بیماران کلیوی به علت محدود شدن شیر و لبنیات در برنامه غذایی خود 
می توانند از شیر سویا یا ماست سویا استفاده کنند، افزود: برای تأمین پروتئین مورد نیاز خود 

سعی کنید سویا را جایگزین گوشت کنید.

سلامت

 درد مفاصل در روزهای بارانی؛ دلایل و توصیه ها

یک مطالعه جدید نشان می دهد :

اثرات غذاهای چرب را با این 
خوراکی ها از بین ببرید

یک مطالعه جدید نشان می دهد افرادی که استرس مصرف غذاهای 
چرب مانند کلوچه، چیپس و بستنی را دارند ممکن است بتوانند از 

سلامت خود با یک فنجان کاکائو یا چای سبز محافظت کنند.
 محققان بریتانیایی دریافتند نوشیدن کاکائو سرشار از فلاوانول های 
سالم همراه با یک وعده غذایی چرب می تواند برخی از تأثیر چربی ها بر 

بدن، به ویژه رگ های خونی را خنثی کند.
بریتانیا،  در  بیرمنگام  دانشگاه  از  ارشد  محقق  باینهام«،  »روزالیند 
گفت: »فلاوانول ها نوعی ترکیب هستند که در میوه ها، سبزیجات، 
چای و آجیل ها از جمله توت ها و کاکائو فرآوری نشده وجود دارد و به 
ویژه برای تنظیم فشار خون و محافظت از سلامت قلب و عروق مفید 

هستند.«
برای این مطالعه، محققان از بزرگسالان جوان و سالم خواستند دو 
کروسانت کره، یک و نیم برش پنیر چدار و نصف پیمانه شیر کامل برای 
صبحانه بخورند. شرکت کنندگان همچنین به طور تصادفی به نوشیدن 

کاکائو با فلاوانول بالا یا کم تقسیم شدند.
ریاضی  تست  یک  تحت  را  کنندگان  شرکت  تحقیقاتی  تیم  سپس 
استرس زا قرار دادند و عملکرد عروق خونی و فعالیت قلب آنها را زیر 

نظر گرفتند.
مصرف  فلاوانول  کم  نوشیدنی  با  همراه  چرب  غذاهای  که  افرادی 
می کردند، هنگامی که تحت استرس قرار گرفتند، عملکرد رگ های 
از  تا 90 دقیقه پس  این کاهش عملکرد  و  یافت  خونی شأن کاهش 

آزمایش ادامه داشت.
اما به گفته محققان، نوشیدنی با فلاوانول بالا از کاهش مشابه جلوگیری 
کرد. عملکرد رگ های خونی در گروهی که کاکائو حاوی فلاوانول مصرف 
می کردند در مقایسه با گروه کم فلاوانول در دقیقه 30 و 90 بعد از آزمون 

ریاضی استرس زا به طور قابل توجهی بالاتر بود.
باینهام می گوید: »این تحقیق نشان می دهد که نوشیدن یا خوردن 
برای  راهکار  یک  به عنوان  می تواند  فلاوانول  از  سرشار  غذایی  مواد 
مورد  عروقی  سیستم  بر  ضعیف تر  غذایی  انتخاب های  تأثیر  کاهش 
استفاده قرار گیرد. در نتیجه می تواند به ما کمک کند تا تصمیمات 
آگاهانه تری در مورد آنچه می خوریم و می نوشیم در دوره های استرس 

زا بگیریم.«
محققان توصیه می کنند که مردم به دنبال پودر کاکائو با حداقل میزان 

فرآوری شده باشند یا چای سبز یا سیاه بنوشند.
به گفته محققان، دستورالعمل ها توصیه می کنند که افراد بین 400 
تا 600 میلی گرم فلاوانول در روز مصرف کنند. این مقدار را می توان با 
نوشیدن دو فنجان چای سیاه یا سبز یا با ترکیب انواع توت ها، سیب و 

کاکائو با کیفیت بالا به دست آورد.

ارتباط بین خاکستری شدن موها و استرس

آیا استرس می تواند موهایتان را سفید کند؟
همه می دانیم که استرس بر سلامت جسم و روان ما اثر می گذارد، اما آیا واقعاً 

استرس ارتباطی با سفیدشدن موها هم دارد؟
تغییر ناگهانی رنگ مو می تواند یکی از کمترین اثرات استرس بر بدن ما باشد 
)سفیدشدن موها هیچ ضرری به سلامتی ما نمی زند(. اما اگر واقعاً مشتاق 
هستید بدانید ارتباط استرس و سفیدشدن موها به چه صورت است این مطلب 

را بخوانید.
علت های سفیدشدن موها

فولیکول های مو حاوی ملانویست ها هستند. ملانوسیت ها سلول هایی اند 
که رنگ دانه تولید می کنند و باعث رنگ طبیعی موهای ما می شوند. با بالارفتن 
سن، تعداد ملانوسیت ها کاهش می یابد و موهای ما شروع به خاکستری شدن 
می کنند و در نهایت سفید می شوند. به مرورزمان، در ریشه موهای ما هیدروژن 

پروکسید تجمع می کند و این نیز باعث کاهش رنگ دانه ها می شود.
سن دقیقی که در آن سفیدشدن موها اتفاق می افتد به واسطه ژنتیک تعیین 
می شود؛ اما سرعت تغییر رنگ موها می تواند با یک سری از عادت ها مثل 
سیگارکشیدن یا تغذیه نامناسب یا بیماری ها و عوارضی مثل آنمی، کمبود 
ویتامین B یا بیماری های تیروئید، افزایش پیدا کند. مطالعات نشان می دهند 
رادیکال های آزاد می توانند بر تولید ملانین در موهای ما اثر بگذارند، اما برای تأیید 
این مسئله به پژوهش های بیشتری نیاز است. حالا مسئلهٔ دیگری که نیاز به تأیید 

و اثبات بیشتری دارد این است: ارتباط بین استرس و تغییر رنگ موها.
آیا استرس می تواند باعث سفیدشدن موهایتان شود؟

فرقی نمی کند درگیر استرس حاد باشید یا مزمن، پاسخ کوتاه به این سؤال این 
است: استرس می تواند باعث سفیدشدن موها شود و مطالعات نشان داده اند 
استرس می تواند بر سیستم عصبی سمپاتیک و میتوکندری های داخل سلول ها 
اثر بگذارد و از سازوکارهای گوناگونی باعث تغییر رنگ موها شود. اما برای درک 

بهتر این ارتباط ذهن و جسم به مطالعات بیشتری نیاز است.
هورمون های استرس ممکن است بر بقا ملانوسیت ها در موهای ما اثر بگذارند، 
اما ارتباط مشخصی بین استرس و سفیدشدن موها تاکنون دیده نشده است. اما 
چند مطالعه کوچک نشان داده اند استرس می تواند یکی از فاکتورهای دخیل در 

تغییر رنگ موها باشد.
استرس می تواند باعث تغییر رنگ موها شود؛ زیرا استرس منجر به آسیب 

اکسیداتیو می شود و از این طریق به سلول های تولیدکننده رنگ دانه آسیب 
انجام  آزمایش های  در  می شود.  تولید  کمتری  ملانین  نتیجه  در  می زند. 
شده، واکنش استرسی در موش ها منجر به تحلیل رفتن سلول های بنیادی 

ملانوسیت ها شد و موهای آنها را خاکستری کرد.
استرس می تواند از راه های دیگر نیز بر موها اثر بگذارد

استرس عامل خطر قوی تری برای ریزش مو است تا برای تغییر رنگ مو. این نوع 
ریزش مو که به نام تلوژن افلوویوم معروف است، زمانی رخ می دهد که شخص 
تحت استرس شدید جسمی یا ذهنی قرار می گیرد. استرس می تواند باعث شود 

مقدار زیادی از حجم موها هم زمان بریزند؛ یعنی خیلی بیشتر از تعداد موهایی 
که قبلًا ریزش می کرد. خوشبختانه این نوع ریزش مو برگشت پذیر است و موها 

دوباره در خواهند آمد.
بهترین راه های مراقبت از موهای خاکستری

وجود  استرس  از  ناشی  خاکستری  موهای  برای  بخصوصی  درمان  هیچ 
ندارد. کارشناسان می گویند باید سعی کنید این عوامل استرس زا را تا جایی 
که می توانید کنترل کنید. این یک راه حل کامل نیست اما می تواند مؤثر باشد. 
تحقیقات نشان می دهد پیداکردن منشأ استرس می تواند جلوی سفیدشدن 
سلامتی  برای  کلًا  استرس  مدیریت  راه های  پیداکردن  البته  بگیرد.  را  موها 
خوب است. تغییر در سبک زندگی و درمان بیماری ها و عوارض نیز می تواند 
روند سفیدشدن موها را کُند نماید. سیگار نکشید، بیماری های تیروئیدی را 
درمان کنید و مطمئن شوید تغذیه خوبی دارید. رژیم غذایی گیاهی و سرشار از 

آنتی اکسیدان ها برای این هدف بسیار مؤثر است.
می توانید از مکمل های ویتامین و املاح نیز استفاده کنید. مطالعات نشان 
می دهد بیوتین، کلسیم، زینک )روی(، مس و سلنیوم می توانند به پیشگیری از 

زود سفیدشدن موها کمک کنند.
اگر در حال حاضر موهایتان در حال سفیدشدن هستند و مشکلی با آنها ندارید، 
بهترین راه مراقبت از آنها این است که از محصولات مراقبت مویی استفاده کنید 
که متمرکز بر رطوبت رسانی اند. خیلی از افراد متوجه می شوند بافت موهایشان 
نیز با تغییر رنگی که اتفاق افتاده تغییر کرده و خشک تر و وزتر شده است؛ بنابراین 
لازم است از شامپوهای هیدراته کننده و ماسک موی مناسب استفاده کنید تا 
رطوبت موهایتان حفظ شود. می توانید سراغ محصولاتی بروید که رنگ دانه های 

آبی دارند و می توانند تناژ زرد موهایتان را کمتر کنند.
بنفش کمک می کنند موهای سفید  و رنگ دانه  بیوتین  محصولات حاوی 
شما درخشان و شاداب به نظر برسند. سفیدشدن موها اتفاقی است که برای 
همه ما می افتد و چیز بدی نیست. اگر متوجه شدید ساقه موهایتان در زمانی 
که اصلًا انتظارش را ندارید در حال تغییر رنگ هستند، نگران نشوید. خیلی 
چیزهای بیشتری برای نگران شدن وجود دارد و این اتفاق، قسمتی طبیعی از 
فرایند بالارفتن سن است و لزوماً نیازی به اصلاح ندارد. شما به هر شکل و رنگی 

می توانید زیبا باشید، حتی با سن بسیار بالا!

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت :

کلید مدیریت بهتر بیماری های کلیوی

مجمع عمومی فوق العاده 
آگهی دعوت سهامداران شرکت تکتازان فولاد خاورمیانه )سهامی خاص( به شماره ثبت 11878 به شناسه ملی 

10590039288 جهت تشکیل مجمع عمومی فوق العاده
بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت دعوت می شود تا در جلسه مجمع عمومی فوق العاده  که در ساعت 9 صبح  روز سه شنبه،مورخ 13/1403/0٩ 
در محل قانونی شرکت واقع در قم،شهرك صنعتی محمودآباد،بلوار امام علی)ع( شرقی ،کوچه ١٨،کارخانه تکتازان فولاد خاورمیانه،دفتر مدیریت 

تشکیل می گردد حضور بهمراه رسانند.
دستور جلسه:

1(استماع گزارش توجیهی افزایش سرمایه و اظهارنظر بازرس قانونی شرکت در خصوص افزایش سرمایه.
2(اتخاذ تصمیم در خصوص افزایش سرمایه پیشنهادی هیئت مدیره.

3(اصلاح مفاد  اساسنامه مرتبط با افزایش سرمایه.
3(سایر مواردی که در صلاحیت مجمع عمومی فوق العاده باشد.

هیات مدیره شرکت

متخصص تغذیه گفت: تغذیه باید طوری باشد که سیستم 
ایمنی بدن تقویت شود و کمتر در معرض بیماری قرار بگیریم.
سرما  فصل  شروع  با  اظهارداشت:  حکمت دوست  آزیتا 
ویروس های سرماخوردگی و آنفولانزا شیوع پیدا می کند. و 
وقتی افراد در محیط های بسته تجمع می کنند و شیوع این 
بیماری ها بیشتر می شود. تغذیه باید طوری باشد که سیستم 
ایمنی بدن تقویت شود و کمتر در معرض بیماری قرار بگیریم.
وی ادامه داد: برای داشتن یک سیستم ایمنی سالم افراد 
بیشتر   )selenium( سلنیم  و  روی   ،A ،C ویتامین از  باید 
استفاده کنند. در بین این مواد غذایی ما مرکبات را داریم 
که دارای ویتامین C است یا سبزی های برگ زرد و نارنجی و 
قرمز مانند کدوحلوایی را داریم که منبع خوبی از بتا کاراتن 
هستند که در بدن تبدیل به ویتامین A شوند. در کنار این 
مواد غذایی انواع خشکبار و آجیل ها استفاده شود که منابع 
خوبی از سلنیم و روی هستند. متخصص PHD تغذیه افزود: 
به طور کلی در تمام فصول سال برای داشتن یک بدن قوی 
و سالم بهتر است یک رژیم غذایی متنوع و متعادل داشته 

باشیم. افراد از تمام مواد غذایی اعم از غلات شش تا ده واحد 
که بهتر از سبوس دار باشد )برنج قهوه ای، نان سبوس دار و 
کی نوا(، سبزیجات متنوع بین پنج تا هشت واحد، لبنیات دو 
تا سه واحد در روز، و از منابع پروتئینی )حبوبات، مرغ، تخم 
مرغ، انواع گوشت ها( روزی دو تا سه واحد و روغن های مفید 

را استفاده کنند.
روزانه چقدر میوه بخوریم؟

حکمت دوست بیان کرد: توصیه می شود روزانه سه واحد 
نارنگی(  عدد  دو  و  پرتغال  یک دانه  سیب،  دانه  )یک  میوه 
استفاده شود. وی افزود: بهتر است 4 واحد سبزی مصرف 
شود، که هر واحد اگر خام مصرف می شود 200 گرم مناسب 
این  نصف  دارد  امکان  که  جایی  تا  می شود  توصیه  است. 
سبزی ها خام و نصف دیگر آن پخته باشد. همچنین از انواع 
سبزی ها استفاده شود. سبزی هایی که زرد و نارنجی قرمز 
هستند منبع خوبی از بتاکارتون ها )ویتامینA( هستند و 
سبزیجاتی که سبز رنگ هستند منبع خوبی از اسید فولیک 

هستند که بدن ما تمام این ویتامین ها را احتیاج دارد.

میوه خرمالو و کیوی بدون پوست مصرف شود
نظیر  میوه هایی  داشت:  اذعان  تغذیه   PHD متخصص 
خرمالو، کیوی، باید پوست آنها را بکنیم و بعد استفاده کنیم 
زیرا بدن ما آنزیم لازم برای هضم پوست آن میوه را نداریم و 
ممکن است در روده جمع شود و باعث انسداد روده شود. 
خصوصاً افرادی که سالمند هستند. توصیه می شود پوست 

آنها مصرف نشود.
میوه به صورت پخته یا خام

حکمت دوست اظهار کرد: میوه ها بهتر است خام مصرف 
کسی  اینکه  مگر  دارند،  بیشتری   C ویتامین  زیرا  شوند 
مشکلات گوارشی داشته باشد و نتواند میوه خام را هضم 
کند. اگر هم میوه ای قرار بود به صورت پخته مصرف شود 

توصیه این است شکر به آن ترکیب افزوده نشود.
میوه باید مناسب فصل باشد

وی در پایان خاطر نشان کرد: طبیعت به طوری خلق شده 
است که میوه مناسب خود آن فصل برای استفاده وجود 
دارد، افراد میوه مناسب فصل مورد نظر را مصرف کنند. اگر 

میوه فصل دیگری را نگه داریم و یا به صورت گلخانه ای در 
فصل دیگری به عمل بیاوریم نه تنها برای بدن ضرر دارد بلکه 
به محیط زیست نیز آسیب وارد می کند. تمام منابع توصیه 

می کنند میوه هر فصل را در همان فصل استفاده کنید.

متخصص تغذیه :

روزانه چقدر میوه و سبزی بخوریم؟
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استاندار قم تاکید کرد: 

توسعه قم با محوریت فرهنگ 
استاندار قم با اشاره به جایگاه مذهبی قم، گفت: توسعه در قم باید با محوریت 
طرح های فرهنگی باشد و استقرار صنایع جدید در استان با اولویت و پیوست 

فرهنگی مذهبی باشد.
اکبر بهنام جو در هشتمین جلسه شورای برنامه ریزی و توسعه استان که با 
حضور نمایندگان قم در مجلس شورای اسلامی در سالن جلسات امام جواد )ع( 
استانداری قم برگزار شد، ضمن تبریک هفته بسیج، گفت: مدیران استان برنامه 
ریزی کنند تا در ایام این هفته مبارک با حضور در پایگاه های مقاومت بسیج 
نواحی مختلف استان، با جوانان و آینده سازان کشور در این پایگاه ها دیدار و 
گفتگو کنند. استاندار قم اهمیت تهیه سند آمایش سرزمینی قم را مورد توجه 
قرار داد و تصریح کرد: ضروری است تا با اجماع نظرات همه گروه ها چشم 
اندازه توسعه استان از جوانب مختلف بررسی و تصمیم گیری شود و در قالب 
سند آمایش سرزمینی قم بصورت دقیق اجرا شود. بهنام جو همچنین با تاکید 
بر تهیه برش استانی برنامه هفتم توسعه کشور، خاطر نشان کرد: مدیران برنامه 
های توسعه محور خود در راستای تحقق اهداف برنامه هفتم توسعه در قم را ارائه 
دهند تا زمینه های لازم برای اجرای این برنامه های در قم فراهم شود. حجت 
الاسلام ذوالنوری نماینده مردم شریف قم در مجلس شورای اسلامی نیز با طرح 
مخاطرات زیست محیطی در استان، اضافه کرد: دستگاه های متولی در این 
حوزه اقدامات لازم برای ساماندهی وضعیت محیط زیست را در دستور کار قرار 
دهند . در صورت لزوم از ظرفیت های مجلس نیز استفاده کنیم. وی همچنین 
تلاش برای تشویق سرمایه گذاران در استان و در راستای گردشگری مذهبی 
را مورد تاکید قرار داد. محمد منان رئیسی نماینده دیگر قم در مجلس شورای 
اسلامی نیز استفاده از ظرفیت ها و استعداد های موجود در قم را مورد توجه قرار 
داد و گفت: مدیران در زمینه های مربوط به دستگاه خود در برنامه هفتم توسعه 
کشور اقدامات زیر بنایی لازم را صورت دهند. گفتنی است در این جلسه تعدادی 
از مصوبات کارگروه های ذیل این شورا که مورد بررسی و ارزیابی کارشناسان قرار 

گرفته بود به رای گذاشته و تصویب شد.

رئیس کل دادگستری استان قم :

اثرات موفقیت آمیز دادگاه های صلح سال 
آینده نمایان می شود

رئیس کل دادگستری استان قم گفت: با وجود اینکه دادگاه های صلح به تازگی 
شروع به کار کرده اند، اما ثمرات آن که رضایتمندی مردم یکی از مصادیقش 

خواهد بود، سال آینده نمایان می شود.
به گزارش ندای قم ،حجت الاسلام سیدکاظم موسوی در گفت وگویی در پاسخ 
به اینکه "هدف از ایجاد دادگاه های صلح چیست؟"، گفت: قانون شورای حل 
اختلاف در سال 1402 اصلاح شد و یکی از مواد آن تشکیل دادگاه های صلح 
بود. دادگاه های صلح تشکیلاتی است که در کنار دادگاه های حقوقی و کیفری 

ما به دعاوی که مقداری سبک تر هستند، رسیدگی می کند.
وی با بیان اینکه دادگاه صلح صلاحیت های زیادی دارد، افزود: این دادگاه ها 
حُسنی که دارند این است که یک شورای حل اختلاف یا دو شورای حل اختلاف 
در کنار آنهاست و ابتدا به ساکن وارد رأی دادن نمی شوند، تلاش خودشان را 
می کنند برای سازش، اگر سازش نشد دادگاه وارد صدور رأی می شود، این 
مزیت دادگاه های صلح هست. رئیس کل دادگستری استان قم تصریح کرد: 
دادگاه های صلح مزیت های زیادی دارد؛ آنجا وقت مردم کمتر تلف می شود؛ 
دعاوی سبک به صورت تخصصی تر توسط یک قاضی رسیدگی می شود، مردم 
یا قاضی در خارج از دادگاه های اداری هم می توانند اراده کنند و تشکیل جلسه 
بدهند، اما ما در دادگاه های عادی مجاز نیستیم مثلا شب تشکیل جلسه دهیم. 
اهداف  از  یکی  مردم  رضایت  جلب  و  راحتی  روی  هر  در  گفت:  موسوی 
دادگاه های صلح بود و اینکه دعاوی زودتر و ارزان تر رسیدگی شود.  وی تصریح 
کرد: به نظر من در دادگاه های صلح اتفاقات خوبی ان شااللّه خواهد افتاد، 
باوجودی که خیلی وقت نیست که در استان دادگاه های صلح راه اندازی شده، 
اما ثمراتش را داریم می بینیم و منتظریم ظرف یک سال آینده یک رضایت فراوانی 
به نظر من در استان و در کشور به واسطه دادگاه ها ایجاد شود. چون کار مردم 

با سرعت رسیدگی می شود و در نتیجه رضایت مردم را در پی خواهد داشت.
 

فرمانده سپاه قم:

تعامل بسیج و مسجد موجب کاهش 
آسیب های اجتماعی می شود

فرمانده سپاه استان قم گفت :افزایش تعاملات بین بسیج و مسجد موجب 
کاهش آسیب های اجتماعی به خصوص اعتیاد در محلات می شود.

سردار محمدرضا موحد پیش از ظهر چهارشنبه در حاشیه بازدید اعضای 
شورای اسلامی شهر قم از کمپ دین پایه کرامت استان با تاکید بر اهمیت کاهش 
آسیب های اجتماعی به خصوص اعتیاد و اظهار کرد: امروز کار فرهنگی باید در 
اولویت تمام برنامه های دستگاه های اجرایی قرار بگیرد. فرمانده سپاه استان قم 
با تاکید بر ضرورت همکاری و هم افزایی دستگاه ها در برگزاری اردوهای فرهنگی 
بخصوص اردوهای راهیان نور بیان کرد: برگزاری اردوهای هویتی مانند اردوی 
راهیان نور می تواند در ترویج فرهنگ اسلامی انقلابی در جامعه مؤثر باشد و 
موجب کاهش بسیاری از آسیب های اجتماعی شود. وی در ادامه خواستار 
همراهی مدیریت شهری قم در برگزاری برنامه های سپاه استان از جمله اردوی 
راهیان نور، خواستار توجه بیشتر به حوزه مسائل فرهنگی و آسیب های اجتماعی 
شد. سردار موحد تصریح کرد: همراهی و همکاری شهرداری و شورای اسلامی 
شهر قم در انجام برنامه های فرهنگی قابل تحسین است و انتظار می رود تا این 
حمایت ها بیشتر شود. فرمانده سپاه استان قم خاطرنشان کرد: با حمایت 
دستگاه ها باید بستر حضور مردم برای کارهای فرهنگی در نهادهایی همچون 
بسیج فراهم شود تا مردم باقدرت به این عرصه ورود کنند. وی ابراز کرد: بزرگ ترین 
شبکه فرهنگی، اجتماعی، نظامی و خدمت رسانی متعلق به جامعه بسیج است 
که در هر حادثه مورد نیاز انقلاب ورود موفق داشته اند؛ بسیج، انقلاب اسلامی 
را بیمه می کند و به عنوان کلید طلایی آن، مشکلات را مرتفع می سازد. فرمانده 
سپاه استان قم در پایان گفت: افزایش تعاملات بین بسیج و مسجد موجب 

کاهش آسیب های اجتماعی بخصوص اعتیاد در محلات می شود.
 

مسئول حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس سپاه و بسیج قم:

اعزام 2600 دانش آموز دختر قمی
 به سرزمین های نور 

مسئول حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس سپاه و بسیج قم گفت: 
تاکنون 2 هزار و 600 دانش آموز دختر این استان در قالب 13 کاروان در آبان 
ماه در قالب اردوهای راهیان نور از یادمان های هشت سال دفاع مقدس بازدید 
کردند. سرهنگ پاسدار افشین گودرزی  اظهار کرد: سیزدهمین کاروان راهیان 
نور در قالب پنج دستگاه اتوبوس و 200 دانش آموز دختر به همت بسیج دانش 
آموزی و اداره آموزش و پرورش ناحیه 2 قم صبح امروز) چهارشنبه( با حضور 
مسئولان استانی عازم مناطق عملیاتی جنوب شدند تا با رشادت های دلاور 
مردان کشورمان در دوران هشت سال جنگ تحمیلی و دفاع مقدس آشنا شوند.
وی افزود: پنج کاروان دیگر نیز تا هفتم آذرماه به تعداد یک هزار دانش آموز 
دختر جهت آشنایی نسل جوان با فضای حماسی و روحانی جبهه ها به مناطق 

عملیاتی رزمندگان اسلام در هشت سال دفاع مقدس اعزام شدند.

دکتر سید علی ضیائی :

ظرفیت هایگردشگری قم ، مرکزی و 
اصفهان باید مکمل یکدیگر شوند

دبیر کل دبیرخانه گردشگری استان های اصفهان،قم و مرکزی گفت :دبیر 
خانه دائمی گردشگری استان های قم،اصفهان و مرکزی بیش از10سال 
است که به همت هتل  پارسیا که یکی از موقوفات مرحوم حاج آقا حسین 

حسینی اردهالی است تشکیل شده است.
دکتر سید علی ضیائی در گفتگو با خبرنگاران با اشاره به تأسیس دبیرخانه 
دائمی گردشگری استان های اصفهان، قم و مرکزی در شهر کریمه اهل 
بیت)س(، اظهار کرد:  استان های قم و اصفهان و مرکزی به تنهایی دارای 

ظرفیت ها و پتانسیل های گردشگری بسیار زیادی هستند.
نائب تولیت موقوفه های حسینی اردهالی افزود :: هر کدام از این استان 
ها به تنهایی سالانه میزبان میلیون ها گردشگر هستند که در صورت تجمیع 
و معرفی ظرفیت های گردشگری سایر استان ها میتوان این ظرفیت جذب 

گردشگر را چندین برابر افزایش داد.
دکترضیائی با بیان اینکه امروز بخش خصوصی به خوبی میتواند این نقش 
را ایفا کند، افزود: تاسیس این دبیرخانه که با استقبال مدیران عالی سه استان 
قم،اصفهان و مرکزی و مدیران وزارتخانه میراث فرهنگی صنایع دستی و 

گردشگری همراه بوده است.
وی با اشاره به مشترکات فرهنگی سه استان، عضو دبیرخانه، تصریح کرد: 
این دبیر خانه به جرات میتواند مثلث طلایی گردشگری در فلات مرکزی ایران 
باشد و یکی از مهمترین برنامه های گردشگری این دبیرخانه طرح حرم تا حرم 
است. دبیر کل دبیرخانه گردشگری استان های اصفهان،قم و مرکزی ادامه 
داد: در این طرح جاذبه های گردشگری حرم حضرت فاطمه معصومه)س( 
تا حرم امامزاده علی ابن امام محمد باقر مشهد اردهال به گردشگران معرفی 

خواهد شد.
ایران هراسی را به ایران دوستی تبدیل کنیم

مدیرکل میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری استان قم نیز در این 
نشست با بیان اینکه استان قم ظرفیت های گردشگری بسیار زیادی دارد، 
افزود: گنبد نمکی و دریاچه نمک یکی از مهمترین جاذبه های گردشگری 
قم محسوب میشود که میتوان در این طرح به گردشگران  ایرانی و بین المللی 

معرفی شود. 
وی با اشاره به اینکه بخش خصوص امروز میتواند به کمک دولت در بحث 
گردشگری  بیاید و ایران هراسی را به ایران دوستی در جهان تبدیل کند، اظهار 
کرد: سه استان اصفهان،قم و مرکزی با دارا بودن جاذبه های گردشگری 

می توانند مهمترین نقش را در توسعه اکوتوریسم ایفا کنند.
 

مدیرکل اوقاف و امورخیریه استان قم خبرداد:

رهیابی۱۹ نفر از قم به مرحله پایانی 
مسابقات کشوری قرآن 

مدیرکل اوقاف و امورخیریه قم با اشاره به راه یابی 19 نفر از این استان به 
فینال چهل و هفتمین دوره مسابقه های سراسری قرآن کریم گفت: از این 

تعداد هفت نفر از بانوان و 12 نفر نیز از مردان قاری و فعالان قرآنی هستند.
اسامی  کرد:  اظهار  گفت وگویی  در  اسکندری  عباس  حجت الاسلام 
راه یافتگان به فینال بخش آوایی چهل و هفتمین دوره مسابقه های سراسری 
قرآن کریم در 2 گروه بانوان و آقایان، همچنین شرکت کنندگان زیر 18 سال از 

سوی مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه اعلام شد.
وی افزود: بر این اساس آقایان حمیدرضا صافی و سجاد وفایی در رشته 
سال،  بالای 18  کل  حفظ  رشته  در  حسینی  علی  سید  جزء،  حفظ 20 
سجاد پروینی نژاد و اسحاق عبداللهی در رشته قرائت تحقیق بالای 18 سال، 
مهدی فروغی و سید صادق کاظمی در قرائت ترتیل، رضا ابراهیم پور، شهاب 
امانت چی و سید مرتضی شریفی در رشته دعاخوانی و همچنین متین قربانی 

و حسین یزدان پناه در رشته اذان، از قم به مرحله نهایی راه یافتند.
اسکندری گفت: در بخش بانوان نیز نرجس خاتون جعفری و زینب دلیری 
در رشته حفظ 20 جزء، فاطمه جعفری در رشته حفظ کل زیر 18 سال، نسیبه 
کرمی پارسا و طیبه صبوری در قرائت تحقیق بالای 18 سال، فاطمه دلیری 
در بخش قرائت ترتیل و فائزه دمقی در رشته دعاخوانی حائز رتبه برتر برای 
راهیابی به فینال این مسابقه ها شدند و نمایندگان قم در این مرحله خواهند 

بود. 
مدیرکل اوقاف استان قم یادآور شد: در مجموع 2 بخش بانوان و آقایان و در 
رشته های قرائت تحقیق، قرائت ترتیل، حفظ کل قرآن کریم، حفظ 20 جزء، 
دعاخوانی، اذان )ویژه آقایان(، قرائت تحقیق زیر 18 سال و حفظ کل زیر 18 

سال، 225 نفر به فینال این دوره از مسابقات راه یافته اند.
یادآور شد: مرحله فینال چهل  و هفتمین دوره مسابقه های  اسکندری 
سراسری قرآن کریم طی روزهای 12 تا 29 آذرماه سال جاری به میزبانی شهر 

تبریز برگزار می شود.
 

برای نخستین بار در قم؛ 

هتل پارسیا چهار ستاره ممتاز شد
هتل پارسیا قم با دریافت مجوز های لازم بعنوان تنها هتل چهار ستاره ممتاز 

در استان قم معرفی شد.
به گزارش ندای قم ، دکتر سید علی ضیائی در حاشیه اهدای مجوز درجه 
چهار ستاره ممتاز به هتل پارسیا در جمع خبرنگاران  با بیان اینکه هتل 
پارسیان قم یکی از موقوفات مرحوم حاج آقا حسین حسینی اردهالی است، 
اظهار کرد: حدود 60سال قبل آقای حسینی اردهالی دو هتل در قم احداث 

کرد و تمام درآمد آن را وقف دارو و درمان محرومان کرد.
وی ادامه داد: در طرح توسعه حرم حضرت فاطمه معصومه)س( هر دو هتل 
خراب شد و بجای آن دو زمین که یکی از آن ها امروز بعنوان هتل پارسیان 

شناخته شده است به متولیان موقوفه تحویل داده شد.
نائب تولیت موقوفه های حسینی اردهالی   با اشاره به اینکه کلیه درآمد 
این هتل صرف امور خیریه خواهد شد، افزود: کلیه درآمد حاصل از این 
هتل صرف موسسات خیریه خواهد شد و در زمینه های دارو و درمان افراد 
بی بضاعت، کمک هزینه تحصیل افراد بی بضاعت و هزینه های معلولین 

جسمی، ذهنی و نابینایان هزینه خواهد شد.
وی با بیان اینکه خدمات هتل پارسیا برابری میکند با بهترین هتل های 
ایران، خاطرنشان کرد: در این راستا امتیاز چهار ستاره ممتاز بعد از بررسی 
های پیاپی توسط مسئولان مربوطه  به هتل پارسیا داده شد که در قم برای 

نخستین بار بوده است.
خانم آرگون مدیر داخلی هتل پارسیا نیز در بخش دیگری از این نشست 
در ارتباط با معرفی ظرفیت های مجموعه هتل پارسیان، خاطرنشان کرد: 
این هتل با داشتن دو رستوران ایتالیایی و ایرانی با ظرفیت 150نفر و اقامت 
150نفر توانسته است بهترین خدمات یک هتل چهار ستاره را به گردشگران 

قم ارائه کند که حکم ممتازی را دریافت کرده است.
با  ادامه داد: دو سالن چند منظوره  پارسیا  مدیر داخلی مجموعه هتل 
ظرفیت 350نفر به همراه سونا و جکوزی و اتاق ماساژ اقامتی رویایی را برای 

میهمانان هتل پارسیان به ارمغان آورده است.
وی گفت: مدیریت مجموعه هتل پارسیا تلاش کرده است تا با استفاده 
از کادری مجرب و دوره دیده بهترین خدمات را برای مسافران و گردشگران 

داخلی و خارجی ارائه کند.

رویداد ملی قهرمان همزمان با سراسر کشور با 
پخش زنده رونمایی از تقریظ  رهبر معظم انقلاب 
اسلامی بر سه کتاب »هواتو دارم«، »مجید بربری« 
و »20 سال و سه روز« صبح روزچهارشنبه  در تالار 

فرهنگ و هنر قم برگزار شد.
ویژه  قهرمان«  ملی  ایمان،»رویداد  گزارش  به 
و  ادبیات جهاد و مقاومت  هفدهمین پاسداشت 
بر  خامنه ای  آیت الله  حضرت  تقریظ های  انتشار 
کتاب های »هواتو دارم«، »مجید بربری« و »بیست 
سال و سه روز« همزمان با سراسر کشور در تالار 
فرهنگ و هنر اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 

استان قم برگزار شد.
علی اکبر  سید  حجت الاسلام والمسلمین 
امیر  جمکران،  مقدس  مسجد  تولیت  اجاق نژاد 
اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل  عموزاده  علی 
قم، مهدی کبیری پور جانشین فرمانده سپاه قم، 
عمومی  کتابخانه های  مدیرکل  توکلیان  مهدی 
مدیرکل  شعبان زاده  مرتضی  حجت الاسلام  قم، 
تبلیغات اسلامی، حجت الاسلام لقمان پور مدیرکل 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس قم، 
حجت الاسلام سید احمد مشرف معاون فرهنگی 
هادی  معصومه)س(،  حضرت  مقدس  آستان 
بادینلو معاون فرهنگی سپاه استان قم و روح الله 
داوری معاون حوزه هنری استان از جمله مسئولان 

حاضر در این مراسم بودند.
تقریظ های رهبر انقلاب مایه دلگرمی اهالی 

قلم است
قرآن  آیات  تلاوت  از  بعد  مراسم  این  ابتدای  در 
کریم و پخش سرود جمهوری اسلامی، امیرعلی 
عموزاده مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم به 
مهمانان حاضر در مراسم خیرمقدم گفت و هفته 
کتاب وکتابخوانی و ایام بزرگداشت هفته بسیج را 

گرامی داشت.
در  کتاب  نقش  به  خود  کوتاه  سخنان  در  وی 
توسعه فرهنگی جامعه اشاره کرد و گفت: انتشار 
تقریظ های رهبر انقلاب مایه دلگرمی اهالی قلم 
و  شهادت  و  ایثار  فرهنگ  ترویج  موجب  و  است 

مقاومت می شود.
کتاب های حوزه مقاومت ترجمه شود

احمد  سید  حجت الاسلام  مراسم،  ادامه  در 
حضرت  مقدس  آستان  فرهنگی  معاون  مشرف 
معصومه)س( اظهار کرد: برگزاری این همایش ها 
موجب حفظ و انتقال ارزش های انقلاب و دفاع 
مقدس و فرهنگ مقاومت اسلامی به نسل جوان 

می شود.
وی همچنین پاسداشت ادبیات جهاد و مقاومت را 
زمینه ساز تقویت هویت ملی دانست و تصریح کرد: 
امروز جامعه و نسل جوان در جنگ نرم قرار دارد و 
اهتمام به فرهنگ ایثار و شهادت و مقاومت موجب 

ایستادگی و آگاهی در برابر این جنگ می شود.
حضرت  مقدس  آستان  فرهنگی  معاون 

معصومه)س( به تأثیرگذاری تقریظ های مقام معظم 
رهبری بر کتاب های فاخر و ارزشمند اشاره کرد و 
گفت: تقریظ های رهبر انقلاب و ترجمه این آثار 
فرهنگ  گسترش  بر  علاوه  مختلف  زبان های  به 
کتابخوانی، دیپلماسی فرهنگی را توسعه می دهد 
و چهره واقعی ملت ایران را به داخل و خارج نمایش 

خواهد داد.
اسلام هراسی  برای  دشمنان  تلاش  به  مشرف 
اشاره کرد و گفت: با انتشار آثار فرهنگی می توانیم 
با  و  دهیم  گسترش  را  فرهنگی  دیپلماسی 

اسلام هراسی مقابله کنیم.
ضرورت حمایت نهادهای فرهنگی از پویش 

کتابخوانی »خط امین«
بادینلو  هادی  مراسم،  این  از  دیگری  بخش  در 
به پویش ملی  با اشاره  معاون فرهنگی سپاه قم 
کتابخوانی »خط امین«، اظهار کرد: کتاب هایی 
که توسط مقام معظم رهبری تقریظ خورده و مورد 
تحسین قرار گرفته، از امسال در قالب پویش خط 

امین معرفی می شود.
وی تصریح کرد: کتاب های »معبد زیرزمینی«، 
»هواتو دارم«، »آخرین فرصت«، »مجید بربری«، 
»پاییز آمد« و »بیست سال و سه روز« برای پویش 

»خط امین« انتخاب شده اند.
معاون فرهنگی  سپاه قم افزود: با برگزاری این 
پویش ها فرهنگ  کتاب و کتابخوانی در نسل جوان 

و نوجوان تقویت خواهد شد.
فرهنگی  نهادهای  حمایت  ضرورت  بر  بادینلو 
و اجتماعی برای خرید شش کتاب پویش »خط 
امین« و وقف در گردش آنها تأکید کرد و گفت:  
تاکنون 1200 جلد کتاب از این شش اثر تهیه شده 
و در اختیار مساجد و پایگاه های بسیج و نواحی 

مقاومت قرار گرفته است.
وی تصریح کرد: در حال حاضر نیازمند مشارکت 
به  کتاب  هر  از  جلد  تهیه 300  برای  دستگاه ها 
منظور وقف در گردش مدارس مقطع متوسطه دوم 
استان هستیم و امیدواریم بتوانیم دانش آموزان را با 

فرهنگ جهاد و مقاومت بیشتر آشنا کنیم .
تقریظ های رهبر انقلاب موجب تشویق 
نویسنده و گسترش کتابخوانی می شود

همچنین محمد خامه یار از فعالان و نویسندگان 
آثار دفاع مقدس به کتاب »نسیم سبز خاطره ها« 
مجموعه  شامل  این کتاب  گفت:  و  کرد  اشاره 
بر  خامنه ای  آیت الله  حضرت  دست نوشته های 

کتاب های حوزه ادبیات دفاع مقدس است.
نشست   50 حدود  تاکنون  کرد:  تصریح  وی 
رهبر  توسط  شده  تقریظ  کتاب های  از  رونمایی 
انقلاب برگزار شده اما بخشی از تقریظ های رهبری 
آثار  نشر  و  حفظ  دفتر  در  و  نشده  منتشر  هنوز 

حضرت آیت الله خامنه ای نگهداری می شود.
رهبر  تقریظ های  کرد:  تصریح  نویسنده  این 
انقلاب موجب جهانی شدن فرهنگ مقاومت می 
توصیه کردند  ایشان  به همین سبب هم  و  شود 

برخی از آثار به زبان های مختلف ترجمه شود.
انقلاب  رهبر  تقریظ های  کرد:  اضافه  خامه یار 
کتابخوانی  گسترش  و  نویسنده  تشویق  موجب 
که  است  مخاطبان  برای  راهی  نشان  و  می شود 

مطالعه چه آثاری را در اولویت خود قرار دهند.
این نویسنده در پایان به کتاب »هواتو دارم« از 
انتشارات شهید کاظمی اشاره کرد و گفت: این 
و  است  عبداللهی  مرتضی  شهید  درباره  کتاب 
و  دارد  درس آموزی  کتاب  این  صفحه  به  صفحه 
درخواست می کنم این کتاب را به جامعه زنان و 

دختران هدیه کنیم.
خوانش کتاب »خار و میخک« نوشته شهید یحیی 
السنوار توسط سید محمد حسینی و سید صدرا 
میرئی دو هنرمند تئاتر استان قم و شعرخوانی سید 
احمد علوی در وصف شهید سید حسن نصرالله و 
جبهه مقاومت از دیگر بخش های این مراسم بود.   

در بخش پایانی این مراسم از خانواده شهیدان 
شهدای  از  جلالی نسب  احمد  و  نوروزی  مهدی 
جبهه مقاومت و محمد خامه یار از نویسندگان دفاع 

مقدس تجلیل و قدردانی شد.

همزمان با سراسر کشور ؛

رویداد ملی قهرمان در قم برگزارشد

دبیر اجرایی ستاد نکوداشت شهریار شهر یار گفت: 
کارگاه های  محور  سه  در  یار  شهر  شهریار  رویداد 
محصولات  عرضه  و  خیریه  بازارچه  زنده،  هنری 
احمدکحیل  شهید  شهردار  نکوداشت  و  فرهنگی 

برگزار می شود.
تشریح  رسانه ای  نشست  در  کلانترزاده  مهدی 
برنامه های ستاد نکوداشت »شهریارِ شهرِ یار« ضمن 
استان  شهیدان 6090  خاطره  و  یاد  گرامیداشت 
قم، سردار زین الدین و شهدای محور مقاومت، به 
اهمیت جهاد تبیین رسانه ای اشاره و اظهار کرد: 
رویداد شهریار شهر یار به عنوان گامی در راستای 
نبطیه  و شهر  قم  بین  فرهنگی  پیوندهای  تقویت 
لبنان، بر پایه عشق و اشتراکات فرهنگی میان این دو 
شهر شیعه برگزار می شود. وی افزود: پیمان خواهر 
خواندگی شهر قم و شهر نبطیه با هدف برنامه ریزی 
نمایشگاه های  برگزاری  متقابل،  بازدیدهای  برای 

هنری و علمی و تقویت ارتباط میان مراکز علمی و 
فرهنگی دو شهر در 24 اردیبهشت 1397، همزمان 
با هفته فرهنگی قم در نبطیه لبنان به امضا رسید. 
دبیر اجرایی ستاد نکوداشت شهریار شهر یار با اشاره 
به شهادت دکتر احمد کحیل، شهردار نبطیه، در 
ما  کرد:  تأکید  صهیونیستی،  رژیم  اخیر  بمباران 
تلاش  نبطیه  بازسازی  برای  که  خورده ایم  سوگند 
لبنان  با مردم  ما  نماد همدلی  رویداد  این  و  کنیم 
است. کلانترزاده در خصوص جزئیات رویداد شهریار 
شهر یار گفت: برنامه های پیش بینی شده در این 
رویداد در سه محور کارگاه های هنری زنده، بازارچه 
نکوداشت  و  فرهنگی  محصولات  عرضه  و  خیریه 

شهردار شهید احمدکحیل برگزار می شود.
برپایی کارگاه هنری با عنوان فریاد نصرالله

وی تصریح کرد: کارگاه های هنری زنده با عنوان 
فریاد نصرالله از 9 صبح روز پنجشنبه یک آذر در تالار 

فرهنگ و هنر قم، کارگاه هایی در رشته هایی مانند 
سفالگری  عکاسی،  تصویرسازی،  خوشنویسی، 
آثار  تمامی  عوائد  و  شده  برگزار  سازی  انگشتر  و 
تولیدشده به لبنان و مردم شهر نبطیه اهدا خواهد 

شد. 
یار  شهر  شهریار  نکوداشت  ستاد  اجرایی  دبیر 
محصولات  عرضه  و  خیریه  بازارچه  کرد:  عنوان 
فرهنگی و خانگی نیز از روز شنبه سوم آذر تا روز 
دوشنبه پنجم آذر ماه در بلوار امام موسی صدر مقابل 
ساختمان شهرداری قم برپا می شود و درآمد حاصل 
از این بازارچه صرف بازسازی نبطیه خواهد شد. 
کلانترزاده خاطرنشان کرد: همچنین آثار هنرمندان 
قم و عکس هایی از نبطیه که پیش تر توسط عکاسان 
حاضر در سال 97 ثبت شده، در شهرداری قم جهت 
و  می شود  گذاشته  نمایش  به  مردم  عموم  بازدید 

سپس به گالری های رسمی داده خواهد شد.

دبیر اجرایی ستاد نکوداشت شهریار شهر یار:
آیین نکوداشت شهردار شهید احمد کحیل برگزار می شود

 همزمان با سی و دومین دوره هفته کتاب، آیین افتتاحیه کتابخانه »شهدای 
خدمت« روستای لنگرود با حضور جمعی از مسئولان استانی و مردم این روستا 

برگزار شد.
براساس این گزارش، همزمان با سی و دومین دوره هفته کتاب آئین افتتاحیه 
کتابخانه »شهدای خدمت« روستای لنگرود بعد از ظهر چهارشنبه در این روستا 

برگزار شد.
کتابخانه شهدای خدمت 2 هزار و 700 نسخه کتاب  دارد

مدیر کتابخانه های عمومی استان قم  دراین مراسم گفت: کتابخانه عمومی 
شهدای خدمت در حال حاضر با بیش از 2700 نسخه کتاب افتتاح شده است.

مهدی توکلیان اظهار کرد: کتابخانه عمومی، خانه سوم کودکان و نوجوانان است 
و خوشبختانه به همت بخشداری مرکزی، شورای روستا، دهیاری و کتابداران، 

دانش آموزان روستای لنگرود از امروز دارای خانه سوم هستند.
مدیر کتابخانه های عمومی استان قم ادامه داد: کتابخانه عمومی شهدای 
خدمت در حال حاضر با بیش از 2700 نسخه کتاب افتتاح شده است و از عموم 
مردم و به خصوص اهالی روستای لنگرود تقاضا داریم که با اهدای کتاب های 
خود به کتابخانه در غنی تر شدن مجموعه آن و اشتراک گذاشتن کتاب های خود 
با دیگران شریک شوند. وی ابراز کرد: کتابخانه عمومی در سال های اخیر به پایگاه 
اجتماعی، فرهنگی و آموزشی تبدیل شده است که محل برگزاری رویدادهای 
فرهنگی و جریان ساز است و امیدواریم افتتاح کتابخانه عمومی شهدای خدمت 
که در راستای تحقق عدالت فرهنگی انجام گرفته، آینده دانش آموزان این روستا 
را بهبود ببخشد. توکلیان تصریح کرد: علم آموزی از نظر دین مبین اسلام واجب 

است و ارزش کتاب و کتابخوانی نیز در احادیث و قرآن کریم جایگاه والایی دارد.
حسین غریب مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم  نیزدر این 

مراسم گفت: از کتابداران و کارکنان اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم، 
بخشداری بخش مرکزی، و دهیاری و شورای روستای لنگرود به جهت این هم 
افزایی و همکاری که حاصل آن را در مجموعه زیبای کتابخانه عمومی شهدای 

خدمت شاهد هستیم سپاس گذار هستیم.
مدیرکل امور اجتماعی و فرهنگی استانداری قم بیان کرد: امیدوارم دانش 
آموزان باحجاب و فرهنگ دوست این روستا بتوانند به واسطه این کتابخانه با کتاب 
انس بیشتری پیدا کنند و آینده خود را با کتاب بسازند. وی ابراز کرد: امیدوارم 
که کتابخانه روستا بتواند با همکاری مدارس پویش های کتابخوانی برگزار کنند و 

فعالیت های مثبت فرهنگی در این روستا صورت گیرد.
ایجاد کتابخانه عمومی زمینه ساز توسعه فرهنگی 

روستای لنگرود می شود
از  ابراز کرد: یکی  علی مرادی رئیس شورای روستای لنگرود در این مراسم 
دغدغه هایی که همیشه در جلسات شورای روستا مطرح بود، توسعه فرهنگی 
روستا و ایجاد کتابخانه بود که به دنبال اهدای زمین این مجتمع فرهنگی در 
سال 1398، درنهایت طی ماه های گذشته این کتابخانه افتتاح و در اختیار مردم 
فرهنگ دوست روستای لنگرود قرار گرفت. گفتنی است که در پایان این مراسم، 
کتابخانه عمومی شهدای خدمت روستای لنگرود با حضور جمعی از مسئولین، 
دانش آموزان و اهالی روستای لنگرود افتتاح شد. حسین غریب مدیرکل امور 
اجتماعی و فرهنگی استانداری قم، مهدی توکلیان مدیرکل کتابخانه های عمومی 
استان قم، یوسف بهشتی نژاد بخشدار مرکزی قم، علی مرادی رئیس شورای 
روستا، ابوالفضل مرادی، علی جعفری و علی نظری از اعضای شورای روستای 
لنگرود، ستار احمدی دهیار، زهرا امین، مدیر مرکز جامع سلامت روستا و جمعی 

از دانش آموزان و اهالی روستای لنگرود در این مراسم حضور داشتند.

همزمان با هفته کتاب  صورت گرفت؛

افتتاح کتابخانه عمومی »شهدای خدمت« روستای لنگرود 
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مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبرداد:

پیشرفت ۴0 درصدی پل راه آهن
 بزرگراه قم-کهک

مدیرکل راه و شهرسازی قم، از پیشرفت 40 درصدی در ساخت پل راه آهن 
واقع در محور بزرگراهی قم-کهک خبر داد و گفت: احداث این پل نقش 

مهمی در روان سازی ترافیک و کاهش سوانح استان خواهد داشت.
حسین زنجیرانی فراهانی  اظهارداشت : به  منظور تکمیل اتصال بزرگراه قم-

کهک به بلوار آیت الله بروجردی در شهر قم، پروژه احداث پل جدید بر روی 
خط راه آهن در محدوده میدان مرحوم آیت الله بهجت از اردیبهشت ماه سال 
جاری آغاز شده است. این پروژه بخشی از برنامه کلان توسعه زیرساخت های 
حمل ونقل شهری در این استان به شمار می رود که باعث بهبود عبور و مرور و 

کاهش بار ترافیکی می شود.
وی با اشاره به وضعیت موجود در محور چهارخطه ورجان-پردیسان گفت: با 
توجه به افزایش حجم ترافیک در این مسیر و نیاز خودروهای عبوری به تغییر 
مسیر به پل فعلی، احداث پل جدید از اهمیت ویژه ای برخوردار است. این پل 
به صورت مستقیم خودروها را وارد بلوار آیت الله بروجردی می کند که موجب 

صرفه جویی در زمان، کاهش مصرف سوخت و تسهیل در تردد خواهد شد.
شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم و در جنوب غربی این شهر 
واقع  شده است، این منطقه در سال 1377 توسط وزارت مسکن و شهرسازی 

تاسیس شد.
و  داشته  فیزیکی  پیشرفت  درصد  پروژه 40  این  تاکنون  داد:  ادامه  وی 
عملیات اجرایی آن به طور مستمر در حال انجام است. با تأمین اعتبارات لازم، 
پیش بینی می شود پل فوق در سال 1404 به بهره برداری برسد و گامی بزرگ 

در توسعه زیرساخت های حمل ونقل استان قم برداشته شود.
زنجیرانی فراهانی اظهار داشت: هزینه کل طرح 140 میلیارد تومان می 

باشد که تاکنون 25 میلیارد تومان پرداخت شده است.
زنجیرانی فراهانی در پایان اظهار امیدواری کرد که با اتمام این پروژه و تکمیل 
سایر طرح های مرتبط، شهروندان قم شاهد بهبود قابل توجه در وضعیت 

حمل ونقل شهری و کاهش ترافیک در نقاط پر رفت  وآمد باشند.

مدیرکل استاندارد استان قم:

ترازوی اصناف فعال مورد آزمون 
قرار گرفت

مدیرکل استاندارد استان قم گفت:  از ابتدای سال جاری تا آبان ماه 2 هزار 
و 574 دستگاه ترازوی مورد مصرف در اصناف استان براساس ملاک های 

استاندارد مورد آزمون و بررسی قرار گرفت.
به  مقیاس ها  و  اوزان  بر  نظارت   : اظهارداشت  سماواتی   هادی  محمد 
خصوص در مورد وسایل مورد استفاده در واحدهای صنفی یکی از وظایف 
سازمان ملی استاندارد است که در همین راستا این آزمون ها در قم به صورت 

دوره ای و مستمر انجام می شود.
و خواروبار  فروشان  بار، صنف طلا  تره  و  میوه  مانند  مراکزی  افزود:  وی 
فروشان که فراوانی ارائه خدمات بیشتری دارند، در اولویت پایش ها و ارزیابی 

کارشناسان اداره کل استاندارد قم قرار دارند.
وی ادامه داد: فرآیند سنجش و آزمون دستگاه های توزین سبک و سنگین 

توسط آزمایشگاه های سیار وابسته به سازمان استاندارد انجام می شود.
مدیرکل استاندارد قم با اشاره به اینکه بر روی دستگاه های توزین پس از 
کالیبراسیون برچسبی حاوی نام وسیله، شماره شناسایی، تاریخ و انقضای 
آزمون و علامت استاندارد درج می شود، تاکید کرد: از شهروندان درخواست 
می کنیم برای حفظ حقوق خود و اطمینان از صحت عملکرد وسایل توزین به 

وجود این برچسب توجه کنند.
سماواتی تاکید کرد: در استاندارد ملی ایران کالیبراسیون یعنی مقایسه 
یک دستگاه اندازه گیری با یک استاندارد و سنجه  مرجع و تعیین میزان 
خطای این وسیله نسبت به آن و در صورت لزوم تنظیم دستگاه در مقایسه 
با استانداردهای مربوطه؛ به زبان ساده کالیبراسیون اندازه گیری و صحت 

وسیله اندازه گیری در مطابقت با مرجع تایید شده است.
وی همچنین از همکاری شایسته اصناف متدین قم قدردانی وتاکید کرد: 

این کنترل   ها از جمله موارد لازم برای داشتن بازار اسلامی است.
گفتنی است در استان قم بیش از 40 هزار پروانه کسب در بخش های 

مختلف موجود است که خدمات مورد نیاز مردم را ارائه می دهند.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم:

بخش تولید ظرفیت ایجاد فرصت های 
شغلی جدید را دارد

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم گفت: طبق پایش صورت 
ابتدای سال جاری  از  از اطلاعات موجود در سامانه رصد اشتغال،  گرفته 
تاکنون 62 درصد تعهد ایجاد اشتغال در این استان به نتیجه رسیده و تحقق 

صد درصدی آن تا پایان سال در دسترس است.
وحید وزیری راد  بیان کرد: میزان تعهد ملی استان قم برای ایجاد اشتغال 
جدید در سال جاری، 18 هزار مورد می باشد که در آن به موضوع اشتغالزایی 

برای فارغ  التحصیلان دانشگاهی نیز توجه خوبی شده است.
وی افزود: در همین راستا برای 34 دستگاه اجرایی و نهاد در استان قم 
برنامه ایجاد اشتغال مشخص و به آن ها اعلام شده  که پس از انجام کار، باید 
اطلاعات لازم در خصوص تعداد اشتغالزایی صورت گرفته و سایر موارد مورد 

نیاز را در سامانه رصد ملی اشتغال ثبت کنند.
وی ادامه داد: از جمله حوزه های مهمی که ظرفیت ایجاد هزاران فرصت 
شغلی جدید را دارد، بخش تولید است که در همین خصوص شاهد روند رو 
به رشد جذب نیروی کار دارای مهارت توسط بهره برداران واحدهای صنعتی 

فعال در قم هستیم.

مدیر امور نواحی شرکت توزیع نیروی برق قم خبرداد:

بهینه سازی شبکه توزیع برق شهر جعفریه 
مدیر امور نواحی شرکت توزیع نیروی برق قم از اجرای طرح بهینه سازی 
شبکه توزیع برق در شهر جعفریه با هزینه  150 میلیارد ریال خبر داد و گفت: 
این طرح با هدف ارتقای زیرساخت های برق رسانی و بهبود کیفیت خدمات 

در محله های مختلف این شهر به مرحله اجرا درآمده است.
سید شهاب الدین تحویلدار افزود: در این پروژه، شبکه توزیع برق شهر 
جعفریه از سیمی به کابل های خودنگهدار آلومینیومی ارتقا یافته و به علاوه، 

80 پایه فشارضعیف قدیمی تعویض شده است.
وی ادامه داد: محله های بهارستان، جهاد، بلوار امام خمینی )ره( و بلوار 
آزادسازی  پروژه گسترده بوده که در راستای  این  آیت الله خامنه ای شامل 
مسیرها، زیباسازی مبلمان شهری و کاهش مشکلات ضعف ولتاژ در منطقه 
به اجرا درآمده است. تحویلدار با اشاره به جزئیات فنی این طرح گفت: با 
تبدیل 15 کیلومتر شبکه سیمی به کابل خودنگهدار آلومینیومی و تعویض 
پایه های فرسوده، ضمن بهبود پایداری و کیفیت برق رسانی در این مناطق، 
شرایط بهتری برای استفاده بهینه از انرژی فراهم شده است. به گفته وی، این 
اقدام نه تنها موجب افزایش ایمنی شبکه برق می شود، بلکه در نهایت به ارتقای 

سطح زندگی شهری و زیباسازی منظر شهری نیز کمک شایانی خواهد کرد.

آیت الله اعرافی در نشست تشریح پروژه ضلع شرقی حرم مطهر مطرح کرد  :

توجه به محوریت حوزه علمیه در طرح های شهرسازی 

از شهرداری قم خواست در اجرای  مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور 
طرح های عمرانی و شهرسازی، محوریت مدرسه فیضیه و حوزه های علمیه در 

شهر قم برای دسترسی بهتر طلاب در نظر بگیرند.
آیت الله علیرضا اعرافی در نشست تشریح پروژه ضلع شرقی حرم مطهر 
شرکت  مدیران  و  قم  شهردار  معاونان  حضور  با  که  معصومه)س(  حضرت 
سرمایه گذاری سکاف در دفتر ایشان برگزار شد، با بیان اینکه شهرداری قم 
در سال های اخیر نگاه و عملکرد ارتقایی و تحولی داشته است، اظهار کرد: از 
مجموعه مدیریت شهری قم و شرکت سکاف در خصوص تلاش ها در خصوص 

پروژه بسط شرقی حرم مطهر تقدیر و تشکر می شود.
باید یک از تجربه های نو و سنتی در این پروژه استفاده شود

وی افزود: در دوره های اخیر کمتر دیده شده که سبک معماری ایرانی مورد 
توجه باشد و این جز ضعف های موجود در کشور است.

امام جمعه قم خاطرنشان کرد: تغییرات جهانی با سرعت و فناوری های 
جدید در حال حرکت است، در این میان نه باید رویکرد مدرنیته را به صورت 
مطلق پذیرفت و نه یک رویکرد تنها سنتی که به نیازهای جدید توجه نکند 
برگزید، بلکه باید یک ترکیبی از تجربه های نو و تجربه های سنتی و ایرانی و 

تاریخی ایجاد شود.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور با تاکید بر اینکه به طور قطع برای بهبود 
شرایط شهرسازی و معماری نیازمند یک نگاه کامل و ترکیبی از سبک های 
جدید در کنار ذوق و فکر ایرانی و سنت های معماری قدیم است، عنوان کرد: 
قم یک شهر علمی از دیرباز تا امروز است، از سوی دیگر میزبان یک حوزه 

اسلامی و شیعی است و هیچ کجای دیگر حوزه ای به قدمت قم وجود ندارد.
آیت الله اعرافی ادامه داد: از زمان امام صادق )ع( مهاجرت شاگردان ائمه به 
قم شروع شد و بیش از 1200 سال است که حوزه علمیه شیعی در این شهر 
وجود دارد و از بیش از صد کشور جهان در این شهر دانشجو و طلبه وجود دارد 

و در همه جای دنیا در حال تبلیغ دین هستند.
مشارکت دانشگاه ها و مراکز علمی در طراحی فضاهای شهری 

اعرافی با تاکید بر مشارکت دانشگاه ها و مراکز علمی در طراحی فضاهای 
شهری ادامه داد: باید در طرح ها این مدنظر باشد که قم دوکانون محوری 
وجود دارد و در کنار هم جمع شده اند، یکی حرم و دیگری فیضیه و حوزه علمیه 

که روح این شهر از این دو کانون تشکیل شده است.
وی گفت: باید به نحوی تدبیر شود که رفت و آمد استاد و مرجع و طلبه به 
کانون هایی مثل فیضیه، دارالشفا و چنین مراکزی سریع تر و راحت تر شود. مدیر 
حوزه های علمیه سراسر کشور با تاکید بر اینکه در طراحی ها و امور عمرانی و 
اجرایی محوریت حرم مطهر توجه به حوزه علمیه ضروری است، تصریح کرد: 
امید است در این پروژه های اطراف حرم مطهر یک ضلعی به منظور برگزاری 
دروس حوزوی نیز لحاظ شود، در حال حاضر در اطراف این حجره های حرم 
و در کنار فیضیه روزی 200 یا 300 درس برگزار می شود که فضای معنوی این 
مکان ها را افزایش می دهد. اعرافی با اشاره به اینکه بسیاری از زائران شهر قم 
کسانی هستند که به عنوان اردوی علمی و نگاه معرفتی به این شهر می آیند 
و می توان برای گسترش این اردوهای دانش آموزی، دانشجویی و بسیجیان 
برگزار شود خدمات خوبی در نظر گرفت، تصریح کرد: همچنین فضاهای 
تجاری باید با نگاه و رویکرد متناسب با شهر قم شکل گیرد و به محصولات 

تجاری ویژه این شهر مثل انگشتر نیز توجه خاصی شود.
نگاه پدافندی به اتصالات زیرزمینی این طرح مورد توجه باشد 

وی با تاکید بر اینکه پروژه بسط شرقی باید اتصال میان حرم مطهر و مسجد 
مقدس جمکران را به درستی برقرار کند گفت: به جز طراحی های کلانی که 
باید برای انجام سبک های ایرانی و سنتی و اسلامی انجام شود، باید از ابزارهای 
جدید برای الهام بخشی این نگاه استفاده شود، از طرفی ظرافت های سنتی 

که در مصالح و نوع چینش به کار می برد می توان بیشتر مورد توجه قرار داد.
امام جمعه اذعان داشت: اتصالات زیرزمینی این طرح بسیار مهم است و هم 
نگاه پدافندی که لازم است مورد توجه باشد، چراکه دنیا همیشه در معرض 
حوادث و اتفاقات خاصی است و با نگاه به آینده می توان این موضوع پدافند 

غیرعامل را بیشتر مورد نظر قرار داد.
اعرافی با بیان اینکه شهرداری قم با همت بلندی در حال اجرای طرح های 
بسیار خوبی است، افزود: باید از امروز تدارک ها و مسائلی که برای شروع 
فازهای بعدی پروژه ضلع شرقی در سال های آینده مورد نیاز است، لحاظ شود 

تا پیش بینی آینده نیز راحت تر شود.
وی افزود: شهر قم یک کانون میلیونی جمعیت است که در ایام نیمه شعبان 
شاید تا 15 میلیون نفر نیز برسد و در طول سال نیز میزبان حداقل 20 میلیون 
زائر است؛ بنابراین برای همه کارهای عمرانی آن باید نگاه میلیونی داشت و در 

همه جزئیات این را لحاظ کرد.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور تاکید کرد: در جایگاه مدیر حوزه های 
علمیه تاکید می شود که پیوست کانون حوزوی بودن مجموعه عمرانی پیش رو 
مد نظر قرار گیرد وابتکاراتی حتی فراتر از آنچه در این جلسه بیان شد، می توان 

طراحی کرد.
رعایت اصول معماری اسلامی در پروژه بسط شرقی حرم 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم  نیز دراین جلسه گفت: ساختار پروژه 
ضلع شرقی حرم مطهر حضرت معصومه )س( منطبق با معماری سنتی، طاق 
چهاربخشی و بیانی امروزی از ایوان احداث خواهد شد. عباس حلوایی زاده 
اظهار کرد: ساختار طرح پروژه ضلع شرقی حرم مطهر به طور کامل منطبق بر 
معماری سنتی و طاق چهاربخشی است که یک بیان امروزی از ایوان را نشان 

می دهد.
وی افزود: در این طرح زائر تا در پروژه می آید و با پله برقی و آسانسور و 
پله های اضطراری به او خدمت رسانی می شود؛ تعداد آسانسورها از تعدادی که 
در طرح اولیه پیش بینی شده بود بسیار بیشتر و بیش از دو برابر و تعداد پله 
برقی ها سه برابر است و پله های اضطراری و سرویس های بهداشتی نیز افزایش 

چشمگیری داشته است.
3 برابر شدن تعداد ورودی ها و خروجی ها در طرح

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با تاکید بر اینکه یک رمپ برقی از طبقه 
منفی 4 زائر را تا رو به روی حرم می رساند، خاطرنشان کرد: تعداد ورودی ها و 
خروجی ها نیز سه برابر شده است، به این معنا که در نقشه اولیه یک خروجی 
اصلی از پیامبر اعظم )ص( طراحی شد، اما در حال حاضر یک خروجی به تونل 
و یک ورودی و خروجی مستقیم از همسطح خیابان عمار یاسر به پروژه اضافه 
شده است. حلوایی زاده ادامه داد: تعداد پارکینگ پیش بینی شده 1570 
پارکینگ بود که به دلیل شکل زمین و معارض هایی که ایجاد شد کاهش یافت 
اما در طرح فعلی نزدیک به 1920 پارکینگ پیش بینی شد که با الحاقاتی که 

به پروژه اضافه می شود می تواند به بالای 2000 پارکینگ افزایش پیدا کند.
وی تصریح کرد: در این پروژه پله برقی از طبقه منفی 4 زائر را به رواق ها 
می آورد و تمام لکه های سبز یک جفت آسانسور و یک پله اضطراری دارند؛ 
هدف این است که زائر در هرجایی خودرو را پارک کرد بتواند خودش را در 

همکف و منفی یک وارد حرم کند.
ایجاد دسترسی های مناسب ترافیکی در پروژه

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: بعضی کاربری های خدماتی در 
طبقات دیگر این پروژه نیز تعریف شده است که به منظور خدمت به زائران در 
اختیار شهرداری خواهد بود، همچنین پارکینگ اتوبوس های تندرو، تاکسی ها 
و رمپ ورودی از سمت بلوار پیامبر اعظم )ص( به سمت طبقه منفی دو تعریف و 
تلاش شده است تا طول ترافیک به حداقل ممکن در ورودی ها و خروجی های 

طرح برسد.
حلوایی زاده عنوان کرد: مساحت این پروژه نزدیک به 125 هزار متر مربع 
زیربنا است که تنها 16 هزار متر مربع این مساحت تجاری خواهد بود، به این 
معنا که با وجود قابلیت افزایش مساحت تجاری در این زمین، شهرداری از ابتدا 

تلاش کرده است تا تنها هزینه اجرای پروژه به دست بیاید.
کارکرد پروژه بسط شرقی حرم مطهر خدمت رسانی به زائر است

رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری قم نیز دراین 
جلسه  گفت: پروژه ضلع شرقی حرم مطهر حضرت معصومه )س( از 25 هزار 

مترمربع عرصه، چهار طبقه منفی و سه طبقه پارکینگ تشکیل می شود.
علی رمضانی اظهار کرد: در پروژه ضلع شرقی حرم مطهر بعضی املاک 
میراثی وجود دارد که منجر به کاهش عرض پروژه شده و امید است با کمک 
استاندار و بهره بردن از طرح های تملکی بتوان عرصه کارگاه عمرانی را توسعه 

داد.
وی با بیان اینکه این پروژه و صحن حضرت فاطمه )س( از سمت منفی ها 
به یکدیگر راه دارند، افزود: انتهای پروژه ضلع شرقی در کنار عمار یاسر است، 
همچنین یک ورودی این طرح از سمت عمار یاسر و یک ورودی از سمت پیامبر 

اعظم )س( است.
تجاری سازی تنها به منظور رفع نیازهای زائران خواهد بود 

قم  شهرداری  مردمی  مشارکت های  و  سرمایه گذاری  سازمان  رئیس 
خاطرنشان کرد: با ورود بخش خصوصی به این کار باید درآمد تجاری چنین 
پروژه ای حاصل شود، اما کسب وکارهایی در این طرح پذیرفته می شود که در 
خدمت زائر باشند و کسانی می توانند کار تجاری در این طرح داشته باشند که 

تاییدیه شهرداری را کسب کنند.
رمضانی با تاکید بر اینکه این طرح نباید جذب سفر از مجاوران حرم داشته 
باشد، گفت: شرایط نباید به نحوی باشد که مردم قم از سمت دیگر شهر برای 
خرید کالایی خاص به این نقطه بیایند، بلکه این تجاری سازی تنها به منظور 

رفع نیازهای زائران خواهد بود.
وی با بیان اینکه این پروژه برای شهرداری قم اهمیت بالایی دارد و همه 
جوانب امر در آن لحاظ شده است تا پس از بهره برداری تا سال های سال مورد 
استفاده مجاوران و زائران حضرت معصومه )س(، قرار گیرد، گفت: در این 
پروژه 16 هزار مترمربع تجاری و خدماتی در سه طبقه تعریف شده که شامل 
5000 تا 6000 مترمربع در همکف، 7000 تا 8000 مترمربع در منفی یک و 

باقی مانده نیز در طبقه یک است.
رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت های مردمی شهرداری قم تاکید 
کرد: این پروژه 25 هزار مترمربع عرصه، چهار طبقه منفی و سه طبقه کامل 

پارکینگ دارد.
مدت انجام پروژه بسط شرقی حرم مطهر 4 ساله است

مدیرعامل شرکت سکاف به عنوان شرکت پیمانکار پروژه بسط شرقی حرم 
حضرت معصومه )س(  نیز دراین جلسه بر انجام بسیاری از پروژه های ملی 
توسط این مجموعه تاکید و اعلام کرد که پروژه ضلع شرقی حرم یک پروژه 

4 ساله است.
غلامحسین صالحی اظهار داشت: 43 سال است که این شرکت مشغول به 

کار در بخش های مختلف است.
اگرچه این شرکت در بخش خصوصی مشغول به کار است اما 5 هزار نفر 
پرسنل و 500 دستگاه ماشین آلات برای انجام پروژه های مختلف در اختیار 

دارد.
وی افزود: این شرکت در بخش های مختلف مانند راه سازی، پالایشگاه، 
مثل  مختلف  درشهرهای  لوله  خطوط  و  شهرسازی  و  مسکن  پتروشیمی، 
اصفهان، قزوین، شیراز، اراک، کرمان و بسیاری از استان های دیگر مشغول 

به کار است.
صالحی با بیان اینکه سال گذشته رکورد خط لوله گذاری که یک پروژه 4 ساله 
بود و در 9 ماه به پایان رسید در آخرین روزهای عمر شهید آیت الله رئیسی 
با 186 کیلومتر خط لوله و 36 اینچی توسط شرکت سکاف انجام گرفت، 
افزود: در این پروژه از تهران تا دهدشت حدود 180 تریلی روزانه بین ماهشهر، 
اصفهان، سلفچگان و مسیرهای پیش رو حرکت می کردند تا این پروژه تمام 
شود. مدیر شرکت سکاف با تاکید اجرای پروژه های وسیعی توسط این شرکت 
در کلانشهر تهران، اذعان داشت: برآورد اولیه هزینه ها برای پروژه ضلع شرقی 
حرم حضرت معصومه )س( 6 همت بوده است که در نهایت احتمالا فراتر از 

این خواهد بود.
وی افزود: همچنین در این پروژه 58 درصد شرکت سکاف و 42 درصد 
شهرداری قم سهم دارند و این پروژه با حدود 120 هزار متر زیربنا به کمک 

خداوند در طول مدت 4 سال به بهره برداری خواهد رسید.

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

تشدید برخورد با تغییر کاربری  اراضی کشاورزی
رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در سه سال 
برخورد  مردم،  غذایی  امنیت  حفظ  به منظور  گذشته 
قانونی با هرگونه تغییر کاربری اراضی کشاورزی در مناطق 

مختلف این استان تشدید شده است.
محمد رضا حاجی رضا  در این خصوص با ارائه گزارشی 
بیان کرد: در استان قم در سال 1401 تعداد یک هزار 
که  شد  شناسایی  مجاز  غیر  کاربری  تغییر  مورد   218
به ترتیب شهرستان قم 725 مورد به مساحت 12.126 
هکتار، شهرستان کهک 437 مورد به مساحت 9.424 
هکتار و شهرستان جعفرآباد 56 مورد به مساحت 0.862 

هکتار بود.
 265 یک هزار  تعداد  نیز   1402 سال  در  افزود:  وی 
مورد تغییر کاربری غیر مجاز شناسایی شد که به ترتیب 
میزان 23.233  و  به مساحت  مورد  قم 661  شهرستان 
هکتار، شهرستان کهک 508 مورد به مساحت 10.590 
هکتار و شهرستان جعفرآباد 96 مورد به مساحت 1.188 

هکتار بوده است.
وی ادامه داد: همچنین در نیمه نخست سال 1403 
تعداد 601 مورد تغییر کاربری غیرمجاز شناسایی شد 
که به ترتیب شهرستان قم 269 مورد به مساحت 4.557 
هکتار، شهرستان کهک 274 مورد به مساحت 4.527 
هکتار و شهرستان جعفرآباد 58 مورد به مساحت 1.060 

هکتار بود.
رییس سازمان جهاد کشاورزی قم تاکید کرد: با توجه 
به بالا رفتن تفکیک غیر قانونی اراضی زراعی و باغات 
توسط سودجویان و زمین خواران و رشد تغییر کاربری های 
و  زراعی  محدود  اراضی  از  صیانت  به منظور  و  غیرمجاز 
باغات استان قم و برخورد قاطع با سوء استفاده کنندگان 
در سال 1401 به طور کلی در قم نسبت به اجرای تبصره 
یک ماده 10 قانون حفظ کاربری در استان قم در 778 

مورد   60 و  قم  شهرستان  مورد   718 تفکیک  به  مورد 
شهرستان کهک صورت گرفت.

مورد   860 قم  استان  در   1402 سال  در  افزود:  وی 
نسبت به اجرای تبصره یک ماده 10 قانون حفظ کاربری 
اراضی زراعی و باغ ها )توقف عملیات( به تفکیک 483 
مورد شهرستان قم، 375 مورد شهرستان کهک و 2 مورد 

شهرستان جعفرآباد، اقدام شده است.
وی ادامه داد: در 6 ماهه اول سال 1403 نیز نسبت 
به 424 مورد به اجرای تبصره یک ماده 10 قانون حفظ 
مورد   199 تفکیک  به  باغ ها  و  زراعی  اراضی  کاربری 

شهرستان قم و 225 مورد شهرستان کهک اقدام شد.
این  حساسیت  اثبات  به منظور  گفت:  رضا  حاجی 
برخورد  راستای  در  و  قانون  اجرای  به  نسبت  سازمان 
قاطع و به هنگام در همان مراحل ابتدائی ساخت و ساز 
غیر مجاز در استان قم نسبت به اجرای تبصره 2 ماده 
10 قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و باغ ها در سال 
1401 راسا قلع و قمع به میزان 148 مورد به تفکیک 133 
مورد به مساحت 1.003 هکتار شهرستان قم و 15 مورد 

به مساحت 0.077 هکتار سایر مناطق اقدام شده است.
وی افزود: در سال1402 تعداد قلع و قمع مستحدثات 

به میزان 368 مورد به مساحت 4.082 هکتار به تفکیک 
208 مورد شهرستان قم به مساحت 2.896 هکتار، 152 
مورد به مساحت 1.106 هکتار شهرستان کهک و هشت 
به مساحت 0.080 هکتار در شهرستان جعفرآباد  مورد 

اقدام شده است.
وی ادامه داد: همچنین در نیمه نخست سال 1403 
در مجموع تعداد 83 مورد به مساحت 0.507 هکتار به 
تفکیک 2 مورد بمساحت 0.041 هکتار شهرستان قم و 

80 مورد به مساحت 0.467 هکتار اقدام شد.
رییس سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در سال 1401 
نسبت به 56 مورد به مساحت 0.799 هکتار اجرای احکام 
قلع و قمع بنا در شهرستان قم اقدام شده است. همچنین 
در سال 1402 نسبت به 43 مورد اجرای احکام قلع و قمع 
بنا در استان قم به مساحت 0.353 هکتار به تفکیک 36 
مورد به مساحت 0.244 هکتار در شهرستان قم و هفت 
مورد به مساحت 0.110 هکتار، اقدام شده است. در شش 
ماهه اول سال 1403 نیز تعداد 10 مورد در شهرستان 

کهک بمساحت 0.230 مورد حکم اجرا شده است.
وی بیان کرد: به همین منظور با اتخاذ تدابیر لازم این 
سازمان از تمامی امکانات خود در راستای حفظ اراضی 
خصوص  این  در  که  می نماید  استفاده  باغی  و  زراعی 
مردمی  سامانه  اختصاص  همچون  مواردی  به  می توان 
غیر  های  کاربری  تغییر  گزارشات  دریافت  جهت   131
مجاز، اختصاص یگان حفاظت از اراضی زراعی و باغ ها 
تغییر  با  قاطع  و  سریع  برخورد  به منظور  ده گردشی  و 
کاربری های غیر مجاز و رصد مداوم تخلفات و سرکشی 
جهاد  مراکز  اراضی  امور  کارشناسان  توسط  مداوم 
کشاورزی از اراضی زراعی و باغات و اجرای تبصره های 
یک و دو ماده 10 قانون حفظ کاربری اراضی زراعی و 

باغ ها اشاره کرد.



 شنبه-3 آذر ماه 1403-    سال بیست  وهفتم -   شماره 66082

رئیس فدراسیون والیبال گفت: رنکینگ جهانی و عملکرد 
تیم های ملی در مسابقات مهمی همچون لیگ ملت ها، 
مسابقات جهانی و بازی های المپیک در کسب کرسی های 

فدراسیون جهانی والیبال تاثیر زیادی داشت.
سید میلاد تقوی و محمدرضا داورزنی روسای کنونی و 
پیشین فدراسیون والیبال در سی ونهمین کنگره جهانی 
والیبال که از 24 تا 27 آبان در پورتوی پرتغال برگزار شد، 

شرکت کردند.
رئیس فدراسیون والیبال درخصوص این کنگره اظهار 
داشت: نکته مهمی که در این کنگره فدراسیون جهانی 
والیبال به چشم آمد این بود که رنکینگ جهانی و نتایج 
کشورها در مسابقات بین المللی و به خصوص عملکرد تیم  
ملی در مسابقات لیگ ملت ها، مسابقات جهانی و المپیک 
در کسب کرسی های فدراسیون جهانی تاثیر زیادی داشت. 
متاسفانه در چهار سال گذشته والیبال ایران جایگاه خود را 
در دنیا آنطور که حق مان بود، حفظ نکرد و این مسئله به 

ضرر والیبال کشورمان تمام شد.
میلاد تقوی افزود: در سال های اخیر و بعد از تغییر نسل، 
تیم ملی ایران روند نزولی داشت و نتوانست جایگاه خوبی 
در رنکینگ جهانی پیدا کند. همچنین در المپیک پاریس 
هم حضور نداشت و تاثیر این موارد را در کنگره جهانی 
دیدیم. البته والیبال ایران در گذشته از رده بیست و هفتم تا 

رده های هفتم و هشتم دنیا صعود داشت اما متاسفانه این 
جایگاه را بعد از جوانگرایی در تیم از دست دادیم.

وی ادامه داد: در فدراسیون جهانی والیبال مبنا این است 
که 10 تیم ملی برتر رنکینگ جهانی در تصمیم گیری ها 
تاثیرگذار باشند. اگر بخواهیم به روزهایی که در فدراسیون 
جهانی تاثیرگذار بودیم بازگردیم، باید تیم ملی کشورمان 
به جمع 10 تیم برتر دنیا بازگردد. این مسئله هدف اصلی 
فدراسیون والیبال است و باید به گونه ای عمل کنیم که 
و  ملت ها  لیگ  در سطح  ارزشمند  پیروزی های  با کسب 
قهرمانی جهان، دوباره با قدرت به جایگاه اصلی خود در 

دنیا باز گردیم.
رئیس فدراسیون والیبال با اشاره به اینکه در کنگره جهانی 
با بسیاری از روسا و مسئولان فدراسیون های دیگر کشورها 
شد:  یادآور  گرفت،  صورت  خوبی  تعاملات  و  مذاکرات 
کشورهای عربی می توانند پایگاه بسیارخوبی برای والیبال 
ایران باشند. یکی از موضوعاتی که کمتر به آن توجه کردیم 
در سطح  زیادی  لژیونرهای  اینکه  با وجود  که  است  این 
دنیا داریم، اما در زمینه حضور مربیان ایرانی در لیگ های 
خارجی آنچنان موفق نبوده ایم. مربیان ما دانش فنی و 
نوین خود را به روز کنند و توانمندی های شان را افزایش 
دهند. بخش دیگری که در این باره می تواند تاثیرگذار باشد، 
حمایت فدراسیون از مربیان است. به نظر من با کشورهای 

عربی و سایر کشورهای همسایه که اکثرا از مربیان آمریکای 
جنوبی استفاده می کنند می توانیم تفاهم نامه همکاری 
منعقد کنیم. در این تفاهم نامه ها باید شرایطی فراهم کرد تا 

این کشورها به استفاده از مربیان ایرانی ترغیب شوند.
تقوی در ادامه تصریح کرد: جلسات بسیار خوبی هم با 
نهادهای تاثیرگذار در فدراسیون جهانی و آسیایی داشتیم 
فدراسیون  در  مهم  فدراسیون های  از  یکی  همچنان  و 
جهانی هستیم. در مجموع دستاوردهای خیلی خوبی 
من  نگاه  اما  داشتیم  جهانی  کنگره  در  حضورمان  از 
ایده آل گرایانه است. ای کاش جزء 10 تیم برتر دنیا بودیم 
را در  و می توانستیم کرسی های مهم فدراسیون جهانی 
اختیار بگیریم. کسب کرسی های جهانی کمک زیادی به 
والیبال ملی می کند؛ چرا که در بسیاری از مسائل همچون 
داشته  زیادی  دستاوردهای  می توانیم  میزبانی ها  کسب 
هیات  در  داورزنی  محمدرضا  جایگاه  درباره  وی  باشیم. 
رئیسه فدراسیون جهانی خاطرنشان کرد: این بار آسیای 
مرکزی در هیات رئیسه فدراسیون جهانی نماینده ندارد 
و به عنوان عضو ذخیره انتخاب شد. این موضوع یکی از 
تصمیمات کنفدراسیون والیبال آسیا بود. دوره گذشته آقای 
داورزنی از سوی منطقه آسیای مرکزی به عنوان نایب رئیس 
معرفی شد ولی در چهار سال گذشته اعضا، اساسنامه 
منطقه را تغییر دادند و تمامی نفرات آن را امضا کردند. 

بر اساس اساسنامه جدید اختیار معرفی نماینده آسیای 
مرکزی به رئیس منطقه سپرده شد و لطیف به یک باره 
خودش را به عنوان نماینده آسیای مرکزی به کنفدراسیون 
معرفی کرده بود که کنفدراسیون هم او را از آسیای مرکزی 

به عنوان عضو ذخیره معرفی کرد.
تقوی در پایان افزود: البته هنوز فهرست نهایی نفرات 
کرسی های مختلف فدراسیون جهانی اعلام نشده است 
و در روزهای آینده از سوی تیم جدید مدیریت فدراسیون 
جهانی والیبال بر اساس سیاست های رئیس جدید اعلام 

خواهد شد.

ورزشی

سیر درخشان دختران قم به سوی تیم ملی: 

دعوت 7 دختر بسکتبالیست قمی
به تیم ملی 

7 دختر بسکتبالیست قمی به تیم ملی زیر 18 سال دعوت شدند.
برای  کشور  بسکتبال  فدراسیون  فراخوان  راستای  ،در  ایمان  گزارش  به 
شناسایی بازیکنان مستعد زیر 18 سال و آمادگی جهت حضور در خزانه 
تیم ملی سال 2026، هیأت بسکتبال استان قم اقدام به برگزاری تمرینات 
این تمرینات مختص متولدین 11 دی  انتخابی در بخش دختران نمود. 
1386 تا 10 دی 1387 بوده و در تاریخ 25 الی26 آبان 1403 در خانه 

بسکتبال استان قم برگزار شد.
در این مرحله از تمرینات، 18 ورزشکار از استان که تمامی شرایط مطرح شده 
توسط فدراسیون بسکتبال کشور را دارا بودند، حضور یافتند. هدف از این 
برنامه، شناسایی ورزشکارانی است که توانایی و استعداد بالقوه ای برای حضور 

در تیم ملی و مسابقات بین المللی آتی دارند.  
از میان تمامی شرکت کنندگان، 7 بازیکن با عملکرد بهتر و توانایی فنی بالاتر 
شناسایی شدند و قرار است برای شرکت در مرحله بعدی اردوها به فدراسیون 

بسکتبال کشور معرفی شوند. اسامی بازیکنان منتخب به شرح زیر است:
 یگانه افسر، نازنین زهرا دهقانی، حدیثه محمدی بیدهندی، سارا جمشیدی 

کوهساری، مهسان جهان شاقلو ، کیانا کیماسی نژاد ،باران وفایی خاتونی.
راهبری این تیم را خانم سارا جعفری بر عهده داشت. ورزشکاران منتخب 
به همراه مربی استانی خود، خانم مهدیه محمدی، برای حضور در مرحله 
بعدی اردوها که در تاریخ های 6 و 7 آذر ماه در شهر قدس استان تهران برگزار 

می شود، اعزام خواهند شد.
 

هفته دوم لیگ  دسته یک فوتسال کشور ؛

پیروزی پر گل دلسوختگان قم  
مقابل مقاومت البرز 

دیدار تیم های دلسوختگان قم و مقاومت البرز از چارچوب هفته دوم لیگ  
دسته یک فوتسال کشور با پیروزی پر گل تیم دلسوختگان همراه بود.

به گزارش ایمان ، در این دیدار که عصر پنجشنبه در سالن ورزشی شهید 
حیدریان قم برگزار شد، تیم دلسوختگان با حساب پنج بر یک میهمانش را از 

پیش رو برداشت.
نیمه اول این دیدار با نتیجه سه بر یک به سود دلسوختگان پایان یافته بود.

در این مسابقه مهدی کبیری، محسن بخشی)2گل( و محمد عالی)2گل( 
برای دلسوختگان و محمد محمدی برای مقاومت گلزنی کردند.

در مسابقات فصل 1404-1403 لیگ دسته اول فوتسال کشور 27 تیم 
شرایط لازم برای حضور در مسابقات را کسب کردند که پس از قرعه کشی در 

چهار گروه قرار گرفتند.
تیم ها در مرحله گروهی به صورت رفت و برگشت با هم رقابت می کنند و در 

نهایت 2 تیم برتر هر گروه راهی مرحله حذفی می شوند.
دو تیم اول و دوم لیگ دسته اول فوتسال کشور راهی مسابقات لیگ برتر 

خواهند شد.

رییس هیات کشتی استان قم خبرداد:

2 طلا و برنز فرنگی کاران قمی
 از رقابت های ارتش های جهان

رییس هیات کشتی استان قم از کسب یک مدال طلا و یک مدال برنز توسط 
فرنگی کاران این استان در رقابت های ارتش های جهان خبر داد.

علی عبدی ابراز کرد: مسابقات کشتی فرنگی ارتش های جهان در حالی 
پیگیری شد که 2 فرنگی کار قمی موفق به کسب مدال های طلا و برنز این 
رقابت ها شدند. رئیس هیأت کشتی استان قم افزود: امیر عبدی کشتی گیر 
قمی وزن 77 کیلوگرم تیم ملی کشتی فرنگی نظامیان کشورمان در دیدار 
فینال رقابت های جهانی با برتری برابر حریف خود عنوان قهرمانی جهان و 
مدال طلا را به دست آورد. وی ادامه داد: محمدجواد ابوطالبی دیگر فرنگی 
کار قمی در وزن 60 کیلوگرم عنوان سوم جهان و نشان برنز را کسب کرد. 
عبدی با اشاره به اینکه مسابقات در کشور ارمنستان برگزار شد گفت: هدایت 
این تیم بر عهده روح الله میکائیلی، مربی برجسته کشتی فرنگی قم بود که به 

عنوان سرمربی تیم ملی در این مسابقات حضور داشت.
 

با برگزاری مجمع انتخاباتی ؛

رئیس هیات ورزشی سه گانه قم انتخاب شد
رئیس هیات ورزشی سه گانه قم روز چهارشنبه با برگزاری مجمع انتخاباتی با 

رای اعضای این مجمع انتخاب شد.
به گزارش ایمان، مجمع انتخاباتی هیات ورزشی سه گانه)ترای اتلون( قم در 
حالی در سالن شهید عزیز زادگان اداره کل ورزش و جوانان این استان برگزار 
شد که محمد ارشدی دبیر کل فدراسیون ترای اتلون جمهوری اسلامی ایران 
ریاست آن را بر عهده داشت. در این مجمع که همچنین با حضور ابراهیم 
سانی خانی مدیرکل ورزش و جوانان استان قم ترتیب یافت، جلال صفری 
تک کاندیدا مجمع بود. بنابر این گزارش، در این مجمع صفری توانست با 
کسب 12 رای از 12 رای اخذ شده به مدت چهار سال به عنوان رئیس هیات 
سه گانه قم انتخاب شود. در این مجمع همچنین اعضای هیات رئیسه هیات 

سه گانه قم با رای اعضا انتخاب شدند.
 

طی حکمی از سوی ریاست فدراسیون بدمینتون ؛

مربی بدمینتون قمی برای تیم ملی 
بزرگسالان انتخاب شد

رییس هیات بدمینتون استان قم از انتخاب یکی از مربیان قمی برای حضور 
در تیم ملی بزرگسالان خبر داد.

علی فرجی ابراز کرد: مسابقات پیش روی تیم ملی بدمینتون بزرگسالان 
ایران در حالی برگزار خواهد شد که یک مربی از قم نیز در این تیم حضور 
خواهد داشت. رییس هیات بدمینتون استان قم افزود: محمدرضا مطیع به 
عنوان مربی تیم ملی بزرگسالان آقایان منصوب شده است. فرجی ادامه داد: 
طی حکمی از سوی ریاست فدراسیون بدمینتون محمدرضا مطیع که از سال 
97 به عنوان مربی در تمامی رده های تیم ملی فعالیت کرده، به عنوان مربی 
تیم ملی بزرگسالان انتخاب شده است. وی افزود: مطیع همراه با تیم ملی، در 

مسابقات بین المللی فجر سمنان حضور خواهد داشت.

کارشناس فوتبال ایران گفت: عملکرد امیر قلعه نویی در تیم ملی قابل 
قبول بوده است و با این نتایج، برخی انتقاداتی که علیه او مطرح می شود، 

منصفانه نیست.
بیژن ذوالفقارنسب  با اشاره به پیروزی سخت ایران مقابل قرقیزستان در 
انتخابی جام جهانی 2026، اظهار کرد: ایران در این مسابقه به پیروزی مهم 
و با ارزشی دست پیدا کرد و توانست سه امتیاز شیرین را به دست آورده و یک 

گام دیگر به جام جهانی نزدیک تر شود.
وی افزود: در نیمه اول تیم ملی نمایش خوب و هجومی را به اجرا گذاشت 
و 2 گل به حریف زد. در نیمه دوم قرقیزستان که از حمایت تماشاگران خود 

بهره مند بود، از لاک دفاعی خارج شد و حمله را در دستور کار قرار داد و 
روی اشتباهات فردی بازیکنان ما به 2 گل رسید. گل اول قرقیزستان به 

سادگی وارد دروازه ایران شد و نباید آن گل را دریافت می کردیم.
کارشناس فوتبال ایران اضافه کرد: به طور حتم امیر قلعه نویی سرمربی 
تیم ملی فوتبال ایران باید با دقت بازی ایران و قرقیزستان را مورد آنالیز فنی 
قرار دهد. در این بازی اشکالاتی بود که سرمربی تیم ملی بهتر از هر کسی 
آنها را دیده است و تلاش خواهد کرد تا در بازی های آینده آنها را برطرف 

کند.
وی افزود: فوتبال نسبت به گذشته پیشرفت کرده است. در فوتبال امروز 

هیچ تیمی از قبل بازنده نیست. شما به نتایجی که در هفته ششم مسابقات 
جام جهانی در قاره آسیا نگاهی بیندازید تا متوجه خیلی از واقعیت ها 
شوید. فلسطین کره جنوبی را متوقف می کند. اندونزی عربستان را می برد. 

این نتایج نشان می دهد کار تیم ملی بزرگ بوده است.
وی ادامه داد: انتقاداتی که از تیم ملی فوتبال ایران می شود، درست و 
منطقی نیست. شاید تیم ملی ضعف هایی داشته باشد که قطعا دارد اما در 
مقطع فعلی نباید این انتقادات مطرح شود. تیم ملی بهترین نتایج را گرفته 
است و به طور حتم صعود زودهنگامی به جام جهانی خواهد داشت. در این 
برهه همه باید از تیم ملی حمایت کنند. این تیم متعلق به تمام مردم ایران 

است و آنها از پیروزی های تیم ملی کشورشان شاد خواهند شد.
مربی اسبق تیم ملی فوتبال ایران درباره عملکرد قلعه نویی روی نیمکت 
و  زده  به جوانگرایی  تیم ملی دست  قلعه نویی در  امیر  نیز گفت:  ایران 
بازیکنانی را دعوت کرده است و بازی می دهد که جوان و آینده دار هستند. 
جوانگرایی او قابل تقدیر و عملکردش نیز قابل قبول بوده است. تیم ملی 
با 16 امتیاز در جایگاه اول گروه قرار دارد. با این نتایج و آمار، انتقادات 
منصفانه نیست. تعویض هایی که او در بازی با قرقیزستان انجام داد درست 
بود و کمک کرد تا گل سوم را بزنیم. مدیریت او خوب بوده و اینها موضوعاتی 

است که باید به آن پرداخته شود.
ذوالفقارنسب به لزوم برنامه ریزی برای تیم ملی پس از صعود به جام جهانی 
اشاره و اضافه کرد: باید برای آینده برنامه ریزی کرد. تیم ملی در جام جهانی 
می تواند از گروه خود صعود کند. باید بستر و امکانات لازم فراهم شود تا پس 
از سال ها در جام جهانی طلسم شکنی کنیم و اتفاق بزرگی را برای فوتبال 

ایران رقم بزنیم.
تیم ملی فوتبال کشورمان در هفته ششم گروه A انتخابی جام جهانی 
2026 در ورزشگاه شهر بیشکک به مصاف قرقیزستان رفت و سه بر 2 پیروز 
 A شد. تیم ملی فوتبال ایران با 16 امتیاز جایگاهش را در صدر جدول گروه

تثبیت کرد تا در آستانه صعود به جام جهانی باشد.

ذوالفقارنسب:

 انتقادات از قلعه نویی منصفانه نیست

رنکینگ روی کرسی های جهانی تأثیر می گذارد؛

 میلاد تقوی: باید به جمع ۱0 تیم برتر دنیا برگردیم

تیم فوتبال پرسپولیس توانست با درخشش لوکاس ژائو، مس سونگون را 
شکست دهد و به یک هشتم نهایی جام حذفی فوتبال ایران صعود کند.

به گزارش ایمان، در اولین دیدار مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی فوتبال 
ایران، پرسپولیس از ساعت 16:15  عصر روز پنجشنبه در ورزشگاه شهدای 
شهر قدس به مصاف مس سونگون رفت و با نتجه 3 بر صفر این تیم را شکست 

داد و به دور بعدی جام حذفی فوتبال ایران صعود کرد.
در این دیدار ابتدا پرسپولیس در دقیقه 27 توسط علی علیپور و روی پاس 
گل لوکاس ژوائو به گل رسید. در نیمه دوم نیز ژوائو توانست گل دوم تیمش را 
در دقیقه 61 وارد دروازه مسی ها کند اما این پایان کار نبود و مسعود ریگی در 
دقیقه 87 روی حرکت دیدنی و پاس گل یعقوب برجعه توانست سومین گل 

شاگردان گاریدو را به ثمر رساند و حکم صعود پرسپولیس را امضا کند.
پرسپولیس 3 - مس سونگون 0

گل ها: علی  علیپور )27( - لوکاس ژائو )61( - مسعود ریگی )87( 
کارت زرد: عیسی آل کثیر )74( از پرسپولیس - رضا آقابابایی )5( و آزاد 

جعفرزاده )49( از مس سونگون 
کارت قرمز : ---

ترکیب پرسپولیس: امیررضا رفیعی، امید عالیشاه، فرشاد فرجی، مرتضی 
پورعلی گنجی، علی علیپور، وحید امیری، سعید صادقی، سعید مهری، 

سهیل صحرایی، محمد خدابنده لو و لوکاس ژوآئو
ماهان  مسلمی پور،  محمد  حقیقت،  مهدی  سونگون:  مس  ترکیب 
احمدزاده، حسین فلاحیان، رضا آقابابایی، مهدی نجفی، امید منصوری، 

یاشار احمدی، سعید باقرپسند، آزاد جعفرزاده، اکبر خداداده

شرح گل ها:
دقیقه 27: توپ ارسالی بازیکن پرسپولیس به درون محوطه جریمه مس، 
لوکاس ژوائو را صاحب توپ کرد و او هم توپ را به علی علیپور رساند تا او با یک 

شوت پای چپ اولین گل بازی را به ثمر برساند.
دقیقه 61: لوکاس ژوائو با فرار از پشت خط دفاعی مس فضای خوبی را برای 
خود ایجاد کرد. مهاجم پرسپولیس که به محوطه جریمه حریف رسیده بود با 
یک سر توپ زیبا، مدافع حریف را از پیش رو برداشت و سپس با یک ضربه 

توپ را به گوشه دروازه مس فرستاد.
دقیقه 87: حمله پرسپولیس از سمت چپ خط دفاعی مس شکل گرفت. 
یعقوب براجعه صاحب توپ شد و با عبور از مدافع پیش رو وارد محوطه جریمه 
حریف شد و با یک پاس به بیرون، توپ را به مسعود ریگی رساند تا هافبک 

پرسپولیس گل سوم بازی را به ثمر برساند.
گاریدو: 

مجبوریم از بازیکنان چرخشی استفاده کنیم
سرمربی پرسپولیس گفت: در بازی های جام حذفی خطراتی وجود دارد و 

همه می دانیم که در این بازی ها شگفتی وجود دارد.
خوان کارلوس گاریدو، سرمربی پرسپولیس در نشست خبری پس از بازی 
گفت: نکته اول این است که بابت برد خیلی خوشحال هستیم، هدف اصلی 
ما همیشه بردن است. سختی های بازی را می دانستیم، در بازی های جام 
حذفی خطراتی وجود دارد. همه می دانیم که در این بازی ها شگفتی وجود 
دارد. تیم بازی خود را انجام داد. می دانستیم که برای بردن باید بازی کنیم. 
عموما بازی را کنترل کردیم. نکته مهم این بود که در زمان های مهم گل ها را به 

ثمر رساندیم که بتوانیم از کنترل بازی به نتیجه مثبت هم برسیم. 
او افزود: من همیشه از بازیکنانی استفاده می کنم که حضورشان برای تیم 
خوب باشد، صحرایی کیفیت خوبی دارد و بازی کردن جوانان ما ربطی به 
سن آن ها ندارد. نکته اول این است که آن ها خوب عمل می کنند و خوب کار 
می کنند و نکته دوم این است که هر زمانی که تیم احتیاج داشته باشد از آن ها 
استفاده می کنیم. آن ها خوب کار کردند و امروز هم خوب بازی کردند و فرقی 

نمی کند که جوان باشند یا خیر.
سرمربی پرسپولیس درباره گلزنی لوکاس ژوآئو گفت: گلزنی همیشه خیلی 
مهم است چرا که به بازیکن اعتماد به نفس می دهد و بازی های قبلی که بازی 
کرد، خوب فوتبال بازی کرد اما متاسفانه گلی را به ثمر نرساند. این موضوع 
اعتماد به نفس او را گرفته بود و این گل به او کمک خواهد کرد. فکر می کنم 
شرایط خیلی خوبی دارد و گلی که به ثمر رساند به او کمک می کند که بهترین 

نسخه خود را نشان دهد. 

شگفتی صورت نگرفت؛

صعود پرسپولیس با درخشش لوکاس ژائو

نامه  آیین  و ماده 59 اصلاحی  بموجب ماده 12 قانون ثبت اسناد 
مربوطه املاکی که در سه ماهه دوم سال1403 تقاضای ثبت آنها پذیرفته 
شده و شماره های که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده هر آنچه 
طبق آرای هیات نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود 
به شرح ذیل آگهی می گردد.الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته و 
شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض 

آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت 90 روز می باشد.
ردیف الف:

1-پلاک 748 اصلی: مریم پور شب فرزند منصور نسبت به شش دانگ 
عرصه و اعیان  چاه متروکه  پلاک ثبتی هفت صدو چهل و هشت اصلی 
واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی6/30 متر مربع به 
آگهی  که  شماره7پلاک 10  فرعی  کوی52  امام)ره(  :خیابان  آدرس 

میگردد.
2-پلاک 3193 اصلی: آقای صادق اسلام پناه فرزند محمد نسبت 

به شش دانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده 
است )نهر متروکه( به پلاک ثبتی سه هزار و یک صد و نود و سه اصلی 
واقع در بخش دو حوزه ثبتی قم به مساحت تقریبی21 متر مربع به آدرس 

:خیابان توحید کوی 17 پلاک117 که آگهی میگردد. 
ردیف ب: ندارد

لذا به موجب ماده 16 قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص 
نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته باشند باید از 
تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت 90 روز و آنهایی 
که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف 
ب( به مدت 30 روز دادخواست خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم 
از  قبل  که  قانون مذکور در صورتی  ماده 17  نمایند همچنین طبق 
انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت 
باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم 
نمایند اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل 

شده باشد بلااثر است و طبق قسمت اخیر ماده 16 قانون ثبت و تبصره 
ماده 17 رفتار خواهد شد جمعاً به موجب تبصره 2 ماده واحده مصوب 
1373/02/15 اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 16 قانون ثبت 
می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد. ضمناً 
طبق ماده 56 آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود 
در صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف 
الف در 2 نوبت به فاصله 30 روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ 

و منتشر می شود.
تاریخ انتشار نوبت  اول:  سه شنبه 1403/08/01 
تاریخ انتشار نوبت دوم: شنبه  1403/09/03

 عباس پور حسنی 
 رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم
شناسه آگهی: 1810856 

لیست آگهی نوبتی سه ماهه دوم سال ۱۴03 بخش دو ثبت قم
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سخنگوی جبهه اصلاحات:

از نظر برخی آقایان اصلاح طلبی 
جرم انگاری شده است

سخنگوی جبهه اصلاحات گفت: نمایندگان تندروی مجلس، علیرغم آنکه 
اکثریت وزرا متعلق به اصولگراها هستند، در انتخاب مدیران میانی دخالت 
می کنند و نمی گذارند دولت با فراغ بال بتواند کارگزاران موردنظر خود را 
انتخاب کند. نگاه امنیتی کماکان هنوز تغییر نکرده است و از نظر آقایان 
اصلاح طلبی به نوعی جرم انگاری شده است. علیرغم اینکه ما نیروهای 
پاکدست  و باتجربه داریم که هیچ سابقه منفی و هیچ سابقه محکومیتی 
ندارند، صرف اینکه فعال اصلاح  طلب بود ه اند در خیلی  از جاها آن ها را حذف 

می کنند.
جواد امام در گفت وگویی اظهارداشت :اصلاح طلب ها به خاطر بحران هایی 
که کشور با آن مواجه است، اگر قرار بود سهم خواهی کنند در درجه اول باید 
با انتخاب این وزرا مخالفت می کردند؛ اکثریت کابینه اصولگرا هستند. ولی 
برای خروج از مشکلات و بحران هایی که کشور و مردم با آن مواجه هستند، 
اصلاح طلبان کاملا همراهی نشان دادند و آقای پزشکیان هم برای رسیدن 
به وفاق، تلاش کرد و بنای دعوا ندارد و می خواهد از همه ظرفیت ها استفاده 
کند. ایشان از بیشترین ظرفیتی که تا به امروز استفاده کرده از اصولگراها 
امنیت  و  ملی  منافع  مشکلات،  وضعیت،  اصلاح طلبان  برای  اگر  بودند. 
کشور ملاک نبود، باید در درجه اول می گفتند حق تقدم با ما است. اتفاقا 
رئیس جمهور  با  بودند،  برخوردار  این حق  از  اینکه  علیرغم  اصلاح طلبان 
همراهی کردند تا ایشان بتواند با آن توافقی که انجام داده و با گرفتن رأی 
اعتماد از مجلس، در کمترین زمان ممکن، دولت را مستقر کرده، به امید آنکه 

بتواند وفاقی ایجاد کند تا بر مشکلات فایق بیاید.
نمایندگان تندرو در انتخاب مدیران میانی دخالت می کنند

امام تصریح کرد: اتفاقا ما نیازمند وفاق ملی در کشور برای حل مشکلات، 
حل بحران ها و صورت مسئله هایی که با آن مواجه شدیم، هستیم. فقط 
دولت نمی تواند به تنهایی آنها را انجام دهد. باید همه ارکان قوا و حاکمیت 
همراهی کنند تا دولت در سیاست داخلی و سیاست خارجی بتواند توفیق 
پیدا کند و در وضعیت اقتصادی و مشکلات معیشتی که کمر مردم را خم که 
نه، بلکه شکسته، نقش آفرین باشد تا بتوانیم این معضلات را برطرف کنیم. 
متأسفانه این وفاق به دستگاه اجرایی اختصاص پیدا کرده و ما شاهد این 
وفاق در دستگاه های دیگر نیستیم. البته رؤسای قوه قضائیه و مقننه هم آقای 
رئیس جمهور را هم همراهی کردند. اما چیزی که ما الان شاهد هستیم، کلی 
از نمایندگان تندروی مجلس، علیرغم آنکه اکثریت وزرا متعلق به اصولگراها 
هستند، در انتخاب مدیران میانی دخالت می کنند و نمی گذارند دولت با 
فراغ بال بتواند کارگزاران موردنظر خود را انتخاب کند. نگاه امنیتی کماکان 
هنوز تغییر نکرده است و از نظر آقایان اصلاح طلبی به نوعی جرم انگاری شده 
است. علیرغم اینکه ما نیروهای پاکدست  و باتجربه داریم که هیچ سابقه منفی 
و هیچ سابقه محکومیتی ندارند، صرف اینکه فعال اصلاح  طلب بود ه اند در 

خیلی  از جاها آن ها را حذف می کنند.
اجازه ورود اصلاح طلبان به مناصب اجرایی داده نمی شود!

افزود: اصلاح طلبان می گویند اگر برای حل مشکلات کشور قرار  وی 
است از همه ظرفیت ها استفاده شود،  باید به خاستگاه پایگاه رأی آقای 
پزشکیان هم توجه کرد و از این ظرفیت استفاده شود. اینکه ما بگوییم 
این  نباید در اجرا و تصمیم گیری حضور پیدا کند،  جریان اصلاح طلب 
نوعی سهم خواهی است، خوشبختانه حتی یک نفر از هیأت رئیسه جبهه 
اصلاحات هم در دولت حضور پیدا نکرده و قریب  به اتفاق اعضا حتی 
مجمع عمومی جبهه اصلاحات هم در دولت مقامی نگرفته اند. اینکه ما 
بخواهیم مطالبات، انتظارات مردم و انتظارات اصلاحات و ستادهای آقای 
پزشکیان را پیگیری کرده و به عنوان یک واسط به دولت منتقل کنیم، تلقی 
از سهم خواهی شود، واقعا جای تعجب دارد که این دوستان چقدر از مدار 
منطق و انصاف خارج شده اند. علی رغم اینکه اکثریت دستگاه ها، از همان 
جریان گذشته هستند و اجازه ورود اصلاح طلبان را به مناصب دستگاه های 
هم  کوتاهی  فرصت های  اگر  نمی دهند،  خاص  موقعیت های  و  اجرایی 
در اختیار اصلاح طلبان قرار گرفته، مورد اعتراض  واقع می شود که از آن 
نمونه هایی است که اساسا نه با جمهوریت، نه با شایسته سالاری یا وفاق 
می خواند. آن ها می گویند وفاق جاده یکطرفه است و علیرغم اینکه مردم رأی 
دادند و آقای پزشکیان را انتخاب کردند، رئیس جمهور حق ندارد از حامیان 
خود یا از جریان اصلاح طلب که به عنوان نماینده اختصاصی بوده استفاده 
کند. باید کماکان در بر همان پاشنه گذشته بچرخد و این زیاده خواهی نه 
منطق، نه قانون و نه اخلاق ندارد. بنابراین فکر می کنم اصلاح طلبان برای 
رسیدن به وفاق، حل مشکلات کشور و عبور از بحران های پیش رو در کشور 

گذشت کردند.

پزشکیان در گردهمایی مسئولان بسیج دانشجویی و طلاب بسیجی: 

با نگاه بسیجی می توان برای کشور عزت آفرینی کرد

رئیس جمهور گفت: با دید بسیجی می توان مملکت را ساخت و برای کشور 
عزت آفرینی کرد.

دکتر مسعود پزشکیان صبح روز جمعه در گردهمایی سراسری مسئولان بسیج 
دانشجویی و طلاب بسیجی که به مناسبت هفته بسیج و در حرم امام راحل 
برگزار شد، با اشاره به اینکه در سال های ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی دغدغه 
اصلی عموم مردم و به خصوص جوانان ساختن ایرانی باعزت، سربلند، به دور از 
تبعیض و ظلم و بهره مند از حق و عدالت بود، اظهار داشت: جوانان و دانشجویان 
کشور با هزینه خود به مناطق محروم می رفتند تا هر کس به تناسب توانمندی 
و تخصص خود خدمتی به مردم کرده و به حل مشکلات کمک کنند.  رئیس 
جمهور با بیان اینکه ما دوست داشتیم در عمل کشوری بسازیم که به الگو تبدیل 
شود و بتوانیم به همه بگوییم که راه و مسیر ما بهترین است و هر کدام سعی 
می کردیم توانمندی ها و تخصص خود را ارتقا دهیم تا بتوانیم بیشتر به درد جامعه 
خورده و پاسخگوی مشکلات باشیم، افزود: در دوران جنگ تحمیلی نیز این 
جوانان و دانشجویان بودند که جنگ را اداره کردند. به عنوان مثال لشکر عاشورا 
هیچ عملیاتی انجام نداد مگر آنکه دانشجویان رشته های مختلف پزشکی تیم 
درمان و پزشکی آن را تشکیل می دادند و هیچ گاه هم به نیروی اضافه نیاز پیدا 
نکردند. پزشکیان ادامه داد: حتی در عملیات والفجر مقدماتی وقتی فراخوان 
نیرو داده شده بود، جوانان و دانشجویان چپی اعلام آمادگی کردند که به جبهه 
اعزام شوند که وقتی ما ممانعت کردیم با اعتراض آنها هم مواجه شدیم که این 
مملکت ما هم هست و می خواهیم برای دفاع از آن در میدان باشیم. آن قدر نیرو 
برای این عملیات به جبهه اعزام شد که بخشی از آنها بعدا بازگردانده شدند؛ این 
نگاه دانشجویان و جوانان به دفاع از کشور و ساختن مملکت بود فارغ از اینکه 
چه نگاه و رویکرد سیاسی داشتند. رئیس جمهور با بیان اینکه این نگاه و روحیه 

بسیجی بود که اینگونه جوانان را به میدان کشانده بود، تصریح کرد: بعد از جنگ 
نیز بسیاری از همین جوانان برای ارتقای توانمندی های خود و تلاش در مسیر 
ساختن کشور و رفع مشکلات به دانشگاه رفتند و بنده نیز در این مسیر پس از این 
تحصیلات ابتدا رئیس بیمارستان و سپس رئیس دانشگاه شدم و همواره همین 
روحیه و نگاه بسیجی را دنبال می کردم که من باید بیشترین و بهترین تلاش خود 
را برای رفع مشکلات و اعتلای کشورم به کار بگیرم. پزشکیان با اشاره به اینکه در 
این راستا وقتی دیدم استان آذربایجان شرقی در زمینه خانه های بهداشت در 
رتبه 28 کشور قرار دارد و با بودجه و اعتبارات دولتی نیز نمی توانیم این کمبود را 
جبران کنیم، با برادران بسیجی قرار گذاشتیم که با مشارکت و حضور مردم، در 
مدت 2 ماه 500 خانه بهداشت بسازیم، گفت: اگر چه برادران ما نتوانستند ما را 
همراهی کنند، اما با استفاده از مشارکت مردمی توانستیم در مدت 6 ماه حدود 
614 خانه بهداشت به نام شهدا بسازیم، در حالی که خیلی ها به ما می گفتند که 

تو مدیریت بلد نیستی و نمی دانی که بدون اعتبار دولتی نمی شود کاری کرد!
رئیس جمهور با بیان اینکه در سال بعد از ساخت این خانه های بهداشت، باز 
هم بدون کمک و اعتبار دولتی 50 مرکز بهداشتی با مشارکت مردم ساختیم، 
خاطرنشان کرد: باور دارم که امروز هم باید با همان نگاه و رویکرد برای ساختن 
کشور، از بین بردن بی عدالتی و اعتلا و عظمت کشور کار کنیم و هیچ راه دیگری 
غیر از آن جواب نمی دهد. پزشکیان با اشاره به اینکه برای اثبات برتری باورها و 
اعتقادات مان نیازی به بحث و دعوا نیست، بلکه باید آن را در عمل اثبات کنیم، 
اظهار داشت: کارآمدی یک تفکر لزوما در عمل قابل اثبات است و راه دیگری 
ندارد. ما امروز با انواع و اقسام مشکلات و ناترازی ها در عرصه های برق، آب، 
گاز، محیط زیست، پول و غیره مواجهیم که برخی از آنها در لبه پرتگاه هستند، 
ظرفیت ها و منابع دولتی نیز کفاف رفع این ناترازی ها و مشکلات را نمی دهد و از 

روزی هم که ما بر سر کار آمده ایم دشمن بر طبل جنگ می کوبد تا ما را از تلاش 
در مسیر ساختن کشور بازدارد، در چنین شرایطی ما راهی جز آن نداریم که به 
همان نگاه سال های اول پیروزی انقلاب اتکا کنیم و همه دست به دست هم 

دهند و در میدان تلاش کنند.
رئیس جمهور با اشاره به تصمیم دولت برای رفع کمبود فضاهای آموزشی و نیز 
اصلاح شیوه های آموزش برای رفع نابرابری و تبعیض آموزشی در نقاط مختلف 
کشور افزود: این به هیچ وجه قابل قبول نیست که ما بعد 45 سال همچنان 
کمبود فضای آموزشی یا مدارس کپری داشته باشیم. اگر چه پول و امکانات 
کافی نداریم، اما انسان هایی با اراده و معتقد داریم که باور دارند می توانیم و 
باید کشور را بسازیم. با برادران جلساتی داشتیم و توافق کردیم که فراتر از روال و 
رویه های معمول اداری کمبود فضاهای آموزشی را در مدت یکسال رفع کنیم و 
این کار را نیز خواهیم کرد. پزشکیان همچنین در توضیح برنامه دولت برای رفع 
تبعیض در شیوه ها و رویه های آموزشی نیز تصریح کرد: در حال حاضر کسانی 
که پول و امکانات دارند در مدارسی با امکانات بالا و بهره مند از بهترین معلمان 
درس می خوانند که دانش آموزان مناطق محروم و دورافتاده از امکانات و مزایای 
آن بی بهره و بی نصیب هستند و طبیعتا رقابت این دو دسته از دانش آموزان 
در مسیر ورود به دانشگاه عادلانه نیست؛ این رویه قابل قبول نیست و برنامه 
داریم که امکان رقابت برابر برای همه این دانش آموزان را فراهم کنیم. رئیس 
جمهور با بیان اینکه آنچه مشخص است این است که امروز در آموزش عدالت 
نداریم و روز به روز فاصله افراد دارا و فقیر در حال عمیق تر شدن است، اضافه 
کرد: چه کسی باید این بی عدالتی را رفع کند؛ باور ما این است که اینجا هم 
نگاه و رویکرد بسیجی باید به کمک اجرای عدالت و رفع تبعیض بیاید. امروز 
تحصیل یک دانش آموز در مدارس غیرانتفاعی در تهران در سال حدود 100 
میلیون تومان هزینه دارد، در حالی که برای بسیاری از خانواده ها تأمین چنین 
پولی در سال برای کل خانواده هم مشکل است، چه برسد برای تحصیل یک 
فرزند! پزشکیان با تأکید دوباره بر اینکه این مشکل جز با رفتار و منش بسیجی 
رفع نمی شود، گفت: امیدوارم بتوانیم با کمک همه شما و دست به دست هم 
دادن سخت افزار و نرم افزار، شیوه آموزشی در نظام آموزش را به گونه ای اصلاح 
کنیم که دانش آموزانی تربیت کند که الگو و نمونه بوده و باور و اعتقاد آنها تلاش 
برای ساختن مملکت باشد، نه مثل وضعیت فعلی که از درصد بالایی از آنها به 
دنبال ترک میهن و مهاجرت هستند. باید آموزشی به دانش آموزان و دانشجویان 
مملکت بدهیم که حتی در شرایط سخت بمانند و برای رفع مشکلات و ساختن 
مملکت تلاش کنند. رئیس جمهور با تأکید بر اینکه باید جوانانی تربیت کنیم 
که بدانند، بتوانند و بخواهند که کشور را بسازند، خاطرنشان کرد: باید جوانانی 
تربیت کنیم که با هم کار کردن و حل مسئله با اتکا به ایمان و باور ساختن کشور 
در وجودشان نهادینه شده باشد؛ جوانانی که باور داشته باشند مملکت مال آنها 
و متعلق به همه ایرانیان است. برای رسیدن به چنین سطحی باید هر کدام از ما 
در عمل در این مسیر تلاش کند و باور خود را در اجرا دنبال کند نه اینکه صرفا در 

گفتار این حرف ها را بیان کند.

بموجب ماده 12 قانون ثبت اسناد واملاک و ماده 59 اصلاحی آیین نامه مربوطه 
املاکی که در سه ماهه دوم سال 1403 تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره 
هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و هرآنچه طبق آراء هیئت نظارت و 

دستور اداری آگهی نوبتی انها باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی میشود :
املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت 
مقرر اگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی  به مدت 90 

روز می باشد.
1- پلاک ثبتی 84 فرعی از 55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، آقای : ماشاءاله 
پاکدامن ، فرزند : عبداله ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 400/85  مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش 

سه جعفرآباد 
2- پلاک ثبتی 101 فرعی از 55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، آقای : محمود صباغ 
، فرزند : علی ، تمامی 13 سهم از 15 سهم ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 309/76 مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان 

جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد
3-پلاک ثبتی 1790 فرعی از 2 فرعی از 55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، آقای : 
سید داود باقری ، فرزند : سید حسین ، تمامی ششدانگ یک قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 270/32 مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان 

جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد
4- پلاک ثبتی 1791 فرعی از 2 فرعی از 55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، آقای : 
اصغر رهنما ، فرزند : رضا ، تمامی ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 236/78 مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( 

بخش سه جعفرآباد
 5- پلاک ثبتی 1792 فرعی از 2 فرعی از 55  اصلی بخش سه جعفرآباد ، خانم : 
زهرا رهنما ، فرزند : رضا ، تمامی ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 128 مترمربع واقع در اراضی گازران نو ) شهرستان جعفرآباد( بخش سه جعفرآباد

6-پلاک ثبتی 3 فرعی از 2 فرعی از 269 اصلی بخش نه ثبت قم الحاقی به ثبت 
اسناد جعفرآباد ، آقای : مرتضی سلطانی ، فرزند : مسعود ، ششدانگ یک قطعه باغ 
با جمیع متعلقات و منضمات و مستحدثات به مساحت 20773 مترمربع واقع در 

شهر قاهان موسوم به واشیه بالا حوزه ثبتی شهرستان جعفرآباد
7-پلاک ثبتی 4 فرعی از 2 فرعی از 269 اصلی بخش نه ثبت قم الحاقی به ثبت 
اسناد جعفرآباد ، آقای : مرتضی سلطانی ، فرزند : مسعود ، ششدانگ یک قطعه باغ 
با جمیع متعلقات و منضمات و مستحدثات به مساحت 3321 مترمربع واقع در شهر 

قاهان موسوم به واشیه بالا حوزه ثبتی شهرستان جعفرآباد
8-پلاک ثبتی 5 فرعی از 2 فرعی از 269 اصلی بخش نه ثبت قم الحاقی به ثبت 
اسناد جعفرآباد ، آقای : مرتضی سلطانی ، فرزند : مسعود ، ششدانگ یک قطعه باغ 
با جمیع متعلقات و منضمات و مستحدثات به مساحت 10874 مترمربع واقع در 

شهر قاهان موسوم به واشیه بالا حوزه ثبتی شهرستان جعفرآباد
9-پلاک ثبتی 6 فرعی از 2 فرعی از 269 اصلی بخش نه ثبت قم الحاقی به ثبت 
اسناد جعفرآباد ، آقای : مرتضی سلطانی ، فرزند : مسعود ، ششدانگ یک قطعه باغ 
با جمیع متعلقات و منضمات و مستحدثات به مساحت 730/50 مترمربع واقع در 

شهر قاهان موسوم به واشیه بالا حوزه ثبتی شهرستان جعفرآباد
10-پلاک ثبتی 7 فرعی از 2 فرعی از 269 اصلی بخش نه ثبت قم الحاقی به ثبت 
اسناد جعفرآباد ، آقای : مرتضی سلطانی ، فرزند : مسعود ، ششدانگ یک قطعه باغ 
با جمیع متعلقات و منضمات و مستحدثات به مساحت 8114 مترمربع واقع در شهر 

قاهان موسوم به واشیه بالا حوزه ثبتی شهرستان جعفرآباد
11- پلاک 200 فرعی از 270  اصلی بخش نه ثبت قم  ) الحاقی به ثبت اسناد 
شهرستان جعفرآباد ( آقایان : محمود و محمد رمضانی بالمناصفه ، فرزندان : حمزه 
، ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 2439/17  مترمربع واقع در روستای الگان 

حوزه ثبتی شهرستان جعفرآباد 
12- پلاک ثبتی 283  اصلی بخش 9 ثبت قم الحاقی به بخش سه جعفرآباد ، 
آقای : سید حسین ضرابی ، فرزند : غلامعلی ، تمامی 180 سهم از 320 سهم 

هشت دانگ یک قطعه زمین مزروعی که این مقدار برابر است با 40960 متر مربع 
مشاع از 72816 متر ششدانگ واقع در روستای شیخ آباد حوزه ثبتی شهرستان 

جعفرآباد 
13-پلاک ثبتی 162 فرعی از 130 فرعی از 431 اصلی بخش 9 ثبت قم الحاقی 
به بخش سه جعفرآباد ، آقای : اکبر شریف زاده ، فرزند : محمد ، تمامی ششدانگ 
یک قطعه باغ با متعلقات و منضمات به مساحت 800 متر واقع در روستای جیمیزقان 

حوزه ثبتی شهرستان جعفرآباد
لذا بموجب ماده 16 قانون ثبت اسناد واملاک چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت 
به املاک ذکر شده در این آگهی  واخواهی و اعتراضی داشته باشند باید از تاریخ 
اولین نوبت انتشار این آگهی  تا مدت 90 روز  دادخواست خود را با اخذ رسید به 
این اداره تسلیم نمایند و همچنین طبق ماده 17 قانون مذکور در صورتی که قبل از 
انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی 
دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند ، اعتراضات یا 
گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلا اثر است ، وطبق 
قسمت اخیر ماده  16 قانون ثبت وتبصره ماده 17 رفتار خواهد شد ، جمعا بموجب 
تبصره 2 ماده واحده مصوب 1373/2/15 اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده 
16 قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه  از تاریخ تسلیم 
اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد،ضمنا 
طبق ماده 56 آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود درصورت 
مجلس تحدیدی قیدخواهد شد . این آگهی در2 نوبت به فاصله 30 روز چاپ و 

منتشر می شود .
تاریخ انتشار نوبت اول : روز  سه شنبه 1403/08/01
تاریخ انتشار نوبت دوم : روز شنبه 1403/09/03
 محمدرضا خدایاری
رئیس ثبت اسناد شهرستان جعفرآباد
شناسه آگهی: 1811447 

آگهی های نوبتی سه ماه دوم سال ۱۴03  اداره ثبت اسناد واملاک جعفرآباد 

بیانیه مشترک وزارت امور خارجه و سازمان انرژی اتمی ایران ؛

پاسخ ایران به قطعنامه آژانس 
صدور  به  پاسخ  در  ایران  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس 
قطعنامه ضدایرانی در شورای حکام آژانس، دستور انجام 
اقدامات موثر، از جمله راه اندازی مجموعه  معتنابهی از 
سانتریفیوژهای جدید و پیشرفته از انواع مختلف را صادر 

کرد.
و  امور خارجه  وزارت  ؛بیانیه مشترک  ایمان  به گزارش 
سازمان انرژی اتمی ایران در مورد قطعنامه ناموجه صادره 
در شورای حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی در رابطه با 

برنامه هسته ای صلح آمیز ایران منتشر شد. 
متن این بیانیه به این شرح است: در آخرین ساعات 
جلسه مورخ 1 آذر 1403 شورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی با فشار و اصرار سه کشور اروپایی و آمریکا، و 
عضو،  دولت های  از  نیمی  حدود  حمایت  عدم  علیرغم 
قطعنامه ای غیر اجماعی در مورد برنامه صلح آمیز هسته ای 
ایران تصویب شد. سیاست اصولی جمهوری اسلامی ایران 
همواره مبتنی بر تعامل سازنده با آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در چارچوب حقوق و تکالیف مصرح ذیل معاهده 

عدم اشاعه و موافقت نامه جامع پادمان بوده است. 
ابتدای  از  سیاست  همین  مبنای  بر  چهاردهم  دولت 
تشکیل، ادامه و ارتقای همکاری ها با آژانس را با هدف حل 
و فصل موضوعات فی مابین در دستور کار خود قرار داده 
است. در چارچوب همین رویکرد اصولی، ایران از سفر 
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به تهران استقبال 
کرد و برنامه ریزی لازم برای فراهم نمودن زمینه تعاملات 
بیشتر و موفقیت سفر را انجام داد. سفر مدیرکل آژانس به 
ایران، دیدارهای وی با مقام های عالی جمهوری اسلامی 
دکتر  شهید  غنی سازی  مجتمع های  از  بازدید  و  ایران 
علی محمدی و شهید مهندس احمدی روشن و مذاکرات 
صورت گرفته زمینه مناسبی برای تقویت تعاملات ایران و 
آژانس ایجاد نمود. در چنین شرایطی سه دولت اروپایی 
و آمریکا - که سابقه طولانی در بدعهدی و عدم پایبندی 
آشکار به تعهدات خود از جمله در قالب برجام و توسل به 
تحریم های ظالمانه و فشارهای غیرقانونی علیه ملت ایران 
دارند - به جای کمک به تداوم فضای سازنده ایجاد شده 

بین ایران و آژانس، حتی منتظر نتایج سفر مدیر کل آژانس 
هم نمانده و در یک اقدام تقابلی و ناموجه، قطعنامه ای 
علیه ایران در شورای حکام ارائه نمودند. البته این قطعنامه 
از حمایت نیمی از اعضای شورای حکام برخوردار نشد که 
خود مبین مخالفت آنها با رویکرد سیاسی و مخرب بانیان 
قطعنامه می باشد. این رویکرد سیاست زده، غیر واقع بینانه 
و مخرب فضای مثبت ایجاد شده و تفاهم های حاصل از 
آن را مخدوش می کند. چنین اقدامی، آن هم در زمانی که 
ایران و آژانس در مسیر تعامل سازنده قرار داشتند، بار دیگر 
ثابت کرد که سه دولت اروپایی و آمریکا در ادعای خود مبنی 
بر حفظ اعتبار آژانس به هیچ وجه صداقت ندارند و موضوع 
هسته ای ایران صرفا بهانه و دستاویزی برای پیشبرد اهداف 

نامشروع آنها است.
مراجع صلاحیت دار جمهوری اسلامی ایران در سطوح 
مختلف پیش تر اعلام کرده بودند که اتخاذ هرگونه اقدام 
تقابلی و سوء استفاده از شورای حکام آژانس بین المللی 
انرژی اتمی برای پیشبرد اهداف نامشروع و سیاسی، با 

پاسخ متقابل ایران مواجه خواهد شد. مختصات پاسخ 
احتمالی ایران از قبل نیز به مدیرکل آژانس اطلاع رسانی 

شده است.
بر همین اساس، رئیس سازمان انرژی ایران دستور انجام 
اقدامات موثر، از جمله راه اندازی مجموعه  معتنابهی از 
سانتریفیوژهای جدید و پیشرفته از انواع مختلف را صادر 
کرد.  بدیهی است این اقدامات در راستای صیانت از منافع 
کشور و توسعه هرچه بیشتر صنعت هسته ای صلح آمیز، 
متناسب با نیازهای روز افزون ملی و در چارجوب حقوق و 
تعهدات ایران وفق موافقتنامه پادمان جامع انجام می شود. 
در عین حال، همکاری های فنی و پادمانی با آژانس، مثل 
گذشته و در چارچوب موافقت نامه پادمان ادامه خواهد 
یافت.  در پایان تصریح می شود که جمهوری اسلامی ایران 
همچنان آماده تعامل سازنده با جهات ذیربط بر مبنای 
اصول و موازین حقوقی بین المللی است و سیاست اصولی 
صیانت از حقوق و منافع ملت بزرگ ایران و توسعه برنامه 

هسته ای صلح آمیز و بومی با جدیت ادامه خواهد یافت.
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مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم برنامه ها و اقدامات 
طرح اجرایی رفع تخلفات شهری را تشریح کرد.

 احمدرضا شفیعی در گفت و گویی در تشریح برنامه ها و اقدامات طرح 
اجرایی رفع تخلفات شهری اظهار کرد: شهر مقدس قم به دلیل موقعیت 
خاص مذهبی و جغرافیایی آن و ظرفیت بالای مهاجر پذیری و آسیب های 
ناشی از آن و نقش دستگاه های استانی در انجام وظایف مربوطه در راستای 
کاهش تخلفات شهری و تامین رفاه حال زائرین و مجاورین شهر کریمه اهل 
بیت بسیار حائز اهمیت است و عدم اهتمام به آن می تواند چالش ها و هزینه 

های فراوانی به شهر و شهروندان تحمیل کند .
وی افزود: یکی از چالش ها و معضلات مهمی که در بحث تخلفات شهری 
در شهر قم وجود دارد، فعالیت غیر مجاز وانت بارهای میوه فروش در سطح 
معابر شهری است که با وجود برنامه ریزی ها و ساماندهی و تعیین نقاط 
مجاز و بازار روزهای شهری و برخوردهای قانونی صورت گرفته، به دلیل عدم 

بازدارندگی قوانین مربوطه همچنان شاهد تکرار این امر هستیم.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: توقعات 

نامتعارف این افراد برای حضور در معابر اصلی در راستای کسب منافع 
شخصی و عدم پیوستگی در انسجام و اهتمام بین دستگاهی در برخورد 
قاطع متخلفین شهری، افزایش بی رویه مهاجرتها با توجه به ویژگی های 
شهر مقدس قم و عدم مشارکت موثر مردمی در مواجهه با اینگونه تخلفات از 

جمله دلایلی هست که شاهد رشد آن در شهر قم هستیم.
شفیعی ادامه داد: از سال گذشته در برخی از معابر بخصوص میدان 
امینی بیات ، بلوار جمهوری، بلوار شاهد ، میدان امام حسین و خیابان 14 
متری امام حسین ، خیابان سواران ، بلوار یادگار امام و .... در منطقه دو 
شهرداری رشد توقف وانتبارها رخ داده که باعث ایجاد سدمعبر و ترافیک 
شدید و اختلال در عبور و مرور و سلب آسایش عمومی شده است که می 

تواند تهدیدی بر سلامت و امنیت اجتماعی باشد.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم در ادامه گفت :این 
طرح که بر اساس تعاملات ارزنده قضایی و انتظامی و آماده باش کامل 
نیروها و ماشین آلات در قالب اکیپ های پیاده و سواره خودرویی و موتوری 
در راستای اجرای مصوبات شورای محترم تامین استان روز دوشنبه مورخ 

بیست و هشتم آبان سال جاری در حال اجرا است.
وی افزود: در این طرح تعداد 130 دستگاه از خودروهای فروشنده از 
محل موصوف اعمال قانون شدند و محدوده به صورت کامل پاکسازی شد .

وی اضافه کرد:نکته مهم و قابل توجه استمرار این طرح با حضور دستگاه 
های اجرائی و انتظامی و نگهداری شرایط ایجاد شده و تلاش در مسیر 
بهبود وضعیت ساماندهی معابر شهری است و استقرار فروشندگان در نقاط 

مجاز شهری است.
مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم تاکید کرد: تعلل در 
برخورد سریع و قاطع با اینگونه تخلفات شهری می تواند زمینه بروز گره های 
ترافیکی، مشکلات امنیتی و آسیب های اجتماعی در شهر قم شود و در این 

مسیر مشارکت شهروندان و همراهی آنها بسیار اهمیت دارد.

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم تشریح کرد :

اقدامات طرح اجرایی رفع تخلفات شهری

اهدای  ۱50 کیلو طلا برای کمک به جبهه مقاومت
رئیس ستاد پشتیبانی جبهه مقاومت گفت: طبق ارزیابی های اولیه تاکنون 150 کیلو طلا و بیش از دو همت 
کمک های مردمی در پویش ایران همدل برای کمک به جبهه مقاومت جمع آوری شده است.سردار حسن پلارک 
درحاشیه  گردهمایی علمی »جهاد مالی از وجوب شرعی تا مشارکت مردمی« در مرکز فقهی ائمه اطهار قم با اشاره به 
حرکت بی نظیر مردم در حمایت از جبهه مقاومت در قالب پویش ایران همدل گفت: این اقدام موثر و ارزشمند به همت 
مردم نوع دوست ایران اسلامی شکل گرفت و وجوهات آن به دست مردم لبنان و غزه می رسد.رئیس ستاد پشتیبانی 
جبهه مقاومت با بیان اینکه پویش ایران همدل همچنان ادامه دارد افزود: طبق ارزیابی های اولیه تاکنون 150 کیلو 
طلا و بالغ بر دو همت کمک های مردمی در این زمینه جمع آوری شده است.وی تاکید کرد: روشنگری علمی و فقهی 
اساتید و فقهای حوزه علمیه در تبیین علمی جهاد مالی موجب افزایش مشارکت مردمی و پاسخ به شبهات احتمالی 

می شود.

شناسایی 6 میلیون مهاجر در ایران
رئیس مرکز امور اتباع خارجی وزارت کشور:  تقریباً 10 درصد جمعیت اتباع افغانستانی در کشور مشغول تحصیل در 
مدارس پایه هستند و معادل 42 میلیون تومان هزینه تحصیل هر فرد اتباع خارجی در کشور می شود.حدود 6 میلیون 
مهاجر مجاز و غیرمجاز در کشور ایران زندگی می کنند، اما وقتی حجم حضور اتباع در مناطق پرتردد را می بینیم تصور 
می کنیم که بیش از این تعداد تبعه خارجی در کشور وجود دارد لذا همه اتباعی که غیرمجازند از کشور اخراج می شوند.

روزانه بیش از 4000 نفر از اتباع افغانستان با پاسپورت و ویزای معتبر وارد کشور می شوند.

 ۲5 درصد اساتید مهاجرت می کنند!
وزیر علوم:در این چند سال اخیر، 25 درصد از اساتید مهاجرت کرده اند، 25 درصد عدد نگران کننده ای است وقتی 
این روند ادامه پیدا کند افرادی جایگزین آنها می شوند که شاید از مرتبه ضعیف تری برخوردار هستند.این موضوع 
خیلی جای تاسف دارد و عوامل آن هم شناسایی شده است یک عامل مهم آن عامل اقتصادی است که ما کارگروه 

خاص و ویژه ای برای آن تعیین کردیم برای اینکه نگرانی های اقتصادی از جمله مسکن برطرف شود.

هر ایرانی صاحب شناسنامه سبک زندگی می شود
نفیسه حسینی یکتا مدیر کل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت گفت : ایران کشوری پیشرو در ادغام طب 
سنتی در شبکه بهداشتی درمانی است و اکنون در سراسر کشور آموزش سبک زندگی سالم بر اساس آموزه های طب 
ایرانی با هدف کاهش بار بیماری های غیر واگیر در حال ادغام است و برای هر ایرانی یک شناسنامه سبک زندگی 
تشکیل می شود. از آموزش سبک زندگی سالم بر اساس آموزه های طب ایرانی با هدف کاهش بار بیماری های غیر 

واگیر در کشور خبر داد.

محمود علوی در دولت پست گرفت
مسعود پزشکیان در حکمی ضمن انتصاب حجت الاسلام والمسلمین »سید محمود علوی« به عنوان »دستیار ویژه 
رئیس جمهور و رئیس شورای امور اقوام، ادیان و مذاهب« تصریح کرد: شورای امور اقوام، ادیان و مذاهب با ترکیب 
نمایندگانی از اقوام، ادیان و مذاهب تشکیل می شود که به پیشنهاد جناب عالی و در جایگاه مشاور رئیس جمهور در 

پیشبرد مأموریت ها و تحقق اهداف دولت در این حوزه همکاری و هماهنگی لازم را مصروف خواهند داشت.

تاریخ برگزاری کنکور مشخص شد 
 نوبت اول آزمون سراسری سال 1404 در روزهای 11 و 12 اردیبهشت و نوبت دوم در روزهای 5 و 6 تیر برگزار می شود. 
نام نویسی از داوطلبان نوبت اول آزمون سراسریِ سال 1404 از 25 آذر تا اول دِی و نام نویسی از داوطلبان نوبت دوم 

آزمون سراسری نیمهٔ دوم اسفند انجام می شود.

وزیر کار: یارانه کسی حذف نشده است
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه یارانه کسی حذف نشده است گفت: مشکل بیمه تکمیلی بازنشستگان 
هم با پیگیری سازمان تأمین اجتماعی حل شده است. احمد میدری افزود: قرارداد جدید بیمه تکمیلی به زودی بسته 

می شود، البته در قرارداد بازنشستگان تغییری رخ نداده است.

مدیرعامل شرکت گاز استان قم  :

سیستم گرمایشی ادارات یک ساعت قبل از تعطیلی 
خاموش شود 

مدیرعامل شرکت گاز استان قم گفت: سیستم گرمایشی ادارات یا مدارس یک ساعت قبل از 
تعطیلی باید خاموش شود، درغیر این صورت بار اول اخطار و بار دوم نسبت به قطع جریان گاز 

اقدام می شود.
مرتضی خوش لهجه در گفتگویی در پاسخ به این سوال که در بحث مدیریتی مصرف انرژی 
در ادارات استان چه اقداماتی انجام شده است، اظهار داشت: ما دو دسته اقدام را برای ادارات، 
مدارس و واحد های دولتی انجام دادیم. امسال حدود 600 مدرسه قدیمی را که موتورخانه قدیمی 
داشتند بازسازی و نوسازی کردیم. برخی از واحد های نظامی انتظامی که با آنها قرارداد داشتیم، 
البته این قرارداد بین وزارت نفت و آن ارگان مربوطه بوده کلا نسبت به بازسازی و نوسازی موتور 

خانه هایشان اقدام کردیم.
مدیرعامل شرکت گاز استان قم با اشاره به اهمیت نوسازی موتورخانه ها در صرفه جویی گاز 
افزود: فکر می کنم در این حوزه یک اقدام چشم گیر و بی سابقه انجام شد؛ مدارسی را که بازسازی 
و نوسازی انجام دادیم سابقه صرفه جویی تا 40 درصد به همراه داشتند یعنی یک نوسازی موتور 

خانه توانسته تا 40 درصد کاهش مصرف آنها را پایین بیاورد.
خوش لهجه عنوان کرد: اقدامات از جنس بازرسی هم مأمورین ما به ادارات مراجعه می کنند؛ 
در ادارات  تا یک ساعت قبل از پایان ساعت اداری مجاز هستند وسایل گرم کننده روشن باشد و 

اگر سیستم های گرمایشی و موتورخانه ها برخلاف این روشن باشند قطعا گاز آنها قطع می شود. 
وی خاطرنشان کرد: یک ساعت قبل از تعطیلی ادارات یا مدارس باید سیستم گرمایشی را 
خاموش کنند، اگر این کار را نکنند بار اول اخطار بار دوم نسبت به قطع جریان گاز اقدام می شود.

 
جانشین پلیس راه استان قم  خبرداد:

اجرای طرح ضربتی پلیس راه با توقیف ۴۱ کامیون متخلف 
جانشین پلیس راه استان قم از اجرای طرح ضربتی پلیس راه در برخورد با خودروهای حمل بار 

و توقیف 41 دستگاه کامیون باری متخلف در این استان خبر داد. 
سرهنگ سید صادق رسولی ابراز کرد: در اجرای طرح کنترل تخلفات ناوگان حمل و نقل 
بار با هدف ایجاد نظم و امنیت و همچنین صیانت از حقوق سایر کاربران راه تیم های عملیات 
ویژه پلیس راه استان با همکاری پاسگاه های تابعه تعداد 41 دستگاه کامیون متخلف را توقیف 

کردند.
وی بیان کرد: این کامیون ها تناژ اضافه  تر از حد مجاز و استاندارد خودرو بارگیری کرده بودند و 

جهت رسیدگی به تخلف مذکور به سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای استان معرفی شدند.
وی ادامه داد: هم چنین در راستای اجرای طرح ضربتی پلیس راه قم در برخورد با خودروهای 
حمل بار، تعداد 145 دستگاه خودرو سنگین و نیمه سنگین اعم از کامیون و تریلر به علت عدول از 

مقررات حمل بار در محورهای استان اعمال قانون شدند.
رسولی تاکید کرد: به علت تخلف بارگیری غیر مجاز توسط خودروهای سنگین و نیمه سنگین 
علاوه بر آسیب اساسی به خودرو، سامانه های کنترل خودرو و ترمز به صورت جدی دچار اختلال 
شده و به علت عملکرد نامناسب آن بروز حوادث متصور است، ضمن اینکه به روکش و زیرسازی 
آسفالت معابر نیز صدمه وارد کرده و بخشی از وجود چاله ها و و برآمدگی های سطح راه ناشی از 

تخلف اضافه تناژ این قبیل رانندگان است.
  

برای اولین بار در قم صورت گرفت :

عمل حذف بیماری بدخیم دهانه رحم 
روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد: پزشک قمی برای اولین بار عمل جراحی 

حذف بیماری پیش بدخیم دهانه رحم را با موفقیت در این استان انجام داد.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، اولین جراحی حذف بیماری پیش بدخیم 
دهانه رحم با استفاده از عمل جراحی کونیزاسیون دهانه رحم در مجتمع بیمارستانی شهید 

بهشتی)ره(- امیرالمومنین)ع( صورت پذیرفت.
بر اساس این گزارش، این نوع جراحی گام بزرگی در پیشگیری از پیشرفت بیماری بدخیم به 
سرطان دهانه رحم است؛ این جراحی نه تنها از پیشرفت بیماری جلوگیری می کند، بلکه امید 

تازه ای برای بیماران فراهم خواهد کرد.
این گزارش حاکی است: این موفقیت مهم نشانگر توانمندی و پیشرفت های علمی و پزشکی در 
مجتمع بیمارستانی در قم است که امیدواریم با تلاش های بی وقفه کادر پزشکی و درمانی، روزی 

شاهد ریشه کنی کامل سرطان دهانه رحم باشیم.

مدیرکل مهندسی و امور اجرایی ترافیک شهرداری قم خبرداد:

تصویب طرح تقاطع غیرهمسطح 
میدان سپاه 

مدیرکل مهندسی و امور اجرایی ترافیک شهرداری قم گفت: تقاطع 
سه سطحه میدان سپاه از طرح هایی است که با تصویب در شورای 

ترافیک استان در دستور کار عملیاتی قرارگرفته است.
محمد عباسی در گفت وگویی با اشاره به برنامه ریزی های شهرداری 
قم در طراحی و اجرای تقاطع های ترافیکی در معابر شهری اظهار کرد: 
احداث این تقاطع ها شهری باهدف کاهش ترافیک، بهبود دسترسی و 
افزایش ایمنی در رفت وآمد شهروندان در سطح شهر قم انجام می گیرد.
وی برنامه های اجرایی برخی تقاطع های ترافیکی در سطح شهر 
را یادآور شد و افزود: تقاطع هایی همچون تقاطع بلوار توحید و بلوار 
حمزه سیدالشهدا)ع(، بلوار شاهد و بلوار شهید سامانلو، بلوار شهید 
آیت الله صدوقی خیابان یاسمن و بلوار فردوسی و بلوار شهید دل آذر 
و خیابان شهدای زاویه اشاره کرد. مدیرکل مهندسی و امور اجرایی 
ترافیک شهرداری قم خاطرنشان کرد: اجرای این تقاطع های ترافیکی 
در راستای کاهش تراکم  بهبود عبور و مرور و مدیریت جریان ترافیکی در 

مسیرهای پرتردد اهمیت بسیاری دارد.
تأکید بر تکمیل دیگر پروژه ها ازجمله دسترسی  با  وی همچنین 
تقاطع   4 شماره  دسترسی  و  دادگستری  مقابل  ساحلی  خیابان 
غیرهمسطح مدافعان سلامت، افزود: مسیر دسترسی جنوب شرقی 
بهره برداری  به  تومان  میلیارد  بااعتبار 80  سلامت  مدافعان  تقاطع 
رسید، همچنین پروژه مسیرهای دسترسی بلوار فردوسی با بلوار پیامبر 
اعظم)ص( بااعتباری بالغ بر 130 میلیارد تومان در دستور کار معاونت 

عمرانی قرار دارد و تا پایان سال به بهره برداری خواهد رسید.
عباسی تصریح کرد: این اقدامات با ماهیت ترافیکی و باهدف کاهش 
از  پس  شهروندان  برای  ایمنی  حداکثر  ایجاد  و  ترافیکی  مشکلات 

مطالعات ترافیکی و بررسی های دقیق کارشناسی انجام می شود.
 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم مطرح کرد

پیشرفت ۹۸ درصدی پروژه سایت 
آموزش آتش نشانی 

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: پروژه سایت تمرین آموزش 
آتش نشانی قم با اعتبار 47 میلیارد تومان و مدت زمان اولیه 12 ماه آغاز 

شده و اکنون به پیشرفت فیزیکی 98 درصد رسیده است.
عباس حلوایی زاده در گفت وگویی خصوص پیشرفت پروژه سایت 
تمرین آموزش آتش نشانی قم اظهار کرد: پروژه سایت تمرین آموزش 
آتش نشانی قم با اعتبار 47 میلیارد تومان و مدت زمان اولیه 12 ماه آغاز 

شده و اکنون به پیشرفت فیزیکی 98 درصد رسیده است.
وی با اشاره به مراحل پایانی این پروژه افزود: تا پایان ماه جاری، 
عملیات تکمیلی کفپوش سالن ورزشی، آسفالت محوطه و بتن ریزی 

جلوی پیاده راه محوطه به اتمام خواهد رسید.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: این سایت با هدف 
ارتقای مهارت ها و آموزش های تخصصی نیروهای آتش نشانی طراحی 
و اجرا شده است و بخش هایی همچون سیستم های الکترونیکی، 
مکانیکی، روشنایی، تهویه و تأسیسات سرمایش و گرمایش خریداری 
شده و در مرحله راه اندازی است. حلوایی زاده ادامه داد: هزینه نهایی 
این پروژه بدون احتساب هزینه انشعابات و زمین 60 میلیارد تومان 
مجوز  اخذ  برای  لازم  پیگیری های  حاضر  حال  در  و  شده  محاسبه 
انشعابات آب و گاز در دست انجام است. وی گفت: به محض تأمین این 
موارد بهره برداری کامل از پروژه امکان پذیر خواهد بود، هرچند در حال 

حاضر نیز با تأمین برق بخش هایی از پروژه قابل استفاده است.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با اشاره به امکانات پروژه افزود: 
فنس کشی،  روشنایی،  مصنوعی،  چمن  به  مجهز  ورزشی  زمین 
سالن های ورزشی، ساختمان اداری و آموزشی و سایر بخش های پروژه 

تکمیل شده است و تا پایان ماه جاری به بهره برداری خواهد رسید.
 

مدیرعامل سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم:

ابطال یا تعلیق 23 پروانه تاکسیرانی 
رانندگان متخلف 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم از ابطال یا تعلیق 23 
پروانه رانندگان متخلف از ابتدای سال جاری تاکنون خبرداد.

تاکسیرانی  اظهار داشت: سازمان  و گویی  قاسم طالبی در گفت 
رانندگان  از  شهروندان  شکایت  درخصوص  جلساتی  قم  شهرداری 
تاکسی های شهری تشکیل داده  که هیئت نظارت این پرونده ها را 

رسیدگی می کند.   
وی افزود: ازابتدای سال تا کنون تعداد 14 جلسه تشکیل و قریب به 
68 پرونده رسیدگی شد و از این میان 23 پروانه تاکسیرانی افراد متخلف 
ابطال یا تعلیق شد. درواقع این ابطال یا تعلیق به دلیل مرتفع نکردن 
مشکلات و رویه نادرست توسط رانندگان متخلف اتفاق افتاد.  مدیرعامل 
سازمان نظارت بر تاکسیرانی شهرداری قم ادامه داد: همچنین به 
منظور رصد بهتر رانندگان تاکسی در هسته مرکزی از دوربین های 
سطح شهرنیز استفاده می شود و اگر راننده ای تخلف کند هم به 
صورت حضوری و هم از طریق اعمال قانون با وی برخورد می شود. 
وی تصریح کرد: در سیستم بازرسی سازمان هم به صورت فیزیکی و 
هم نظارتی رفتار و برخورد رانندگان تاکسی مد نظر است. کسی که 
پروانه اش ابطال شد به هیچ عنوان دیگر اجازه فعالیت در حوزه رانندگی 
تاکسی را ندارد. چنانچه در سطح شهر درحال فعالیت مشاهده شود از 

طریق مراجع قضایی برخورد لازم با ایشان صورت می گیرد.  
  

مدیر منطقه دو شهرداری قم مطرح کرد:

افزایش سرانه فضای سبز با احداث 
بوستان های محلی

مدیر منطقه دو شهرداری قم با اشاره به احداث 3 بوستان محلی در 
سطح منطقه دو گفت: علاوه بر این پروژه ها، چند ملک دیگر در سطح 
منطقه در حال تملک است تا بتوانیم با توسعه فضای سبز در مقیاس 

محلی، نیاز شهروندان را برطرف کنیم.
سید رضا حسینی در گفت وگویی، افزایش سرانه فضای سبز منطقه 
دو قم را یکی از اولویت های شهرداری قم دانست و اظهار کرد: با توجه 
به ضعف سرانه فضای سبز در منطقه دو شهر قم برنامه ریزی های لازم 
انجام شده تا با احداث بوستان های محلی در محلات مختلف سطح 
منطقه، گامی مؤثر در جهت بهبود شرایط این منطقه درزمینهٔ فضای 

سبز شهری برداشته شود.

طبیعت پاییزی گیلان

عکاس : الهه فلاح

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم مطرح کرد:

لزوم پیش بینی زیرساخت ها در سایت 560 هکتاری

معاون محیط زیست و خدمات شهری شهرداری قم  بر لزوم پیش بینی 
طرح  هکتاری   560 سایت  در  رسانی  خدمات  زیرساختهای  تکمیل  و 
نهضت ملی مسکن از قبیل ایستگاههای آتش نشانی، فضای سبز شهری،  

ایستگاههای CNG و پمپ بنزین، مراکز خدمات و رفاهی تاکید کرد.
به گزارش ایمان ،جلسه شورای خدمات شهرداری منطقه 8 با حضور 
مهدی اصفهانیان مقدم، معاون محیط زیست و خدمات شهری، مدیر 
منطقه هشت شهرداری قم، مدیران عامل سازمانهای تابعه و مدیران کل 
حوزه معاونت و سایر اعضاء در محل سالن جلسات شهرداری منطقه 8 

برگزار شد.

پیگیری  و  انهار  لایروبی  همچون  متعددی  موضوعات  جلسه  این  در 
فصل  درخصوص  پیشگیرانه  تمهیدات  و  سطحی  های  آب  پروژه های 
زمستان، بارش برف و باران و یخبندان در سطح منطقه، بررسی بودجه 
منطقه 8 و میزان نحوه هزینه کرد در پروژه های مرتبط با خدمات شهری از 
قبیل پروژه های سیما، منظر و فضای سبز شهری ، پروژه خط انتقال پساب 
به پردیسان، خرید ماشین آلات خدمات شهری، ساماندهی و ساماندهی 
صنوف و مشاغل مزاحم، ساماندهی دکه های سطح منطقه، پروژه های 
توسعه ای و احداث فضای سبز،  تکمیل و احداث رینگ جمع آوری آب های 
سطحی بالادست پردیسان و شهرک دانشگاهی و در سطح منطقه مورد 

بررسی و ارزیابی و تصمیمات لازم اتخاذ شد.
مهدی اصفهانیان مقدم، معاون محیط زیست و خدمات شهری ضمن 
تقدیر و تشکر از زحمات مدیران منطقه و همکاران و سایر اعضای شورای 
خدمات این منطقه به دلیل اجرای طرح های توسعه شهری علی الخصوص 
زیرساختهای  تکمیل  و  بینی  پیش  لزوم  بر  مسکن  ملی  نهضت  طرح 
خدمات رسانی در سایت 560 هکتاری طرح نهضت ملی مسکن از قبیل 
ایستگاههای آتش نشانی، فضای سبز شهری،  ایستگاههای CNG و پمپ 

بنزین، مراکز خدمات و رفاهی تاکید کرد.
وی با اشاره به لزوم پیگیری موارد مذکور همزمان با اجرای طرح نهضت 
ملی مسکن از طریق شهرداری منطقه و سازمانهای ذیربط و اداره کل 
مسکن و شهرسازی گفت: امیدواریم همزمان با تحویل منازل مسکونی، 
سرانه های خدماتی و رفاهی و زیرساختهای لازم در راستای ارائه خدمات 

مطلوب و مناسب به شهروندان مهیا و فراهم شده باشد.
از  گزارش  منطقه 8،  مدیر  مظفری،  علیرضا  جلسه  این  در  همچنین 
پروژه های در حال اجرا در سطح منطقه در زمینه های خدمات شهری، 
کنترل و هدایت آبهای سطحی، سایر طرحهای توسعه ای و عمرانی ارائه و بر 

لزوم همکاری و تقویت در زمینه های مذکور تأکید کرد.

آب  شرکت  بهره برداری  و  حفاظت  معاون 
رودخانه  بند  ایجا  از  منطقه ای قم گفت:هدف 
شور پخش سیلاب بوده، ولی متأسفانه هم اکنون 
به واسطه بهره برداری و مباحثی که رقم می خورد، 
درحال استفاده از حق آبه پایین دست است نه 

سیلاب.
به  اشاره  با  گفت وگویی  در  دانشور  محمد 
وضعیت بند رودخانه شور اظهار داشت: میزان 
به  انتقال  درحال  مره  تالاب  آب  پایه  جریان 
کانال های کناری است. چنانچه صرفا به مسئله 
پخش سیلاب و ملاحظات زیست محیطی پایین 
دست رعایت شود مشکلات قابل حل است. اما 
باتوجه به بهره برداری نادرست و مسائل اجتماعی 

مشکلاتی را به وجود آورده است. 

دانشور در پاسخ به این سئوال که این بند چه 
میزان از حجم ورودی تالاب مره را کم کرده است 
گفت: متأسفانه ما در این منطقه اندازه گیری و 
اطلاعات دقیقی از حجم کلی ورودی آب نداریم، 
اما اینطور که مشخص است جریان کلی درحال 
انتقال است. هدف این طرح پخش سیلاب بوده، 
نه اینکه ما بر مباحث پایه دخل و تصرف داشته 

باشیم.
آب  شرکت  بهره برداری  و  حفاظت  معاون 
منطقه ای قم بیان کرد: بخش زیادی از جریان 
پایه به اراضی ای منتقل می شود که جزو هدف 
از  این طرح  اما درحال حاضر  بوده،  این طرح 

هدف اصلی خود فاصله گرفته است. 
وی در پاسخ به این سئوال که آیا این بند ایجاد 

پخش  را  سیلاب  واقعا  شور  رودخانه  بر  شده 
بند  این  ایجاد  از  هدف  کرد:  عنوان  می کند، 
اکنون  هم  متأسفانه  ولی  بوده،  سیلاب  پخش 
بواسطه بهره برداری و مباحث اجتماعی که رقم 
می خورد، درحال استفاده از حق آبه پایین دست 

است نه سیلاب. 
دانشور تصریح کرد: سیلاب مشخص است و در 
فصولی که بارندگی اتفاق می افتد رخ می دهد و 
در آن زمان می توان بخشی را منتقل کرد. طراحی 
پروژه باید اصولی اتخاذ و مسائل بهره برداری در 
آن دیده می شد. درحالی که ما پس از احداث 
عملًا  که  هستیم  مواردی  شاهد  بهره برداری  و 
پخش سیلابی صورت نمی گیرد و از حق زیست 

محیطی انتقال و انحراف آب صورت می گیرد. 

معاون شرکت آب منطقه ای قم :

اهداف احداث بند رودخانه شور محقق نشد

توصیه های ایمنی شرکت گاز استان قم به شهروندان گرامی

با صرفه جویی در مصرف گاز
شریک لحظه های شاد 

یکدیگر باشیم.
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